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در صفحه سبک زندگی می خوانید:
  » پلیس« و معانی متفاوت و واقعی آن در رویا

  داستان: »تهیه کننده در زیر کاناپه« / آنتوان چخوف
  رازهای بزرگ روانشناسی برای فروش بیشتر )4(

  هنگام »سرگیجه« کدام غذاها را مصرف نکنیم؟
و ...

پای سیاه نمایی های سازماندهی شده
در میان است؟

هواپیمای ATR را
گروگان نگیریم!

1
تخریب »روشنفکران« ادامه دارد...

این بار نوبت
» احمد شاملو«  است! 

4

تحلیل »دنیای هوادار« از درخشش
بانوان  فوتسالیست؛

»پارسا« به غیبت البرز در سطح 
اول فوتسال ایران پایان می دهد
6

عباس زارع تاکید کرد:
آلودگی هوا و اتلاف 

زمان مفید شهروندان؛ 
چالش های عمده ترافیک

امام جمعه کرج: 3

دولت و رئیس جمهور آمریکا، ننگ بشریت اند
2

سرمقاله

وقتی »سلامت روان« نادیده گرفته می شود؛
»روان درمانی«، جا مانده قطار بزرگ 

بیمه های درمانی
ریحانه تاج بخش -  از قدیم گزاره تقریبا نادرستی وجود دارد که 
می گوید »عقل سالم« در »بدن سالم« اما یادمان نرود که بدن انسان 
علاوه بر بخش های حیاتی و مهمی مانند قلب، مغز، کلیه و... یک 
عضو اساسی هم دارد که متاسفانه در جامعه امروز ایران به سبب 
برخی دلایل حاشیه ای به کل نادیده گرفته می شود. اگر نگوییم 
مهم ترین، اما بی تردید یکی از حیاتی ترین اعضای بدن یک انسان، 
»روان« اوست. روح و روان را اگر جدی نگیریم، سلامتی بدن در 
شرایط سخت بسیار دور از دسترس است و عملا بخشی از این ضرب 
المثل کهن از کار می افتد چرا که تنها راه مبارزه با بیماری هایی مانند 
»سرطان« و...، داشتن روحیه فولادین و روانی آماده برای مقابله است.
در جهان امروز، کشورهای پیشرفته و توسعه یافته به سمتی رفته 
اند که »مشاوره« های روحی و روانی و اساسا »روان پزشک« جزئی 
جدایی ناپذیر از سبد ماهانه خانه وار ها به حساب می آید. یک قانون 
نانوشته کاملا جهان شمول وجود دارد که می گوید »هر انسان به 
طور میانگین ماهانه به دو بار مشاوره روحی روانی نیاز دارد.« مساله 
ای که برای بخش بزرگی از جامعه امروز ایران تعریف نشده است آن 
به سبب علت های مختلفی که اکثرشان قابل حل و فصل هستند. 
اساسا تا وقتی »شرایط« مهیا نباشد، دسترسی به یک چیز دشوار و 

تا حدی غیرممکن است.
بی تردید یکی از علت هایش، عدم مشمولیت آن در بیمه های 
درمانی است. خداروشکر پدیده مهمی مانند »بیمه«، در جامعه در 
حال پیشرفت ما شرایط نسبتا خوبی دارد و بخش بزرگی از بیماری ها 
را زیر چتر خودش آورده است؛ اما روانپزشکی و مشاوره های درمانی، 
یکی از آن چیزهایی است که از قطار بیمه جا مانده اند و اوضاع را 
برای متقاضیان این روش درمانی که تمکن مالی کافی ندارند، کاملا 

سخت کرده است.
در استان البرز و تهران، مشاوره ها به جلسه ای صد هزار تومان رسیده 
و هر دوره درمانی حداقل به ده جلسه نیاز دارد. یعنی هر فرد در این 
استان ها برای یک طول درمان، باید یک میلیون تومان هزینه کند. 
اگر چه قطعا این میزان و بیشتر از این میزان چنین درمان هایی 
می ارزد و لازم است، اما برای خانواده های کم توان واقعا تامین چنین 
هزینه هایی ممکن نیست و آن ها بعضا باید از شکمشان بزنند که 
خب در شرایط فعلی، چه کسی حاضر است از غذای خود کم کند و 

برای »مشاوره« هزینه کند؟
اینکه روان درمانی هم شامل بیمه های درمانی بشود، اصلا مساله 
پیچیده ای نیست. مطمئن باشید با رخ دادن این اتفاق، در آینده 

انسان های سالم تری هم خواهیم داشت.
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به دنبال سلسله مطالبي که در هفته 
هاي اخیر پیرامون واگذاري دو باشگاه 
استقلال و پرسپولیس به رشته تحریر 
از  بعد  کردم  اطلاع  آوردم، کسب  در 
همه ایراداتي که دستگاه هاي نظارتي 
از جمله دیوان محاسبات به نحوه هزینه 
کرد وزارت ورزش در مورد این دو تیم 
حرفه اي داشت، بالاخره هیات وزیران 
مجاب گردید در نشست یکشنبه خود 
با نظر اجماع، راي به واگذاري این دو 
باشگاه با رعایت قوانین و مقررات و از 

طریق سازمان خصوصي سازي بدهد.
اتفاقي که مسبوق به سابقه مي باشد 
اما هیچ گاه از قوه به فعل در نیامده! 
اما گویا این بار قضیه آن قدر جدي 
کهن  شرکت  شنویم  مي  که  است 
پیشکسوتان پرسپولیس )که قبلا در 
مورد اهداف و ماموریت هاي بودار آن 
سخن گفته ام( اسب خود را زین کرده 
تا وارد این کارزار شده و از این نمد 
کلاهي براي خود بدست آورد!؟ که 
البته رئیس سازمان خصوصي سازي 
هم چراغ سبزهایي داده که مشخصا 
درمورد این قضیه ایرادات حقوقي  بر 
آن وارد است که از حوصله این مقال 

خارج است اما آنچه مهم است ورود 
علي پروین به این ماجرا و به عنوان 
پرچمدار شرکت پیشکسوتان است 
ندارد  سازگاري  منطقي  هیچ  با  که 
و هیچ بعید نیست اعتبار سلطان به 
این  برنج فرزندش در  مثل ماجراي 
پروسه خدشه دار گردد که اصلا به 

صلاح او نیست!
علي پروین که بیش از ٤ دهه است 
به ایشان ارادت قلبي دارم، ادعا کرده 
قیمت پرسپولیس چند؟ این پرسش و 
در پوشش شرکت کهن پیشکسوتان 
مهم ترین ایرادي است که متوجه او مي 
باشد. اصلا چرا باید پروین این سوال را 

مطرح کند و بپرسد قیمت چند؟
حاج علي آقاي پروین ،چه بخواهد و 
چه نخواهد نام وزین او با پرسپولیس 
گره خورده و هیچکس و در هر مقامي 
قادر به تفکیک ان نخواهد بود و علي 
آقا در زمان جنگ مدیریتي که راقم 
این سطور گام به گام و لحظه به لحظه 
محرمانه  و  عادي  تمامي جلسات  در 
در کنارش حضور داشتم بخوبي و به 
میدان  فاتح  کردیم  احساس  سهولت 
کسي خواهد بود که سلطان را در کنار 

خود وهمراه خویش داشته باشد.
مشخصا آقاي پروین به واسطه ذهن 
خلاقي که دارند آن دوران را به خوبي 
به یاد دارند که جناح هاي درگیر چه 
ارقام و سهام هاي اغوا کننده به ایشان 
پیشنهاد دادند و بعد که دادگاه حکم 
به مالکیت سازمان وقت تربیت بدني 

ایشان با چه حکمي، داراي چه منزلت و 
جایگاه مدیریتي قرار گرفتند.

با چنین پیشینه اي که نیک مي دانیم 
هر کس خریدار پرسپولیس شود باید 
منت و عزت سلطان را با افتخار یدك 
بکشد چرا او باید امروز جاده صاف کن 
شرکتي باشد که بیشتر به یک بنگاه 
پرده  پس  -که  دارد  شباهت  خیریه 
آن مثل همه خیریه ها کاملا مشخص 

است چه اهدافي درسر مي پرورانند!-
جناب آقاي پروین! با جنابعالي حرف 
براي گفتن زیاد دارم و به عنوان مقدمه 
و قبل از آن که به سوال شما جواب 
بدهیم که پرسیدید قیمت پرسپولیس 
چند؟ باید بپرسم قیمت شما چند؟ 
چرا باید خودتان را ارزان و به افرادي 
بفروشید که سوابق روشني ندارند و یا 

در بند هستند و یا مساله دار هستند؟
آقاي پروین! دوست عزیز من! اگر براي 
ارزش  میلیارد  پرسپولیس ٥٠٠  برند 
گذاري کرده اند )که در مطالب قبلي 
آن  سرمایه  و  عیان  و  عرصه  درباره 
بحث کرده ام( معتقدم جنابعالي قیمت 
ندارید و برند پرسپولیس با شخص شما 
شاخص اندازه گیري و قیمت گذاري 
است، پس چرا ارزان فروشي و پرسش 

این سوال که چند؟
کنم  مي  تاکید  و  گویم  مي  هم  باز 
پرسپولیس  خرید  به  قادر  هیچکس 
بدون شما نیست و نمي تواند باشد. 
و نکته بعدي که حتما باید یادآوري 
کنم، موضوع صنعت فوتبال و مدیریت 

باید  جنابعالي   ! است  باشگاهداري 
دوره  دو  از  بعد  قطعا  -که  بپذیرید 
بعداز  مدت  کوتاه  و  موقت  مدیریت 
خاطرات دهه٦٠ که پرسپولیس را پشت 
صندوق عقب ماشین یا در نمایشگاه 
و  مدیریت  میکردي-  اداره  سورتمه 
باشگاهداري در فضاي پرشتاب و پرفراز 
و نشیب امروزي که به تعبیري دانش 
و علم مدیریت خود را طلب مي کند 
با فضاي گذشته تفاوت پیدا کرده )که 
خود بارها اعتراف کردید دیگرکسي به 
عشق پروین پول نمي دهد و بازیکن 
هم رنگ پیراهن برایش مهم نیست( 
مبرهن است با مصائبي که تیم هاي ما 
و از جمله پرسپولیس به لحاظ مقررات 
دست و پا بسته با آن مواجهه هستند، 
حضرتعالی در قالب شرکت پیشکسوتان 
چگونه قادر به اداره این باشگاه معظم 
خواهید بود؟ )آن هم با سرمایه هاي 

بودار(
آقاي پروین ! شما که همواره خویش 
را به عنوان یک کاسب موفق معرفي 
مي کنید، در عصر حاضر که متاثر از 
ایضا  و  پولي  و  اقتصادي  بحران هاي 
سیاسي بخش خصوصي رو به فناست 
که نمونه هاي زیاد آن را جنابعالي قطعا 
از اینجانب -بعنوان یک مدیرصنعتي- 
بهتر سراغ دارید و تجارب ارزنده اي هم 
از سرنوشت بخش خصوصي در فوتبال 
دارید که بخش اعظمی از آن ها نظیر 
افراشته پورها، هدایتی ها و مداح ها 

تشکیل می دهند، چطور...؟

هیات وزیران با واگذاري سرخابي ها موافقت کرد!

آقاي پروین، شما چند..؟!

مجید  سعیدی

»دنیای هوادار« از شرایط نابسامان 
اولدترافورد گزارش می دهد؛

» تئاتر  رویاها« 
در وضعیت  قرمز؟
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جناب آقای انوشیروان محسنی بندپی
انتصاب بجا و شایسته شما را به سمت »استاندار تهران« که نشان از لیاقت و توانمندی 
حضرتعالی )آن هم در این دوره فقر مدیریت( دارد، صمیمانه تبریک عرض نموده 

و از خداوند متعال برایتان توفیق روزافزون و موفقیت مسئلت دارم.
پرویز تیموری

تغییر وزیر راه و شهرسازی و سخنان 
دوپهلوی وزیر جدید و مدیرعامل هما 
در یک جلسه رسمی همایش مانند 
نشان  را  خود  تبعات  کم  کم  حالا 
میدهد از جمله  اظهارات عجیب رئیس 
اسبق سازمان هواپیمایی کشوری که 
بسیار  هواپیمای  گرفتن  گروگان  با 
در  سعی   ATR کارآمد  و  پرطرفدار 
ایرلاین  مدیران  عملکرد  از  انتقاد 
ملی مان داشته تا به نوعی پایه های 

مدیریتی »هما« را متزلزل سازد!

درباره هواپیمای ATR های هما و 
آغاز پروازهای بین المللی آنها

اقتصادی  های  سایت  از  یکی  در 
مصاحبه ای منتشر شد و رئیس اسبق 
اظهار  آن  طی  کشوری  هواپیمایی 
داشت که مسیر پرواز فرودگاه امام به 
باکو با یک و نیم ساعت فاصله زمانی 
 ATR72-600 برای تایپ هواپیمای
مناسب نیست و این برنامه را به نوعی 
مرتبط با ضعف های مدیریتی حاکم بر 

ایران ایر دانست.
کاپیتان رضا نخجوانی در این گفتگو 

هواپیما  مدل  این  که  داشته  اظهار 
و  داخلی  کوتاه  مسیرهای  برای 
کوتاه  باند  دارای  فرودگاههای 
طراحی شده بنابراین در مسیرهای 
با فاصله زمانی ٤٠ تا ٤٥ دقیقه به 
باند  اگر  یعنی  می شود.  گرفته  کار 
کوتاه  مسیر  و  بود  بلند  فرودگاهی 
بین  های  شبکه  در  هم  پروازی 
 ATR المللی قرار داشت استفاده از
غیر کارشناسی خواهد بود ! جالب 
آنکه هواپیمایی آزال متعلق به کشور 
آذربایجان هم دقیقا در همین مسیر 
باکو به تهران هم مدتهای مدید از 
همین تایپ هواپیما استفاده می کرد

کاپیتان رضا نخجوانی، با بیان اینکه 
پرواز  در  اقتصادی  و  فنی  مباحث 
است،  مهم  بسیار   ATR هواپیمای 
تاکید کرده که طولانی بودن سفر و 
از  عبور  در  پروازی  سقف  محدودیت 
ارتفاعات و مشکل مصرف سوخت در 
مسیرهای طولانی هواپیمای ATR به 

طور قطع مشکل ساز خواهد بود.
سوالی که مطرح می باشد این است  
، مسیر  نیم ساعته  و  که مسیر یک 
طولانی قلمداد نمی شود بلکه مقیاس 
طولانی بودن مسیر بیش از اینهاست. 
مسیر پرواز تهران به باکو  )مسیر از روی 
دریای خزر می باشد( یک مسیر کوتاه 
بین المللی و حتی کوتاه تر از بسیاری 
ارائه چنین   . مسیرهای داخلی است 
از  منتقد  اطلاعی  بی  نشانه  انتقادی 

-ATR72 مشخصات فنی هواپیمای
600 و علم بازرگانی هوایی است.

از دو  برای نمونه چند مسیر پروازی 
ایرلاین بزرگ به کارگیرنده از ATR را 

در مسیرهای مختلف در زیر میاوریم.
 ۱۲ دارای   InDiGo هندی  شرکت 
فروند هواپیمای ATR7۲-٦٠٠ است 
کارخانه  به  فروند   ٥٠ تا  سفارش  و 
به چند  ای  اشاره  است.  داده  سازنده 
مسیر پروازی و مقایسه آن با مسیرهای 
مشابه در پروازهای بین المللی ایران ایر 

بی مناسبت نخواهد بود.
با  هند  در  چنای  به  مانگالور  پرواز 
 ۸٠ زمان  و  کیلومتر   ٥7۳ فاصله 
مسیر  مشابه  که  پرواز  ای  دقیقه 
باشد.  می  دوحه  به  شیراز  هوایی 
پرواز کلکته به چنای به فاصله ٥٠٤ 
کیلومتر و زمان پرواز ۹٠ دقیقه ای 
که دقیقا مشابه پرواز تهران به باکو 
Azul Bra- برزیلی شرکت   است. 

 ۳۳ دارای  که    zilian Airlines
در   ATR72-600 فروند هواپیمای
ایرلاین  باشد.این  می  خود  ناوگان 
پروازی  مسیر  برزیلی  قیمت  ارزان 
سائوپائولو به پورتو الگر را به فاصله 
۸۳۸ کیلومتری و در زمان دو ساعت 
طی میکند که مشابه پرواز تهران به 

بغداد خواهد بود
فراموش نکنیم که هم اینک در شبکه 
از  استفاده  شاهد  داخلی  پروازهای 
شاپرك های هما ) لقب ATR ها ( 

هستیم که نه تنها مشکل ساز نشده اند 
بلکه رضایت عمومی مسافران و مدیریت 
عملیات و بازرگانی ایران ایر را هم به 
همراه داشته است . هما هم اکنون در 

مسیرهای پروازی  طولانی همچون :
تهران - جهرم
تهران - دزفول

بندرعباس - زاهدان
اصفهان - زاهدان

شیراز - اهواز
شیراز - آبادان

اصفهان - آبادان
تهران - پارس آباد

تهران - کلاله
تهران - یزد

یزد - بندرعباس
 ATR هواپیماهای  از  اهواز   - یزد  و 
از  هم  که  برد  می  بهره  خود  جدید 
لحاظ فنی و هم از لحاظ اقتصادی به 
مراتب بهتر از دیگر تایپ های موجود 
در ناوگان ایران ایر در مسیرهای مورد 

اشاره نشان داده اند.
مسافران  حتی  ای  مقایسه  چنین  با 
هوایی هم که بسیاری از آنها اطلاعات 
بازرگانی  و  فنی  مسائل  از  چندانی 
صنعت هوانوردی ندارند، در می یابند 
که طرح این موضوع انتقادی از سوی 
جز  دلیلی  هوانوردی  کارشناس  یک 
سیاه نمایی رفتار مدیریتی حاکم بر 
این  جایگاه  تخریب  و  ملی  ایرلاین 

ایرلاین ندارد.

مهرداد فرشیدی ، پیشکسوت فوتبال و مطبوعات ورزشی کشورمان فردا عمل قلب باز در پیش دارد. برای همکار خوب مان عملی 
موفق و سلامتی کامل از خداوند متعال آرزومندیم.

پای سیاه نمایی های سازماندهی شده در میان است؟

هواپیمای ATR را گروگان نگیریم!

مهرداد فرشیدی

»دنیای هوادار« از شانس های اصلی سرمربیگری منچستریونایتد گزارش می دهد؛ 

از »زیزو«  تا »گیگزی«

گزارش »دنیای هوادار« از نهمین نمایشگاه کتاب استان البرز؛

وقتی کتاب ، »پیر«  و »جوان« نمی شناسد!

عکس ها: میلاد فیروزان
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استاندار البرز: نمایشگاه کتاب البرز 
نیازمند تبلیغات و مکان یابی

بهتر است
دکتر شهبازی، استاندار البرز ظهر جمعه در 
بازدید از نمایشگاه کتاب به میزبانی استان 
البرز با اشاره به گزارش ارائه شده از سوی 
مسئولان مربوطه در خصوص نمایشگاه افزود: 
آغاز بکار این نمایشگاه نزدیک فصل برگزاری 
امتحانات مدارس و دانشگاه ها بود ولی مورد 

استقبال قرار گرفت.
وی ادامه داد: بیش از ۳٠٠ ناشر از سراسر 
اند  یافته  حضور  نمایشگاه  این  در  کشور 
که متوسط استقبال مخاطبان و فروش را 
در قیاس با سایر نمایشگاه ها قابل قبول 

ارزیابی کردند.
رود  می  انتظار  گفت:  شهبازی  دکتر 
نمایشگاه های بعدی در مکان مناسب تری 
برای دسترسی بهتر و ایجاد بستری با کیفیت 
بیشتر برگزار شود، در این راستا استانداری 

البرز نیز همراهی لازم را خواهد داشت.
وی با بیان اینکه باید تبلیغات بیشتری در 
مراکز علمی و دانشگاه ها صورت می گرفت، 

زمینه  و  تیمی  کار  با  دارد  افزود: ضرورت 
آینده،  های  نمایشگاه  در  بهتر  سازی 
نمایشگاه  به سوی  را  بیشتری  علاقمندان 

سوق دهیم.
استاندار البرز اضافه کرد: ناشران حاضر در 
این نمایشگاه نیازمند حمایت های ما در 
جهت عرضه کتاب های خود به مخاطبان 
و علاقمندان هستند از این رو باید شرایط 
نمایشگاه ها مهیا  این گونه  برپایی  با  را 

کنیم.
وی گفت: غرفه ها، ناشران و کتاب ها تنوع 
خوبی داشتند و غرفه های البرزی نیز بسیار 

پویا و با کیفیت حاضر شدند.
کتاب،  اینکه  به  اشاره  با  شهبازی  دکتر 
دنیای  در  افزود:  است،  روح  غذای 
و  نوین  های  فناوری  ظهور  و  بروز  امروز 
شبکه های مجازی ما را در معرض دوری 

از کتاب قرار داده اند.
که  داشت  نظر  در  باید  کرد:  عنوان  وی 
و  است  فرار  بسیار  مجازی  فضای  مطالب 
هیچ چیز جای کتاب را برای دانش افزایی 

نمی گیرد.

رئیس شورای اسلامی شهرکرج: 
کاربری های مسکونی شهر کتاب 

فروشی می شوند
نهمین  از  بازدید  حاشیه  در  زارع  عباس 
البرز، گفت: شورای پنجم  نمایشگاه کتاب 
در سال گذشته چند پروژه در مورد کتاب 

تصویب کرده است.
وی افزود: طرح دیگری تصویب شد که بسیار 
مترقی و در جهت حمایت از عرضه و تولید و 
نشر بود، مبنی بر اینکه از کاربری های شهر 
به ویژه مسکونی برای فروش کتاب استفاده 
شود، به عنوان خانه های کتاب و این طرح می 
تواند در توسعه فضاهای فرهنگی این چنین 
موثر باشه و هزینه سربار کتاب فروشی ها و 

سرقفلی ها را کاهش بدهد.
در چند  امیدوارم  پایان گفت:  در  ابراز  وی 
سال آینده شاهد رشد کتاب در کوچه پس 

کوچه های شهر باشیم.

امام جمعه کرج: محیط و محل برگزاری 
نمایشگاه کتاب باید تقویت شود

آیت الله محمدمهدی حسینی همدانی عصر 

نمایشگاه  از  بازدید  حاشیه  در  جمعه  روز 
کتاب استان، اظهار داشت: ناشران حاضر در 
نمایشگاه حضور خوبی داشتند و نحوه عرضه 

کتاب نیز قابل قبول بود.
وی افزود: سال های گذشته موفق نشدم به 
درستی رصد و ارزیابی داشته باشم اما این 
نمایشگاه با توجه به ناشرانی که شرکت کردند 

سطح خوبی داشت.
امام جمعه کرج بیان کرد: محیط و محل 
دستخوش  باید  کتاب  نمایشگاه  برگزاری 
همچنین  شود.  تقویت  و  شده  تغییرات 

کتاب ها نیز بهتر است قوی تر شوند.
و  تمهیدات  بیشتر کردن  با  داد:  ادامه  وی 
حضور  و  استقبال  با  نمایشگاه  تسهیلات 

ناشران بیشتری مواجه خواهیم شد.
هزینه  انجام  به  حسینی همدانی  الله  آیت 
و  ناشران  دلخواه  مورد  فضای  ایجاد  برای 
شرکت کنندگان اشاره کرد و یادآور شد: تبلیغ 
محیطی در سطح شهر و هم صدایی رسانه ها 
برای حضور مردم و مخاطب ضروری است. 
باید فضایی را فراهم سازیم تا با استقبال مردم 

مواجه شود.

امام جمعه کرج: 
دولت و رئیس جمهور آمریکا 

ننگ بشریت اند
آمریکا که  اداره کنندگان  و  از رئیس جمهور  امام جمعه کرج 
دستشان به خون بی گناهان آلوده است به عنوان ننگ بشریت نام 
برد و گفت: این افراد فاسد که در ظاهر خود را پیرو حضرت مسیح 
)ع( می دانند ، با نقاب دمکراسی فساد را در جوامع ترویج می کنند.
آیت الله سید محمد مهدی حسینی همدانی در خطبه های این 
هفته نماز جمعه کرج ضمن گرامیداشت چهارم دیماه سالروز 
ولادت حضرت عیسی مسیح )ع( ، این روز بزرگ را به همه 

مسلمانان و مسیحیان جهان تبریک گفت.
وی با اشاره به آیات فراوان قرآن کریم درباره این پیامبر عظیم 
وظیفه  مهمترین  کرد:  اظهار  )س(  مریم  حضرت  و  الاشان 
حضرت مسیح )ع( همانند دیگر انبیاء تاکید بر بندگی خداوند و 

مبارزه با ظلم و طاغوت است.
وی ادامه داد: برخی راه انحراف و تحریف را پیشه کرده و مدعی 
می شوند که حضرت مسیح )ع( وظیفه ای در مبارزه با ظلم و 
طاغوت نداشته است ، در صورتی که این پیغمبر نیز مانند دیگر 
انبیاء همواره مردم را به بندگی و مبارزه با ظلم دعوت کرده اند.

امام جمعه کرج گفت: سران کشورهای غربی و اروپایی که آلوده 
به فساد هستند خود را مسیحی می دانند که اینگونه افراد در 

حقیقت مایه ننگ بشریت هستند.
وی افزود: حضرت مسیح پیام آور صلح و آشتی بوده است، ولی 
حتی برخی کشورهای اسلامی از سیاست های ظالمانه سران 

کشورهای غربی و اروپایی پیروی می کنند.
وی با اشاره به جنایات مستکبران در یمن گفت: الان جنایاتی که در 
این کشور انجام می شود محصول سیاست های غلط این ستمگران 

است.
امام جمعه کرج گفت: امروز برخی آموزه های حضرت مسیح 
تحریف شده و در دست ظالم های ستمگر که خود را پیرو 

مسیح )ع( می دانند، قرار دارد.
امام جمعه کرج با اشاره به سران کشورهای غربی و اروپایی که 
خود را مسیحی می دانند گفت: اداره کنندگان کشور امریکا و 
شخص رئیس جمهور امریکا که دستش به خون بی گناهان 

آلوده و شریک است ننگ مسیحیت و بشریت است.
گفت:  استان،  دادستان  به  خطاب  دیگری  بخش  در  وی 
همان طور که رئیس قوه قضاییه راجع به قیمت گذاری و گرانی 
اجناس مطلبی را گفته و درخواستی نیز داشته است، شما هم 
در استان جدی تر عمل کنید تا مردم آرامش بیشتری داشته 
باشند، تعزیرات حکومتی بر قیمت ها نظارت کنند و کالاهای 

که از انبارها کشف می شود زودتر در اختیار مردم قرار دهید.

خانه ام آتش گرفته است
آتشی جانسوز...

غصه  که  ایم  کرده  عادت  انگار 
فرزندان سرزمینمان را بخوریم و 

کمی بعد هم یادم تو را فراموش
سرمایه هایی که یا در آتش غفلت 
پیچ  در  یا  سوزند  می  مسئولان 
جاده های بی فکری آن ها به دره 
بی فکری و بی مسئولیتی مقامات 

بلند پایه دون اندیشه سقوط می کنند.
هرچند اگر دانش آموزانمان از این مصائب جان سالم به در ببرند 
و از گزند زلزله و سیل و صاعقه در امان بمانند و به سلامت 
مدرسه را به پایان برسانند، درد بیکاری اگر جانشان را نگیرد 
روحشان را خواهد کشت. حالا اگر چندسالی هم در دانشگاه 

وقتشان را تلف کنند که اوضاع بدتر هم می شود!
چون برای آدم لیسانسه کار کمتر است و برای فوقش کمترتر 

دکتر بشوی هم که اصلا وا اسفا...
مملکتی که پردرآمدترین مشاغلش، دلالی باشد عجیب نیست 
تحصیلکرده هایش با سر بی کلاه دنبال جایی بگردند که برای 
چندرغاز از گرده شان کار بکشد و در واقع کلاه سرشان بگذارد و بعد 
سر برج طفلی ها از ذوقشان کلاه را به هوا بیاندازند تا سر برج بعدی...
واقعا چه آینده ای در انتظار کودکانی است که مدرسه هایشان آتش 

نمی گیرد؟ یا اتوبوس هایشان صاف نمی رود ته دره و خلاص...
***

شب چله هم گذشت
با مقادیری آجیل سر به طاق کوبیده و انار ملس و هندوانه 
سردخانه ای. اصولا بساط شکم چرانی به هر ضرب و زوری 
که شده مهیاست حالا یک کیلو نشد دویست گرم. اما چیزی 
که اصل و اساس دورهمی ها بوده تورقی در آثار بزرگانی چون 
سعدی و فردوسی و حافظ است و حالا جای خالی آنها را موبایل 
و تلویزیون و ماهواره پر کرده. کاش حتی اگر شده یک ساعت از 
این طولانی ترین شب سال فارغ از تکنولوژی به کتاب و شعر و 

عاشقی می پرداختیم.

یک دیدگاهخبر

گزارش »دنیای هوادار« از نهمین نمایشگاه کتاب استان البرز؛

وقتی کتاب ، »پیر« و »جوان« نمی شناسد!

ببینید

انتقاد حجت الاسلام زائری از فحاشی نماینده سراوان و عملکرد مجلس

رئیس شورای شهر کرج:
کاربری های مسکونی شهر کتاب 

فروشی می شوند
عباس زارع در حاشیه بازدید از نهمین نمایشگاه کتاب البرز، گفت: 
شورای پنجم در سال گذشته چند پروژه در مورد کتاب تصویب 

کرده است.
کل  اداره  عمومی  روابط  از  نقل  به  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
فرهنگ و ارشاد اسلامی استان البرز، عباس زارع، رئیس شورای 
اسلامی شهر کرج در بازدید از نهمین نمایشگاه کتاب البرز ضمن 
البته کمی  این رویداد فرهنگی گفت:  ایجاد  از  ابراز خرسندی 
ناراحتم که نتوانسته ایم محل مناسب و شرایط بهتری فراهم کنیم 

که عده بیشتری به نمایشگاه دسترسی داشته باشند.
دکتر عباس زارع گفت: شورای پنجم در سال گذشته توجه ویژه 
در حداقل در حوزه برنامه ریزی کرده و چند پروژه در مورد کتاب 
تصویب کرده است. به ویژه باغ کتاب که در مرحله جانمایی است 
و می تواند برای نمایشگاه کتاب بسیار مفید و خوب باشد و یک 

ردیف اختصاصی هم به آن تعلق گرفت.
وی افزود: طرح دیگری تصویب شد که بسیار مترقی و در جهت 
حمایت از عرضه و تولید و نشر بود، مبنی بر اینکه از کاربری های 
شهر به ویژه مسکونی برای فروش کتاب استفاده شود،به عنوان 
خانه های کتاب و این طرح می تواند در توسعه فضاهای فرهنگی 
این چنین موثر باشه و هزینه سربار کتاب فروشی ها و سرقفلی ها 

را کاهش بدهد.

استاندار البرز بعنوان رییس شورای هماهنگی 
مبارزه با مواد مخدر استان منصوب شد

طی حکمی از سوی دبیرکل ستاد مبارزه با مواد مخدر کشور، دکتر 
شهبازی استاندار البرز بعنوان رییس شورای هماهنگی مبارزه با مواد 

مخدر استان معرفی شد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از پایگاه اطلاع رسانی استانداری 
البرز، در متن این حکم آمده است: »با عنایت به تجارب ارزنده 
جنابعالی به موجب این حکم به سمت رییس شورای هماهنگی 

مبارزه با مواد مخدر استان البرز منصوب می شوید.
برگزاری مطمئن و دقیق جلسات شورا ایجاد هماهنگی بین دستگاه 
های عضو و مرتبط شهرستان، اجرای برنامه های مبارزه همه جانبه 
با مواد مخدر بر اساس سیاست های ابلاغی، نظارت جدی بر اجرای 
فعالیت های پیشگیرانه با رویکرد اجتماعی شدن مبارزه با مواد مخدر 
و پاکسازی نقاط آلوده شهرستان و ساماندهی و نگهداری معتادان 
متجاهر و اجرای راهکارهای درمان برای کاهش آسیب و حمایت 
های اجتماعی و اشتغال زایی معتادان بهبود یافته در قالب سیاست 
های کلی نظام و سایر برنامه های ابلاغی از سوی دبیرخانه از جمله 
اموری است که انتظار دارد با برنامه ریزی دقیق، کارآمد و هدفمند 

نسبت به تحقق آن اهتمام لازم بعمل آید.
توفیق شما را در راستای انجام این ماموریت خطیر و اجرای برنامه ها 
با رعایت اصول قانون مداری، اعتدال گرایی و منشور اخلاقی دولت 
تدبیر و امید در ظل توجهات حضرت ولیعصر )عج( و رهنمودهای 
حکیمانه مقام معظم رهبری »مدظله العالی« از درگاه پروردگار قادر 

متعال خواستارم.«

خبر

تهران
رکورددار خط فقر

بالاترین خط قفر ماهانه برای شهرستان تهران 
برای یک  بدست آمده که در سال ۱۳۹٥ 
خانوار چهار نفره دو میلیون و هفتاد و شش 
هزار تومان محاسبه شده و در تابستان ۱۳۹7 
حدود دو میلیون و هفتصد و بیست و هشت 
هزار تومان برآورد شده است. نکته قابل توجه 
آنکه خط فقر تهران تنها در تابستان ۱۳۹7 
نسبت به بهار ۱۳۹7 حدود سیصد هزار تومان 
برای یک خانوار چهار نفره افزایش داشته که 
این موضوع می تواند نشان دهنده قرار گرفتن 
افراد بیشتری در زیر خط فقر در سال ۱۳۹7 

نسبت به سال های قبل باشد. 
قابل ذکر است که فقرا نسبت به سایر افراد 
جامعه، سهم بیشتری از هزینه های خود را به 
گروه »خوراکی« تخصیص می دهند و با این 
روند پیش بینی می شود که خط فقر پایتخت 

بیشتر از این هم بشود.

سالن 6 هزار نفری شیراز 
سال 98 افتتاح می شود

مسعود سلطانی فر در حاشیه بازدید از سالن 
٦ هزار نفره حسینی الهاشمی شیراز افزود: 
علت تاخیر در افتتاح این سالن در گذشته 
بودجه بوده که به موقع اختصاص نیافته 

است. 
وی افزود: گارگاه این پروژه فعال است و این 
امیدواری وجود دارد در موعد تعیین شده به 

بهره برداری برسد. 
وزیر ورزش و جوانان ادامه داد: از این دست 
پروژه ها در سطح کشور زیاد داریم و باید 
بکوشیم هر چه زودتر به بهره برداری برسند. 
سالن ٦ هزار نفره شیراز از مصوبات سفر سال 
۸7 رهبر معظم انقلاب به استان فارس است. 
این سالن با توجه به مصوبه سفر رهبر معظم 
انقلاب قرار بود در سال ۹۱ به بهره برداری 
برسد اما تا سال ۹٤ هیچ اقدامی در زمینه 

ساخت این سالن انجام نشده بود. 

قزوین چهارمین استان 
پرتردد در کشور

اظهار  گفت وگویی،  در  پیرنون  افشین 
داشت: با تلاش و همت راهداران در حوزه 
علائم جاده ای اقدامات خوبی انجام شد به 
طوری که برای نخستین بار بیش از ۲٠٠٠ 
مترمربع تابلوهای هدایت مسیر و علائم در 

محورها نصب شد.
چهارمین  قزوین  استان  کرد:  بیان  وی 
طوری  به  بوده  کشور  در  پرتردد  استان 
در  از 7٠٠ هزار خودرو  بیش  روزانه  که 

جاده های استان تردد می کنند.
نقل  و  حمل  و  راهداری  مدیرکل 
نصب  گفت:  قزوین  استان  جاده ای 
گاردریل در ۲۲ کیلومتر در محورهای 
کیلومتر   ۲٤٠ و  استان  کوهستانی 
روشنایی در جاده ها از جمله اقدامات 
انجام شده در راستای بهبود وضعیت و 

ایمنی جاده ها است.

ایران باید
»فنی و حرفه ای« شود

محمود بهمنی نماینده مردم ساوجبلاغ، 
طالقان و نظرآباد در مجلس شورای اسلامی 
در همایش »حکمرانی و مدیریت محلی 
آموزش مهارت« با حضور وزیر تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی و مسئولین استان البرز برگزار 
شد،  اظهار کرد: شعار »ایران را باید مدرسه 
کنیم » باید به »ایران را باید فنی  وحرفه ای 

کنیم« تغییر کند.
وی با بیان اینکه امروز، دنیای تقاضا وعرضه 
است نه عرضه و تقاضا،  افزود:  تقاضا یعنی 

آنچه که تقاضا می شود را تولید کنیم.
نماینده مردم در مجلس تصریح کرد: دولت 
باید به این فکر کند که تا ۳ سال آینده 
یک میلیون فارغ التحصیل دکتری و ارشد 
خواهیم داشت. وی در پایان گفت:  انشالله 
یک روزی بتوانیم آموزش های فنی و حرفه 

ای را به نقطه خوبی برسانیم.

گران فروشی محصولات لبنی
در تبریز

محصولات  قیمت  تبریز  در 
لبنی نه تنها کاهش نمی یابد، 

بلکه رو به افزایش است.
ضرب  الاجل  علی  رغم 
مسئولین برای کاهش قیمت 
مواد لبنی در سراسر کشور و 
عرضه ی آن به قیمت متعارف، 
با وجود کاهش قیمت دلار و 
اخطار مسئولین، شرکت های 
تولیدکننده محصولات لبنی 

بر نرخ آن ها نیز افزوده اند.
نیم نگاهی به قیمت محصولات لبنی در طول ٤ ماهه ی اخیر و 
قیاس آن با قیمت های فعلی در فروشگاه های تبریز نشان می دهد 
نرخ محصولاتی همچون شیر، ماست و پنیر ۱٠٠ الی ۳٠٠ درصد 
افزایش داشته و ستاد تنظیم بازار در عمل نتوانسته است مانع 

سوءاستفاده تولیدکنندگان شود.

عملیات هشت طرح آموزشی، ورزشی 
و عمرانی آغاز شد

پرورش  و  آموزش  مدیر 
بیدگل  و  آران  شهرستان 
گفت: با حضور وزیر آموزش 
مدرسه  دو  پرورش،  و 
حبیبی و بهاران با مساحت 
و  ٤٠٠مترمربع  و  هزار 
ریال  ۳۸میلیارد  از  بیش 
هزینه در سفید شهر آران 
و بیدگل افتتاح و به بهره 

برداری رسید.
شهید  ورزشی  مجهز  سالن  افتتاح  افزود:  دار  معدن  محمد 
اسماعیلیان با مساحت دوهزار مترمربع مجموعا ۲٥ هزار میلیارد 

هزینه در بر داشته است.
وی گفت: همچنین باحضور وزیر، کلنگ چمن مصنوعی و 
زمین والیبال ساحلی اسماعیلیان با متراژ هزار و ٥٠٠ مترمربع 

به زمین زده شد.

خبری خوش برای
مسکن مهری ها

کوچی،  رضایی  رضا  محمد 
با بیان اینکه باید در بودجه 
اعتباری  ردیف  سالیانه 
تکمیل  برای  مشخصی 
طرح های مسکن مهر در سال 
آینده اختصاص دهند، گفت: 
کمبود منابع اعتباری یکی از 
مهم ترین علل کُند شدن روند 
تکمیل طرح های مسکن مهر 
است که باید در بودجه های 

سالانه به آن توجه شود.
اینکه در بودجه سال ۹۸ دولت، توجه  بیان  با  رضایی کوچی 
ویژه ای به مسکن مهر داشته ، اظهار داشت: حدود ٥ هزار میلیارد 
تومان برای اتمام زیرساخت های این پروژه نیاز است که در بودجه 
سال آینده عددی از سوی دولت به همین منظور پیش بینی 

شده است.

اخبار

علی  ساجدی

اختلاف؛ حتی به بهانه یک ویدئو
باید نقاط مشترک را جست

»جواد موگویی« دوست مستندساز و 
پژوهشگرم، این خاطره را در جریان 
مصاحبه با دکتر حسن عارفی فوق 
تخصص قلب و مسئول تیم پزشکی 
امام)ره( نقل می کرد که: »همواره 
گذاشته  امام  جیب  در  دستگاهی 
بودیم که ضربان قلب امام)ره( را در 

کنترل داشته باشیم.«
مستندساز پرسیده بود:»چه زمانی ضربان قلب امام تغییر می کرد؟ 
آیا حمله صدام و یا انفجار 7 تیر و... در بالا رفتن ضربان قلب امام 
تغییری ایجاد می کرد؟« دکتر عارفی پاسخ داده بود: »هیچ کدام از 
این حوادث تغییری در ضربان قلب امام نداشت؛ اما به محض اینکه 
خبر اختلاف فلان امام جمعه با فلان مسئول شهری می آمد؛ 
ضربان قلب شان تند می شد.« این روزها که رهبری به دو دستگی 
و قطب بندی میان مردم هشدار می دهند، و گاه موضوعاتی که در 
سطح منطقه مان رخ می دهد و واقعا می توان با تدبیر حلش کرد؛ 

یاد این خاطره از پیر جماران افتادم.
الان بهترین سرمایه دشمن ایجاد اختلاف در میان مردم )و گاهی 
به دست خودم مردم( است، حتی به بهانه فوتبال، حتی به بهانه 
از کاه کوه ساختن! حتی به بهانه چند دقیقه کلیپی که می شد از 
مجاری دیگری در خصوص آن گفت وگو کرد نه انتشار در فضای 
مجازی. به گمانم این به تقوا نزدیک تر است. قدیمی ها می گفتند؛ 
نباید گره ای را که با دست باز می شود را با دندان باز کرد. احتمالا 
برای این طور وقت ها کاربرد داشته و گاهی هم نباید هر کسی را به 
خاطر اختلاف سلیقه تکفیر کرد و فوری از دایره انقلاب خارج اش 
کرد. آن وقت ممکن است این زاویه دید و عینک نگرشی در 

قضاوت هایمان؛ در تصمیم گیری های مان اثرگذار باشد.

یادداشت

رضا شاعری

شریعتمداری: باید از دوران ابتدایی 
اصلاحات انجام دهیم

وزیر کار تعاون  رفاه اجتماعی در همایش سراسری حکمرانی 
و مدیریت محلی آموزش مهارت که به میزبانی البرز و با حضور 
دکتر شهبازی استاندار البرز برگزار شد، گفت: اصلاح برخی امور 
ابتدایی ترین سطوح اقدام شود، ضرورت دارد  باید از ریشه و 
روحیه تقویت فعالیت های مهارت آموزی از دوران ابتدایی در روح 

کودکان و فرزندانمان دمیده شود.
محمد شریعتمداری در این همایش با بیان اینکه باید شرایطی 
را فراهم سازیم تا مسیر اقتصادی را با سرعت بیشتری به سمت 
اشتغال و بهبود شرایط سوق دهیم، ادامه داد: بار سنگین اداره 

مجموعه فنی و حرفه ای نیازمند دلگرمی و نشاط ویژه ای است.
محمد شریعتمداری گفت: اصلاح برخی امور باید از ریشه و 
تقویت  روحیه  دارد  شود، ضرورت  اقدام  ابتدایی ترین سطوح 
فعالیت های مهارت آموزی از دوران ابتدایی در روح کودکان و 

فرزندانمان دمیده شود.

خبر

نهمین نمایشگاه کتاب استان البرز هم برگزار شد و با استقبال مردم به پایان رسید. این دوره هم مانند سابق، شیرینی و تلخی های خاص خودش را داشت. در 
وهله اول باید بگوییم که وقتی با مدیرکل محترم فرهنگ و ارشاد استان البرز گفتگویی داشتیم، متوجه شدیم که کل بودجه برگزاری این دوره از نمایشگاه بسیار 
اندک و چیزی در حد یک »جوک« بوده، بیش از پیش تیغ انتقادها و گله هایمان را تیز کرده تا به سراغ یکایک مسئولان این استان - دولتی و غیر دولتی - برویم. 
مسئولانی که به وقتش با انواع و اقسام شعارهای قشنگ و دهان پر کن از فواید و فضایل کتاب و کتاب خوانی می گویند و »یک جرعه کتاب« ها راه می اندازند 
اما وقتی پای عمل فرا می رسد ناگهان همه تلفن ها از دسترس خارج می شود! هیچ مسئول بزرگواری، کوچکترین قدم مثبتی جهت حمایت مالی برای برگزاری 
بزرگترین رویداد کتاب این استان برنداشت. با همه این ها اما حضور فعالانه »ناصر مقدم« مدیر کل داره فرهنگ و ارشاد اسلامی استان البرز در تمامی روزهای 
نمایشگاه و بازدید مقامات در روزهای واپسین، همدلی و اتحاد کارکنان و استقبال نسبتا خوب مردم البرز - که البته قطعا با تبلیغات و فرهنگ سازی بهتر جا دارد 
که خیلی بهتر از این ها بشود - از نکات مثبت آن بوده است. در مجموع، نهمین نمایشگاه استانی کتاب البرز، امسال خوشبختانه با توجه به سردی هوا شاهد 

استقبال خوب اهالی و علاقمندان عرصه کتاب در این دوره از نمایشگاه بود.
این نمایشگاه با همه کم و کاستی ها، حواشی زیبایی را در خود جای داد تا اهالی کتاب را برای حضورشان در باغ گلهای کرج مشتاق تر کند. در لابه لای این 

حواشی، حضور گرم خانواده ها در واپسین روزهای پاییز و اشتیاق آنها برای کتاب بود که گرما بخش این محفل فرهنگی شد.
در جمع مردم علاقمند به کتاب و کتابخوانی افرادی به چشم می آمدند که با کهولت سن و یا در طفولیت به نمایشگاه آمدند و صحنه هایی دلنواز را بوجود آوردند. 
عمیقا امیدواریم که نمایشگاه بعدی با حمایت بخش خصوصی و دولتی پرقدرت تر از همیشه برگزار گردد و انگیزه شرکت در این نمایشگاه برای تمام ناشران 
سراسری و محبوب فراهم شود. در ادامه این گزارش، گزیده ای از صحبت های استاندار البرز، رئیس شورای شهر کرج، امام جمعه کرج و... را که در این روزها در 

نمایشگاه حضور پیدا کردند می خوانید: 
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روزنامه اقتصادی - ورزشی

به گزارش »دنیای هوادار«، علی اصغر کمالی زاده در بازدید از نهمین نمایشگاه بزرگ کتاب البرز به تلاش برای جانمایی مناسبِ ایجاد باغ کتاب کرج اشاره کرد و گفت: شهری
مذاکراتی با دانشگاه خوارزمی برای تخصیص زمین مناسب برای احداث باغ کتاب صورت گرفته که اگر نهایی شود، این مجموعه در غرب کرج ساخته خواهد شد و در غیر 

این صورت دو زمین دیگر برای این کار در نظرگرفته شده که هر دوی آن ها موقعیت مناسبی برای اجرای این طرح دارند.

جانمایی باغ کتاب کرج به زودی

شهردار تهران گفت: مدیران باید در کمپین 
تا  سه شنبه های بدون خودرو شرکت کنند 

مردم هم تبعیت کنند.

به گزارش  »دنیای هوادار« به نقل از  مهر، 
پیروز حناچی درباره استفاده از تاکسی برای 
حضور در محل کار گفت: پیرو کمپین »سه 
شنبه های بدون خودرو« تصمیم گرفتم امروز 
با استفاده از حمل و نقل عمومی سر کار بیایم. 

البته می توانستم از دوچرخه استفاده کنم که 
به دلیل بارندگی با تاکسی آمدم و معتقدم 
مدیران باید در کمپین »سه شنبه های بدون 
آنها  از  هم  مردم  تا  کنند  شرکت  خودرو« 

تبعیت کنند.
وی در پاسخ به سوالی درباره اینکه اگر مردم 
مشاهده  شهرداری  مجموعه  در  را  فسادی 
اعلام  مسئولان  به  می توانند  چگونه  کردند 
کنند، افزود: مردم می توانند از طریق سامانه 

۱۳7 اطلاعات خود را در اختیار نهادهای ناظر 
شهرداری قرار دهند. شرایط ما از نظر فساد 
خوب نیست و تلاش می کنیم آن را بهبود 

دهیم.
شهردار تهران در باره زمان اعلام اعضای 
هیئت مدیره یک بانک خصوصی متعلق 
روزهای  در  گفت:  نیز  شهرها  کلان  به 
اعلام  مدیره  هیئت  اعضای  آینده 

می شود.

حناچی تاکید کرد:
مدیران در کمپین سه شنبه های بدون خودرو شرکت کنند 

در حالی که نمایندگان کشورهای حاضر در 
کنفرانس اقلیمی سازمان ملل متحد در لهستان 
به توافقی برای چگونگی اجرای توافقنامه اقلیمی 
۲٠۱٥ پاریس رسیدند، برخی از کارشناسان 
هشدار داده اند که این توافق، فاقد اهداف یا امید 

به بهبود اقدامات آب و هوایی است.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایسنا، 
زیست  محیط  حوزه  کارشناسان  و  فعالان 
معتقدند که در این توافق به طور شفاف به 
موضوعات کلیدی همچون اختصاص بودجه به 
پروژه های اقلیمی در کشورهای در حال توسعه 

پرداخته نشده  است.
شرکت کنندگان  اظهارات  بنابر  حال  این  با 
در این اجلاس، نشست آب و هوایی سازمان 
ملل در لهستان )COP24( به دنبال آن بود 
تا دستورالعمل هایی در مورد چگونگی گزارش 
اقدامات  و  گلخانه ای  گازهای  انتشار  میزان 
صورت گرفته برای کاهش این آلاینده ها ارائه 

شود که این توافق حاصل شد.
در همین رابطه شبکه خبری  بی بی سی در 
گزارشی با اشاره به جزئیات این کنفرانس به 
پنج نکته کلیدی اشاره کرده که می توان از این 

رویداد، آموخت:
1. قوانین، کلید بازی هستند: هر چقدر هم 
کسل کننده به نظر برسد اما باید قبول کرد 
که قوانین عملیاتی در توافقنامه اقلیمی ۲٠۱٥ 
تغییرات  با  جهان  مقابله  چگونگی  پاریس، 
اقلیمی را در دهه های پیش رو کنترل می کند.

یکی از نکات کلیدی این نشست این بود که 
توافقنامه با دقت مذاکره شده پاریس را که 
مجموعه ای از قوانین برای کشورهای ثروتمند 
و مجموعه ای دیگر برای کشورهای فقیر دارد، 

دچار دگرگونی نسازند.
نماینده اقلیمی اتحادیه اروپا در مورد چگونگی 
کارکرد قوانین جدید توضیح داد: ما یک سیستم 
شفاف سازی، یک سیستم گزارش دهی، قوانینی 

برای اندازه گیری میزان انتشارها و سیستمی 
برای مقایسه تاثیرات سیاست های خود با آن 
چه که علم توصیه می کند، داریم. برای تداوم 
بررسی همه اعضا، قوانین هم چنین شامل یک 
مکانیزم سازگار است، این بدان معناست که 
کشورهایی که گزارش خود را به ثبت نرسانند 

به موقع مورد استعلام قرار خواهند گرفت.
برای کشورهای در حال توسعه  قوانین  این 
»منعطف« است، یعنی این کشورها می توانند 

در آینده این قوانین را اجرایی کنند.
از  یکی  دارد:  را  مبارزه  ارزش  علم،   .۲
بزرگ ترین جنجال های این نشست در مورد 
کمیته  سوی  از  شده  ارائه  علمی  گزارش 

بین المللی تغییرات اقلیمی )IPCC( بود.
گروهی از کشورها شامل عربستان سعودی، 
ایالات متحده، کویت و روسیه از »استقبال« 
از این گزارش سر باز زدند. این کشورها  قصد 
شود.  »مطرح«  گزارش  این  صرفا  داشتند 
تلاش ها برای ایجاد مصالحه در این زمینه نیز با 
شکست مواجه شد. با این حال این پایان ماجرا 
نبود. اکثریت قریب به اتفاق کشورها احساس 
کردند که »تصدیق علم« در این کنفرانس 
حیاتی بود. تلاش ها در نهایت از به رسمیت 
اطمینان   )IPCC( گزارش  شدن  شناخته 
حاصل کرد اما بسیاری این احساس را داشتند 

که تلاشی نمادین بوده است.
این  در  حاضر  محیطی  زیست  محقق  یک 
کنفرانس اعلام کرد: علم ناخوشایند است و به 
نیاز برای اقدامات بیشتر ارتباطی ندارد. اگر چه 
توافق صورت گرفته، سازشی ظریف است اما 

باید دانست که کافی نیست.

از  یکی  است:  نمرده  چندجانبه گرایی   .3
ویژگی های کنفرانس اقلیمی لهستان اتخاذ 
رویکرد چندجانبه گرایی )ائتلاف چند کشور 

برای پیشبرد یک هدف مشترك( بود.
بسیاری از کشورها این نگرانی را داشتند که 
با افزایش ملی گرایی در بسیاری از کشورها و 
انتخاب اخیر ژائیر بولسونارو به عنوان رئیس 
جمهوری برزیل، همکاری های بین المللی مورد 
نیاز برای مقابله با تغییرات اقلیمی به خطر بیفتد.
برای بسیاری دستیابی به توافق در کنفرانس 
»کاتوویتس« نه به دلیل قوانین فنی، بلکه بیشتر 
به دلیل نشان دادن این که روح بین الملل هنوز 

زنده است و قدرت دارد، اهمیت داشت.
وزیر محیط زیست اسپانیا در همین ارتباط 
چند  زیبایی  من  اعتقاد  به  کرد:  اظهار 
جانبه گرایی به تلاش همگان برای دستیابی 
به آن است. ما دیدیم که همه اعضا از بسته 
پیشنهادی حمایت کردند و حتی یک کشور 

نیز تصمیم به عقب نشینی نگرفت.
۴. دو صد گفته چون نیم کردار نیست: در 
حالی که بسیاری از مذاکره کنندگان برای کار 
درست خود در دستیابی به دستورالعمل های 
مورد نظرشان، ابراز شادمانی کرده اند، بسیاری 
دیگر نیز اعلام کرده اند که این توافق به اندازه 

کافی مثمرثمر واقع نشده است. 
این افراد به قدرت علم و نیز به شناخت عمومی 
از تاثیرات تغییرات اقلیمی که در موج گرما و 
آتش سوزی های طبیعی در سال جاری میلادی 

دیده شد، اشاره کردند.
این  بر  محیطی  زیست  فعالان  از  بسیاری 
عقیده اند که کنفرانس »کاتوویتس« فرصتی 

از دست رفته برای اقدامات اساسی بوده است.
اشاره  با  کنفرانس  این  در  حاضران  از  یکی 
افزایش  برای  گرفته  صورت  تلاش های  به 
از زغال سنگ توسط لهستان و  بهره گیری 
ایالات متحده در کنفرانس بیان کرد: ما در این 
کنفرانس بیش از دستیابی به قراردادی اقلیمی 
به تجارت منصفانه زغال سنگ حصول یافتیم.

وی افزود: ما در اجرای جدی آن چه که علم به 
ما نمایان ساخته به خوبی عمل نکرده ایم و در 
صورتی که مردم تصور می کنند دستورالعمل های 
این کنفرانس، جهان را در مسیر درست قرار 
می دهد، باید بدانند که این دستورالعمل ها به 

اندازه کافی قوی و بلندپروازانه نیستند.
۵. صداهای جدید در حال ظهورند: یکی از 
برجسته ترین موارد این کنفرانس، حضور احزاب 
متشکل از جوانان پرشوری بود که پیش از این 
کنفرانس های  در  چنینی  این  حضور  سابقه 
COP24 را نداشته اند. تغییرات اقلیمی با جوانان 
بیش از سالخوردگانی که به صورت توده ای در 

این کنفرانس حضور داشتند، ارتباط می یابد.
به گفته نماینده مالدیو به دلیل حضور همین 
نمایندگان سالخورده است که مذاکرات اقلیمی 
نتوانسته به طور کامل با دنیای مدرن ارتباط 
برقرار کند و طی ۱٠ سال اخیر که او در این 
کنفرانس ها در مقام نماینده حضور داشته، هیچ 
تغییر کلیدی صورت نگرفته و هر بار همان 
امتیازات خسته کننده و تکراری گرفته می شود.
شاید یکی از به یاد ماندنی ترین تصاویر این 
کنفرانس، تصویر دختر ۱٥ ساله سوئدی حاضر 

در این کنفرانس باشد.
گرتا تانبرگ، دانش آموز سوئدی که تظاهرات 
دانش آموزی در سوئد را ساماندهی کرده بود، 
برای رساندن پیام خود به گوش جهانیان در 

این کنفرانس حضور یافت.
»ما  بود:  مختصر  و  رُك  بسیار  گرتا  پیام 
نمی توانیم یک بحران را حل کنیم، اگر آن را 

واقعا یک بحران در نظر نگیریم.«

رئیس سازمان ساماندهی مشاغل شهری و 
فرآورده های کشاورزی شهرداری کرج، گفت: 
با نظارت دقیق و توزیع مناسب محصولات و 
اقلام مورد نیاز شهروندان تمام تلاش خود را 

صرف تثبیت قیمت ها خواهیم کرد. 

وحیدی  عباس  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
در این باره اظهار کرد: سازمان تنظیم بازار 
استان البرز با توزیع اجناس به قیمت های 
پایین تر از عُرف بازار سعی کرده است تا ضمن 
جلوگیری از افزایش افسارگسیخته قیمت ها، 
نرخ اجناس مورد نیاز شهروندان را تا حد قابل 

قبولی کاهش دهد.

ساماندهی  سازمان   اینکه؛  بر  تاکید  با  وی 
کشاورزی  های  فراورده  و  شهری  مشاغل 
نظارت  با  فعلی  شرایط  در  کرج  شهرداری 
اقلام  و  محصولات  مناسب  توزیع  و  دقیق 
مورد نیاز شهروندان تمام تلاش خود را صرف 
تثبیت قیمت ها و کاهش اجناس ضروری 
شهروندان کرده است، ادامه داد: این سازمان 
با همین هدف ضمن اجرایی نمودن مصوبات 
خود طی روزهاي گذشته به عرضه کالاهایی 
وارداتی،  مرغ  تخم  منجمد،  گوشت  نظیر  
شکر، برنج وارداتی و گوشت گرم گوسفندی 
پرداخته است که همین اقدام رضایت شهروند 
را تا حدودی فراهم آورده و موجبات استقبال 

مردم از این محصولات شده است.
در  تا  خواست  شهروندان  از  گفت:  وحیدی 
صورت مشاهده هر گونه تخلف در این بازارها، 
بار  تره  و  میوه  میادین  ناظران  به  را  مراتب 

شهرداری کرج اطلاع دهند.
در  که  محصولاتی  جمله  از  است؛  گفتنی 
سوی  از  خوبی  استقبال  با  ارتباط  همین 
شهروندان مواجه شده است می توان به عرضه 
گوشت وارداتی با نرخ ۲۸ هزار و ٥٠٠ تومان 
در بازارهای شهرداری اشاره کرد که ماحصل 
ساماندهی  سازمان  سوی  از  قیمت  کاهش 
کشاورزی  های  فرآورده  و  شهری  مشاغل 

شهرداری کرج بوده است.

استقبال شهروندان کرج از توزیع محصولات »طرح تنظیم بازار«

هدف گذاری چین برای جذب گردشگر 
به طب سنتی چینی

گردشگری سلامت با کمک طب سنتی چینی )TCM( در چین 
در حال توسعه است. 

فدراسیون  از چاینا دیلی،  نقل  به  به گزارش »دنیای هوادار« 
جهانی انجمن های پزشکی چین اعلام کرد یک کمیته ویژه برای 
ترویج سلامت گردشگری TCM در سراسر جهان ایجاد شده 
است. گردشگری طب سنتی چین گردشگران را با روش های 
طب سنتی چینی و مراقبت های بهداشتی مانند طب سوزنی و 

روش های بادکش بدن آشنا می کند. 
لی جیانگینگ، یکی از مقام های اداره پزشکی طب سنتی چین در 
انجمن بین المللی گردشگری سلامت با اشاره به اینکه گردشگری 
گفت:  است  امروزی  پررونق  گردشگری های  از  یکی  سلامت 
»گردشگری سلامت، روشی مفید برای معرفی طب سنتی چین به 
جهانیان است تا افراد بیشتری در کشورهای مختلف از آن بهره مند 
شوند.« چین قصد دارد ظرف سه سال آینده در ۱٠ منطقه، ۱٠٠ 
پایگاه گردشگری طب سنتی چینی TCM را راه اندازی کند. از 

سال ۲٠۱۱ تاکنون پکن و هینان در این زمینه پیشرو بوده اند.

تک باغات تهران
شناسنامه دار می شوند

به  را  شهرداری  لایحه،  یک  تصویب  با  تهران  شهر  شورای 
شناسنامه دار کردن تک باغات و اراضی مشجر شهر مکلف کرد.

این  بررسی  جریان  در  آروین  بهاره  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
لایحه در سوالی خواستار تصریح محمد سالاری، رئیس کمیسیون 
شهرسازی و معماری شورا درخصوص روند شناسنامه دار شدن باغات 
در شهر تهران شد و این سوال را مطرح کرد که آیا کمیسیون ماده 
هفت مجددا باید درخصوص این باغات اعلام نظر کند یا نه. سالاری 
در پاسخ به این سوال تصریح کرد: اگر بخواهیم نظر مشاور را مورد 
اعتماد قرار دهیم، نیازی به بررسی مجدد این باغات نیست؛ اما این 
لایحه تاکید دارد که باید شناسنامه دار کردن یک باغ با طی روال 
قانونی انجام شود که یکی از مراحل آن اعلام نظر کمیسیون ماده 
هفت است. با این حال علی اعطا، دیگر عضو کمیسیون شهرسازی 
معتقد است لایحه مذکور از دقت کافی برخوردار نیست. وی توضیح 
داد: اراضی مشجر الزاما با باغات هم پوشانی ندارد زیرا باغ هایی وجود 
دارند که اراضی مشجر نیستند و البته اراضی مشجری هم وجود دارد 
که باغ نیستند و درواقع ما به جای باغ در این لایحه به اراضی مشجر 
رای می دهیم. سخنگوی شورای شهر تهران با بیان اینکه این طرح 
درباره اراضی بالای ٥٠٠ متر صحبت می کند، عنوان کرد: قطعات 
کوچک تر از ٥٠٠ مترمربع نیز در شرایطی ممکن است باغ باشد. 
سالاری اما در پاسخ به این موضوعات اظهار کرد: این لایحه به موجب 
وظیفه ذاتی است که مجلس شورای اسلامی آن را تصویب کرده و 
اجرای آن جزو آرزوهای سالیان مدیریت های شهری در کشور بوده 

است. در نهایت لایحه مذکور با رای اکثریت اعضا به تصویب رسید.

خبر

دو عامل بهبود کیفیت هوا چیست؟
کاهش چشمگیر روزهای آلوده تهران در ایام سپری شده از سال 
جاری در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته از دو عامل نشات 

گرفته است.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از دنیای اقتصاد، از ابتدای امسال 
تا ۲۸ آذر ماه تعداد روزهای پاك تهران نسبت به مدت مشابه سال 
گذشته بیش از ۳ برابر شده است. سال گذشته در مدت ذکر شده 
شهروندان تنها ٤ روز هوای پاك با شاخص کیفیت هوای کمتر از 
٥٠ واحد تنفس کردند و این در حالی است که امسال تاکنون هوای 
تهران ۱٥ روز پاك بوده است. افزون بر این تعداد روزهای سالم 
پایتخت نیز در این مدت به شکل محسوس و قابل توجهی افزایش 

یافته و از روزهای ناسالم کاسته شده است.
تهرانی ها از ابتدای امسال تا کنون ۲۱۸ روز سالم و ٤۱ روز ناسالم 
برای گروه های حساس با شاخص ۱٠۱ تا ۱٥٠ واحد را پشت سر 
گذاشتند؛ اما در همین مدت در سال ۹٦ تعداد روزهای سالم ۱۸٥ و 
تعداد روزهای ناسالم برای گروه های حساس ٥٦ بوده است. همچنین 
در سال گذشته حتی در روزهای ناسالم برای گروه های حساس اغلب 
شاخص کیفیت هوا در مرز تنزل به وضعیت »ناسالم برای عموم 
جامعه« قرار داشت و همین وضعیت به تعطیلات پیاپی مدارس 
انجامید، در حالی که امسال حتی در روزهای ناسالم، شاخص کیفیت 
هوا کمتر از روزهای ناسالم سال گذشته بود. در طول ۲7٤ روز سپری 
شده از ابتدای سال ۹٦ تا پایان ۲۸ آذر ماه، هوای تهران دو روز برای 
عموم ناسالم شد و شاخص کیفیت هوا از ۱٥۱ واحد فراتر رفت که 
همان طور که اشاره شد در مدت مشابه امسال هیچ روزی شاخص 

به این حد نرسید.
کارشناسان دو عامل برای بهبود کیفیت هوا در سال جاری معرفی 
می کنند که یکی از آنها اثربخش بودن برنامه جدید مدیریت شهری 
در حوزه کنترل معاینه فنی تمام خودروهای در حال تردد در 
تمام سطح معابر شهر تهران در قالب اجرای فاز دوم طرح موسوم 
به »کاهش« از ابتدای آذر ماه ۹7 است. اجرای فاز دوم این طرح 
پس از گذشت حدود دو سال از شروع فاز اول آن به مراجعه اغلب 
خودروهای در حال تردد در شهر تهران با سن بیش از ٤ سال به 
مراکز معاینه فنی و رفع عیب و نقص احتمالی موتور که به تولید و 
انتشار آلاینده های بیشتر در هوای شهر فراتر از حد استاندارد و مجاز 
منجر می شد، انجامید و همین موضوع در بهبود کیفیت هوا اثرگذار 
بوده است. همراهی پلیس در اعمال جریمه خودروهای فاقد معاینه 
فنی نیز به عنوان ضمانت اجرایی قوی فاز دوم طرح کاهش موجب 

شد شهروندان سهم خود از کاهش آلودگی هوا را جدی تر بگیرند.
در همین زمینه سید نواب حسینی منش، مدیرعامل ستاد معاینه 
فنی خودروهای شهر تهران از اعمال جریمه ٥٠٠ هزار خودروی 
فاقد معاینه فنی در مدت سپری شده از اجرای فاز دوم طرح کاهش 
توسط پلیس راهنمایی و رانندگی خبر داد. وی با اشاره به اینکه در 
روزهای ابتدایی اجرای طرح، مراکز معاینه فنی شلوغ بود، گفت: در 
حال حاضر این مراکز خلوت شده و مراجعات روزانه به زیر ٥ هزار 
خودرو رسیده است. به گفته وی حدود ۳٠٠ هزار خودروی پلاك 
تهران هنوز گواهی معاینه فنی دریافت نکرده اند اما از آنجا که بسیاری 
از آنها تاکنون توسط دوربین های ترافیکی مشاهده و ثبت نشده اند، به 
نظر می رسد تعدادی از آنها صرفا پلاك تهران داشته و در سایر شهرها 
در حال تردد هستند. همچنین تعدادی از خودروهای فاقد معاینه 
فنی، کاربراتوری هستند و به دلیل بیش آلایندگی از مراجعه به مراکز 
معاینه فنی سر باز می زنند. مدیرعامل ستاد معاینه فنی خودروی شهر 
تهران با بیان اینکه روزانه به طور متوسط ۲٠ هزار خودرو در تهران 
به دلیل نداشتن معاینه فنی جریمه می شوند، گفت: خودروهای فاقد 

معاینه فنی روزانه ٥٠ هزار تومان جریمه می شوند.
عامل دومی که برای بهبود کیفیت هوا از سوی کارشناسان معرفی 
می شود، وضعیت جوی تهران در پاییز امسال است که با پاییز سال 
گذشته به کلی متفاوت است. دمای بالاتر هوا در اغلب روزهای 
آبان و آذر نسبت به ماه های مشابه پارسال سبب شده امسال کمتر 
شاهد پدیده وارونگی هوا )اینورژن( و حبس آلاینده ها در لایه های 
پایینی جو باشیم. همچنین بارش باران بلافاصله پس از برخی از 
روزهایی که هوا برای گروه های ناسالم حساس شد، به تلطیف هوا و 
کاهش غلظت آلاینده ها کمک زیادی کرد که نتیجه آن در کاهش 
محسوس تعداد روزهای ناسالم در سال جاری قابل مشاهده است. 
البته محاسبه سهم هر یک از دو عامل مذکور در بهبود کیفیت هوا 
نیازمند مدل سازی های دقیق و در نظر گرفتن تمام پارامترهای موثر 

بر کیفیت هوا در ایام مشابه امسال و سال گذشته است.

خبر

رئیس شورای اسلامی شهر کرج از آلودگی 
مفید  زمان  اتلاف  و  منابع  هدررفت  هوا، 
شهروندان به عنوان اصلی ترین چالش های 
ناشی از عدم مدیریت صحیح معضل ترافیک 

یاد کرد. 

به گزارش »دنیای هوادار«، عباس زارع  طی 
سخنانی در سومین همایش مدیریت حمل و 

نقل شهری گفت: ۲٦ آذر روز ملی حمل و نقل 
و رانندگان را به همکاران فعال در این عرصه، 
مدیران محترم، کارشناسان محترم مجموعه 
مدیریت شهری، رانندگان اتوبوس ها و تاکسی 
ها و شاغلین در ناوگان حمل و نقل شهری 
صمیمانه تبریک عرض می کنم و برای همه 
این عزیزان توفیق روز افزون را از درگاه باری 

تعالی مسئلت می نمایم.

مدیریتی  سامانه  و  نظام  اکنون  افزود:  وی   
حمل و نقل در شهرها با سه چالش اصلی روبه 
رو است که ناشی از مشکلات حمل و نقل 
هستند که آلودگی هوا یکی از آنها می باشد. 
همانطور که می دانیم بیش از 7٠ درصد از 
آلودگی شهرها ناشی از تردد خودروها است و 
با توسعه و بهبود ناوگان حمل و نقل انبوه بر 
می توان این ترددها را کاهش داد و به بهبود 

هوای شهرها کمک نمود.
 به گفته زارع، دومین چالشی که شهرهای ما 
با آن رو به رو هستند، هدررفت منابع است. 
به دلیل ضعف در حوزه مدیریت  متاسفانه 
ترافیک و حمل و نقل و ضعف در تولید بهینه 
خودروها و عدم تامین زیرساخت های لازم در 
حوزه حمل و نقل سبز شاهدِ هدررفت مقدار 
قابل توجهی از سوخت های فسیلی در قالب 
بنزین و گازوئیل به عنوان اصلی ترین ثروتِ 

کشور هستیم.
 این مسئول شهری خاطر نشان کرد: سومین 
با مدیریت ترافیک و حمل و  موضوعی که 
نقل در سطح شهرها ارتباط مستقیمی دارد، 
ضایع شدن انبوهی از ساعاتِ کار مفید جامعه 
شهرنشینی است که زمان ارزشمند آنها در 
ترافیک های سنگین و جابه جایی کُند بین 
این ضایعه  و  تلف می شود  مقصد و مبداء 
به  نیز  را  ثانویه روحی و روانی  آسیب های 

همراه دارد.
اذعان  کرج  شهر  اسلامی  شورای  رئیس 
داشت: چنانچه این چالش عمده در زندگی 
شهرنشینی و از طریق توجه به حوزه نقل و 
نقل چه در عرصه تامین سرویس ها و چه در 
عرصه مدیریتی مرتفع شوند، بی شک شاهد 
رویدادهای متفاوتی خواهیم بود و امیدواریم 
و  موجود  های  نوآوری  و  دانش  طریق  از 
تخصیص منابع و توسعه فرهنگ استفاده از 
حمل و نقل سبز بتوانیم مشکلات موجود را 

پشت سربگذاریم.

پنج نکته مهم درباره کنفرانس اقلیمی لهستان؛

با بحران  مقابله کنید!

سفر به ایران از نگاه
یک پروفسور هندی!

یک پروفسور دانشگاه رسانه ای هند در سفر اخیر خود به تهران، 
ایران را »سرزمین بانفوذ اسرار باستانی در کنار معماری مدرن« 
و تهران را شهری اروپایی در خاورمیانه توصیف کرد. پروفسور 
اوجوال چاودری در شرح سفر هشت روزه به ایران به خاطرات 

زیبای خود از تردد در خیابان و کوچه های ایران اشاره می کند.

به گزارش»دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، او می گوید: »دیدار از 
بازار بزرگ که هر روزه شاهد تردد هزاران نفر است یکی دیگر از 
جذابیت های تهران بود، با توجه به تردد هزاران نفر در این بازار 
هیچ زباله و بی انضباطی مشاهده نمی شد. از دیگر جذابیت های 
سفر به تهران از دیدگاه اوجوال چاودری، زیرساخت های بسیار 

مستحکم و زیبای استفاده شده در شهر تهران است. 
به گفته پروفسور هندی، با عبور از خیابان و کوچه ها می توان 
مقصد را به خوبی پیدا کرد زیرا تمام علامت های شهری به دو 

زبان انگلیسی و فارسی ترجمه شده اند.

از گوش و کنار جهان

زارع تاکید کرد:

آلودگی هوا
و اتلاف زمان مفید 

شهروندان؛ چالش های 
عمده ترافیک

تجارت کربنی بین کشورها؟!
روز شنبه پس از دو هفته مذاکره نمایندگان حدود ۲٠٠ کشور، 
دستورالعمل مفصل اجرای توافق نامه پاریس که به تغییرات آب و 

هوایی مربوط می شود، امضا شد. 
و  گرفت  صورت  گفت وگو  متمادی  روزهای  از  پس  اقدام  این 
اختلافات سیاسی بین کشورها روند به نتیجه رسیدن را طولانی 
کرد. درباره این دستورالعمل، علت اهمیت آن و دیدگاه های مثبت و 
منفی درباره آن پرسش هایی مطرح است. در ادامه به برخی از این 
سوالات پاسخ می دهیم. نخستین پرسش این است که به چه دلیل 
به این دستورالعمل نیاز است؟ سازمان ملل متحد این دستورالعمل را 
مجموعه ای مستحکم از راهنمایی ها برای اجرای پیمان آب و هوایی 
پاریس توصیه کرده است. هدف پیمان پاریس که در سال ۲٠۱٥ 
به امضای کشورهای جهان رسید، محدود کردن افزایش دمای کره 
زمین به کمتر از ۲ درجه سانتیگراد است. سازمان ملل معتقد است 
راهنمایی های جدید این اطمینان را در کشورها به وجود می آورد 
که همه در زمینه مبارزه با تغییرات آب و هوایی به وظایف خود 
عمل می کنند. سازمان ملل در بیانیه خود آورده است، دستورالعمل 
امضا شده زمینه همکاری بین المللی را فراهم می کند و کشور ها را 
به حرکت در مسیر حل مشکلات آب و هوایی تشویق خواهد کرد.

این توافق بر سر دستورالعمل، روز شنبه در کنفرانس تغییرات آب و 
هوایی که در شهر کاتوویچ لهستان برگزار شد به دست آمد. با آنکه 
موانعی بر سر حصول اتفاق نظر وجود داشت، اما مذاکرات در نهایت 
نتیجه بخش بود. واقعیت این است که توافق بر سر یک پیمان 
که جنبه های فنی و ویژه برای اقدام کشورها دارد، آسان نیست. 
اما محتوای این دستورالعمل چیست؟ در این دستورالعمل که 
»بسته تغییرات آب و هوایی کاتوویچ« نام گذاری شده به طور مفصل 
مشخص شده چطور کشورها باید بر انتشار گازهای گلخانه ای 
نظارت داشته و آن را گزارش دهند. همچنین باید تلاش ها برای 
کاستن از انتشار این گازها و چگونگی به روزرسانی برنامه های 

کشورها در حوزه انتشار گازهای گلخانه ای گزارش شود.
از سوی دیگر، به کشورهای فقیر اطمینان داده شد که کمک های مالی 
برای کاستن از انتشار گازهای گلخانه ای و جبران زیان های اقتصادی 
دریافت خواهند کرد. در بخش هایی از دستورالعمل مورد توافق، به 
نحوه ارزیابی توسعه فناوری و انتقال آن و شیوه تعیین اهداف جدید 
از سال ۲٠۲٥ به بعد برای حمایت از کشورهای در حال توسعه اشاره 
شده است. در توافق نامه نهایی به دلیل اختلاف نظر بین برزیل و دیگر 
کشورها، مقررات ساز و کار بازار جهانی گازهای گلخانه ای گنجانده نشد 
و قرار شد مذاکرات در این زمینه ادامه پیدا کند. در بند ششم پیمان آب 
و هوایی پاریس آمده است، همه کشورها باید به مقررات پایبند باشند 
تا تضمین شود مشارکت به شکل همگانی صورت خواهد گرفت. یکی 
از راه های اجرای درست توافق نامه، ایجاد ساز و کاری است که تضمین 
می کند کاهش انتشار گازهای گلخانه ای در یک کشور دو بار محاسبه 
نمی شود. بدون این ساز و کار، یک کشور می تواند با پرداخت پول به 
کشوری دیگر برای کاستن از انتشار این گازها، میزان کاهش انتشار آن 
کشور را جزو کاهش خود محاسبه کند. در این حالت یک مقدار کاهش 
انتشار گاز گلخانه ای دو بار محاسبه می شود. تعیین ساز و کار به مذاکره 
و کارهای فنی مفصل نیازمند بوده و بر همین مبنا کار روی آن ادامه 

پیدا خواهد کرد. / آلیس کادی: منبع: یورونیوز

محیط زیست



4
شماره 139شنبه اول دی 1397 

روزنامه اقتصادی - ورزشی

هنری

»فرهنگ« را برای مردم
باقی  بگذارید

محسن علوان ساز - تصویری از یک تلگراف مربوط به درمان 
احمد شاملو در فضای مجازی دست به دست می چرخد مبنی 
بر این که وی از هویدا برای هزینه درمانش کمک خواسته و 
دولت نیز سخاوتمندانه هزینه درمان ایشان را پرداخته است 
و از او به عنوان نمک نشناس و ناسپاس نام برده اند! اول این 
که کارنامه سیاسی شاملو از زندان رفتنش در دوره پهلوی تا 
کتاب هایی که خمیر شدند و مجلاتی که توقیف شدند در تاریخ 
ثبت شده است. دوم آنکه این حضرات یاوه گو که دم از مظاهر 
تمدن می زنند از یاد برده اند که در تمام کشورهای متمدن 
سازوکارهایی از جمله برقراری مستمری، وام های فرهنگی، 
بیمه درمانی و... برای هنرمندان در نظر می گیرند تا در دیار 
غربت از درد لاعلاجی پیش هر کس و ناکسی دست دراز نکنند. 
آن هم چهره ای همچون شاملو که احتمالا هرجای دنیا او را 

روی دست می بردند.
برای  حتی  که  کرد  زندگی  شرافتمندانه  آنقدر  شاملو  سوم 
گذران زندگی حاضر شد فیلمنامه آبدوغ خیاری بدون ذکر 
نامش بنویسد، اما مجیز کسی را نگفت و یک خط شعر یا 
نوشته در مدح کسی ننوشت. کدام یک از شما روشنفکرنماهای 
دست به سینه تماشاگر امروز که بوی سیگارهایتان از حرف 
هایتان تندتر است، یک پاکت سیگار برایش خریده اید که 
امروز در این آشفته بازار یگانه گوهر ادبیات معاصر را به لجن 
آقایان  این  از  ایشان کدام یک  می کشید؟ در زمان حیات 
جراتش را داشتند که این ادعاها را مطرح کنند؟ درست بیست 
سال بعد از مرگ او یکی بلند می شود و می گوید شعرهایش، 
ترجمه آثار دیگران است. آن یکی سر بر می آورد و از خاطرات 
چشم چرانی های شاملو در ایتالیا می گوید و آیدا در آینه را 
به سخره می گیرد. دیگری پس از مصرف توامان صنعتی و 
سنتی مدعی می شود شاملو را در پارك پیدا کرده که کارتن 
خواب بوده و دو ماه اورا به منزل می برده و پول تو جیبی اش 
را می داده است! چرا این خاطرات و اعتراضات را در زمان 

حیات ایشان مطرح نگردید؟
چرا وقتی با شما مصاحبه می کنند از عدم برگزاری مراسم 
بزرگداشت و شکستن سنگ قبر ایشان برای ژست روشنفکری 
استفاده می کنید و سخنتان را با شعری از ایشان به پایان 

می برید؟! 
شاملو آنقدر برای ادبیات این مملکت از شعر و قصه و ترجمه و 
صوت و مقاله و مجله و دائره المعارف و ... افتخار آفریده که اگر 
تیراژ همان کتاب جمعه را بر سقف خانه تان قرار دهند بنای 

جهالتتان را درهم خواهد شکست...

یادداشت

پرویز فلاحی پور عنوان کرد:
تولید »شهرزاد ۴« در سال آینده

پرویز فلاحی پور بازیگر تلویزیون 
و تئاتر، درخصوص فعالیت های 
بازیگری  عرصه  در  خود  اخیر 
گفت: به تازگی بازی در سریال 
»مرگ خاموش« به کارگردانی 
احمد معظمی را به پایان رسانده 
و هم اکنون خود را برای اجرای 
تئاتر »گاوخونی« در شهر مشهد 
این  در  می کنم.  آماده  مقدس 
نمایش با کامران تفتی  همبازی خواهم بود و امیدوارم خاطره خوبی 

برای مردم عزیز مشهد به یادگار بگذارم.

آثار  در  بازی  پیشنهاد  چندین  داد:  ادامه  راستا  همین  در  وی 
تلویزیونی و سریال را هم دارم که همگی در مرحله پیش تولید 
هستند و تولید و تصویربرداری آنها پس از تعطیلات نوروز سال 

آینده آغاز خواهد شد.
بازیگر سریال »کهنه سرباز« درخصوص وسواس زیاد خود برای 
انتخاب نقش و ریسک فراموش شدن در عرصه بازیگری  تاکید 
کرد: واقعیت امر خودم را در خطر این ریسک نمی بینم زیرا بعد از 
»شهرزاد« در سریال خوبی همچون »مرگ خاموش« بازی کردم و 
علاوه بر آن تئاتر »گاوخونی« را جزو کارنامه حرفه ای خودم می دانم. 
در هر صورت مابین هر اثر کمی استراحت نیاز است و من هم عجله ای 

برای کار کردن ندارم.
وی درباره احتمال ساخت »شهرزاد ٤« اضافه کرد: من هیچ وقت 
فکر نمی کردم که «شهرزاد ٤« توسط حسن فتحی  ساخته شود اما 
با توجه به اخبار اخیر می دانم که وی طی ماه های آتی یا ابتدای سال 
آینده به احتمال فراوان پیش تولید سری جدید »شهرزاد« را آغاز 
کند. اگر خود فتحی به ساخت »شهرزاد ٤« علاقه نشان داده پس 

می توان گفت این داستان در برنامه وی است.
بازیگر سریال »شب دهم« درباره زمان حضور خود در عرصه سینما 
تاکید کرد: چندی پیش یک پیشنهاد جدی مشترك  بین کشور 
ایران و افغانستان داشتم اما حقیقت امر نقش آنقدر منفی بود که 
ترسیدم آن را بازی کنم و به همین دلیل ترجیح دادم آن را رد کرده 

و منتظر پیشنهاد بهتری در عرصه سینما باشم.
وی درباره حضور برخی نابازیگران در عرصه سینما افزود: حضور 
برخی نابازیگران و به نوعی افرادی که صرفاً به خاطر  فعالیت در 
فضای مجازی وارد سینما شده اند به این حرفه صدمات فراوانی 

را خواهد زد.
فلاحی پور وضعیت کنونی سینما را ناگوار خواند و خاطرنشان کرد: 
سینما نباید تا این حد بهل بشو باشد که هرکسی بتواند به راحتی وارد 
بازیگری شود بلکه باید برای ورود به بازیگری تعریف درستی ارائه شود. 
تعریفی که بتوان از آن طریق و بر اساس کیفیت بازیگر را انتخاب کرد 

و نه حواشی وی در فضای مجازی.
پرویز فلاحی پور قبل از انقلاب سال ۱۳٥7 فعالیت خود را با یک 
گروه تئاتر به سرپرستی »قشقایی« آغاز کرد. وی فارغ التحصیل رشته 
زبان انگلیسی است. بازی در نقش »یاور« در مجموعه »شب دهم« 
موجب شد تا این هنرمند در بین مخاطبان به چهره ای شناخته شده 
مبدل گردد. او در سال ۱۳۸٠ »جایزه بهترین بازیگر مرد« را به خاطر 
بازی در نمایش »لابی« از بیست و نهمین جشنواره بین المللی تئاتر 

فجر دریافت کرد.

اخبار

آماری از فروش فیلم های روی پرده

»مارموز«  صدرنشین  جدید گیشه ها

هفته گذشته سه فیلم »مارموز«، »بی نامی« و »امین و اکوان« 
نمایش خود را در سینماهای سراسر کشور آغاز کردند تا در کنار فیلم 
سینمایی »اتاق تاریک« که اکرانش به تازگی آغاز شده ، مخاطبان 
هنر هفتم با سلیقه های مختلف بتوانند آثار مورد علاقه خود را به 

تماشا  بنشینند.

اما در میان آثار تازه اکران شده فیلم سینمایی »مارموز«، به کارگردانی 
کمال تبریزی که به نوعی گونه دومی از فیلم سینمایی »مارمولک« 
است خیلی زود توجه مخاطبان سینما را به خود جلب کرد و در صدر 
پرُفروش های گیشه های سینما درهفته ای که گذشت قرار گرفت. از 
طرفی »بمب؛ یک عاشقانه« به کارگردانی پیمان معادی که در هفته 
نخست نزدیک به یک میلیارد و نیم فروخته بود، این هفته با یک 
میلیارد ۲٠٠ میلیون تومان و کمی کمتر از »مارموز« با یک پله سقوط 

در رده دوم پرفروش ها قرار گرفت.
»کُلمبوس« ساخته هاتف علیمردانی، »پاستاریونی« ساخته سهیل 
موفق و »میلیونر میامی« به کارگردانی مصطفی احمدی نیز این هفته 

به ترتیب در رده سوم تا پنجم پرُفروش های هفته قرار گرفتند.
فیلم سینمایی »آستیگمات« به کارگردانی مجیدرضا مصطفوی هم 
که در نخستین هفته اکران در صدر پرفروش ها قرار گرفته بود این 
هفته توفیق چندانی نداشت و با تنها ۱۱۱ میلیون تومان در رده هشتم 
پرفروش ها قرار گرفت. »وای آمپول« به کارگردانی علیرضا محمودزاده 
هم همچنان کم اقبال در گیشه است و در پنجمین هفته اکران 
تنها با ۱۱٠ میلیون تومان به رده نهم رسیده است. فیلم سینمایی 
»بی نامی« به کارگردانی علیرضا صمدی نیز در نخستین هفته اکران 
با فروش ۳۸ میلیونی جایگاهی بهتر از سیزدهمی در فروش هفتگی 
پیدا نکرد و حالا باید ماند و دید که در ادامه اکران اقبالی به دست 
خواهد آورد یا خیر. این فیلم روایتگر داستان زن و شوهری است که 
سال ها پیش دانشجوی تئاتر بودند و با هم ازدواج می کنند و در 
یک کافی شاپ مشغول به کار می شوند، اما بر حسب اتفاق یکی 
از همکاران آنها گم می شود. قهرمان قصه به بهانه یافتن او به دنبال 
خود نیز در گذشته می گردد و سعی می کند از یک بحران خارج 
شود.  باران کوثری، حسن معجونی، پوریا رحیمی سام، هوشنگ 
قوانلو، شهروز دل افکار، مهتاب ثروتی، علی باقری، رضا افشار و محمود 

نظرعلیان جمع بازیگران این فیلم را تشکیل می دهند.
اما فیلم سینمایی »مارموز« در نخستین هفته اکران در 7۹ سالن 
سینما یک میلیارد و ۳۲٦ میلیون تومان فروخته است و در صدر 
پرفروش های هفته قرار گرفت. این فیلم با مضمونی کمدی و سیاسی 
روایتگر داستان زندگی شخصی به نام »قدرت« با بازی حامد بهداد 
است که سودای رسیدن به قدرت را دارد. حامد بهداد، ویشکا آسایش، 
آزاده صمدی، رضا ناجی، مانی حقیقی، محمد بحرانی، عیسی یوسفی 
پور، سیاوش چراغی پور، مرتضی زارع، بهزاد قدیانلو، فرهان معین زاده 
همراه با گروه موسیقی »بمُرانی« بازیگران این فیلم سینمایی هستند.

اخبار

محمدحسین سیفی - در تمام دنیا، بزرگان 
به  مملکت  یک  هنر  و  ادب  فرهنگ،  عرصه 
مرور زمان، بیشتر شناخته و احترام بیشتری 
برایشان قائل می شوند. علت این مساله هم در 
اکثر موارد، »مرگ« آن فرد نیست. بلکه گذشت 
زمان، جلوه هایی تازه به آثار آن چهره فقید 
می بخشد و باعث می شود که بیشتر شناخته 
شود. آثاری که پس از مرگ صاحبش، جانی 
دوباره می گیرند ، در آینده سفر می کنند و 
امثال  دواند.  می  ریشه  ها  آن  در  ماندگاری 
»ون گوگ«، »جان کندی تول«، »اورسن ولز« 
و... تنها سه نفر از ده ها انسان هایی هستند 
که پس از مرگ، آثارشان به چنان جادوانگی 
غیرقابل باوری رسید که تا سال ها هیچ کس 
جز »خودشان« به کیفیت آثارشان باور نداشتند.

اما ماجرا در کشور ما وارونه است. ایران کشور 
فرهنگ و هنر است و این مساله بر هیچ کس 
پوشیده نیست. اما تنها جامعه ای که »ادیبان« 
ایران است! یک  ایرانی را پس می زند، خود 
تعریف شده  ایران  در  واری  دیوانه  پارادوکس 
است که روشنفکران را پس از مرگ هر طور 
شده به زیر می کشند. آن جوك ها و لطیفه های 
ابلهانه ای که به نام »علی شریعتی« منتشر 
می شد، یکی از معروف ترین این مثال هاست 
که خیلی خام فکرانه است اگر خیال کنیم که 
آن اتفاقات وابسته به جریان »لحن پراکنی علیه 
پیشروی  اتفاقی  کاملا  و  نبوده  روشنفکران« 

می کرده است.
در آخرین و تازه ترین ماجراها، جامعه نان به نرخ 
روز خور فرهنگی که از راه تخریب بزرگان عرصه 
فرهنگ و هنر به نان و نوا می رسند، »احمد 
شاملو« را هدف گرفته است. کسی که با مرور 
آثارش  و...،  گوگ«  »ون  مانند  درست  زمان 
بیش از پیش شناخته می شوند و به محبوبیتی 
چشم گیر میان جوانان، هنرمندان و ادیبان امروز 

رسیده اند. و چه سیبلی بهتر از او؟ چه خانه ای 
آبادتر از او برای تخریب؟

لجن پراکنی های دامنه دار علیه روشنفکران را 
باید در قالب یک »جریان« دید که آبش به 
آسیاب عده ای خاص می ریزد. مهم نیست که 
این حرف ها بر حسب وظیفه چاپ می شود یا 
دلبخواهی و محض دو زار فروش بیشتر. مهم 
نیست در مجله ای دو سه هزار نسخه ای - به زور، 
با سی چهل درصد میانگین مرجوعی - درمی آید 
یا نه؛ مجلاتی که یک دودوتا چارتا نشان می دهد 
و  نمی دهد  را  هزینه شان  کفاف  درآمدشان 

بیرون دادنشان بصرفه نیست. 
مجله ای که از این پیش تر چند بار علیه احمد 
شاملو - و البته دیگر نویسندگان نامی - به بازنشر 
دروغ های بی سر و ته متوسل شده بود این بار 
ایرانشهری یکی دو  به واسطه یک »سندپژوه« 
سند رو کرده است که آی خلایق، به چشم خود 
ببینید که جراحی نخاع »شاعر بزرگ آزادی« را 
امیر عباس هویدا حساب کرده است! حرف است 
و حرف هم رو زمین نمی ماند. خیال می کنند 
بعد هم کسی تکذیبیه و راست ودروغِ ماجرا را به 
یاد نمی آورد و چیزی تو ذهن مشتی »مخاطب 
فهیم« رسوب می کند و نانش می افتد تو دامن 

این ها و شرکا.
اداری در آن  سندی که هیچ سلسله  مراتب 
رعایت نشده و گزارش دقیق پرداخت هزینه 
تشکیک  جای  منطقاً  ندارد  بر  در  را  معالجه 
دارد. موضع روشن آیدا سرکیسیان در کتاب بام 
بلند هم چراغی و فهرست دوستان کمک کننده 
به احمد شاملو و یکی دو شاهد عینیِ تک تک 
 - زنده اند  هنوز  که   - هم  را  درمان  مراحل 
می گذاریم کنار. این اسناد یا در آرشیو اسناد 
راکد وزارت خارجه است یا در آرشیو مرکز اسناد 
انقلاب اسلامی )به ریاست روح الله حسینیان(. 
یعنی دسترسی به این قبیل اسناد حدّی از 

صلاحیت امنیتی یا سابقه  مراودت و آشنایی 
یا اجازه نامه خاص می طلبد، در دسترس همگان 
نیست. اگر قرار است تاریخ مکتوب بازبینی شود 
باید همه اسناد در دسترس همه افراد قرار گیرد.
)بخوانید  درخشان  سوابق  آن  با  مجله  این 
مشعشع(، خیلی علیه السلام نیست که بشود 
روی راستگویی اش حساب کرد. بعد، بر فرض 
که اسناد درست و همخوان باشد و سر تاریخ 
نویسان قصه ما را بر باد ندهد. تخفیف خواستن 
یا پرداخت هزینه جراحی نخاع به وسیله دولت 
وقت، از حقوق شهروندان تمدن ها بوده است 
یا نه؟ آیا بهره مندی از این حقِ اساسی و مدنی، 
حق مخالفت سیاسی با حکومت وقت را سلب 
از  آیا اگر شخص ضمن بهره مندی  می کند؟ 
حقّش با سیاست های آن حکومت مخالفت کرد، 
ریا کرده است؟ ضمناً آن شاعر کجا گفته است 
که آهای ببرك های عاشق، از حق حقّه خود 
چشم بپوشید و ثروت سرزمین را ارث پدرجدّ 
فلان سیاستمدار تلقی کنید و بروید سینه دیوار؟ 
شما گفتید، ما هم باور کردیم. مقصود همین 
است یا این ها بهانه چیزی مهم تر؟ چه کسانی 

سود  شاملو  احمد  چون  چهره ای  تخریب  از 
می برند؟ 

تا زمانی که استقلال نویسنده از کلّ پیکره 
حکومت، یک ارزش و یک معیار تلقی شود، 
کارمند این و آن نهاد با این اتهام همیشگی 
مواجه است که اگر کاسه ای زیر نیم کاسه ات 
نیست، آن جا چه می کنی؟ که اگر بوی نانت 
به  چرا  نیست،  سازگار  این جا  در  حرفت  با 
صداقتت شک نکنیم؟ دم خروست را باور کنیم 
یا قسم حضرت عباست را؟ وجود این معیار، 
دستورالعمل  است.  قماش  این   اصالت  انکار 
این ها مرا یاد کلاه کلمنتیس و کوندرا می اندازد: 
»فقط به این دلیل می خواهند اربابان آینده 
باشند که قصد تغییر دادن گذشته را دارند.« 
آینده نامعلوم، این نیروها را به تقلا انداخته 
است. خیال می کنند که تغییر گذشته می تواند 

فرش قرمزی برای آینده شان باشد.
این مساله هم در اکثر موارد، »مرگ« آن فرد 
نیست. بلکه گذشت زمان، جلوه هایی تازه به آثار 
آن چهره فقید می بخشد و باعث می شود که 

بیشتر  شناخته شود.

»جایی دیگر«
::  گلی ترقی  ::

از  مجموعه ای  دیگر«  »جایی 
شش داستان مجزا و در عین حال 
مرتبط است که هر یک روایتی  از 
شرح حال اشخاص در زمان ها و  

مکان های متفاوتی ارائه می دهد.
از نقاط قوت این کتاب، نثر ساده 
اما پرمعنای آن است که گویی 
بیرون  به  انسانی  هر  درون  از 
می تراود و ناگفته هایش را عیان 

می کند.
در داستان اول، »بازی ناتمام«، 
راوی داستان اول شخص است که از ایران به پاریس مهاجرت 
را  همکلاسی هایش  از  یکی  تصادفاً  فرودگاه  در  و  است  کرده 
ملاقات می کند که روزگاری آرزو داشت مانند او باشد. داستان 
بسیار ساده و نثری روان دارد و مدام در خاطرات گذشته و حال 

پرسه می زند.
مانند  نیز  دارد  نام  پسرهایش«  و  »اناربانو  که  داستان دوم 
داستان اول از فرودگاه شروع می شود، اما این بار داستان زنی 
پسرانش،  پیِ  در  که  می کند  روایت  را  اناربانو  نام  به  فرتوت 
به  تهران  از  پرواز  و حین  است  سوئد  کشور  عازم  تک وتنها 
پاریس، با راوی داستان آشنا می شود و رشته ی داستان اول 

به دوم این گونه وصل می شود.
داستان سوم »سفر بزرگ امینه« می باشد که سرگذشت تلخ یک 
خدمتکار بنگالی است که به اجبار همسرش به کشورهای مختلف، 
ازجمله ایران سفر می کند و حقوقش را در اختیار همسرش می گذارد 
که زنان متعددی دارد. این داستان هم روایتی ساده دارد و نسبت به 

دو داستان دیگر پرُکشش تر است.
داستان چهارم »درخت گلابی« است که فیلم آن هم در سال ۱۳7٦ 
به کارگردانی داریوش مهرجویی ساخته شد، بهترین داستان این 
کتاب است. راوی داستان مردی نویسنده است که به باغ کودکی اش 
بازگشته و می خواهد بنویسد. با گذشت زمان خستگی و پوچی بر او 

غلبه کرده و...
داستان پنجم »بزرگ بانوی روح من« نام دارد که کوتاه ترین داستان 
این کتاب است و روایتی ست از یک شخصیت خسته و غرق شده در 
دنیای اطرافش که همه چیز را تاریک و بی هدف می بیند، اما همچنان 

به راهش ادامه می دهد...
به  و شوهری  زن  زندگی  روایت  دیگر«  داستان آخر، »جایی  و 
نام ملک آذر و امیرعلی است. زندگی پر از عشقی که ناگهان از هم 

می پاشد.

تخریب »روشنفکران« ادامه دارد...معرفی کتاب

این بار نوبت
» احمد شاملو«  است! 

»پنی مارشال« کارگردان فیلم موفق »بیداری« با بازی »رابرت دنیرو« و »رابین ویلیامز« در 7٥ سالگی بر اثر بیماری دیابت درگذشت. او که کار هنری خود را با بازیگری 
آغاز کرد در کنار »سیندی ویلیامز« در کمدی معروف »لوَِرن و شرلی« که از شبکه »ایِ بی سی« پخش می شد ظاهر شد.  مارشال پس از هنرپیشگی پا به عرصه کارگردانی 

گذاشت و به یکی از موفق ترین زنان تاریخ هالیوود در این عرصه شد تا آنجا که نامش به عنوان اولین زن کارگردانی که فیلمش بالای ۱٠٠ میلیون دلار فروش داشت.

»پنی مارشال« درگذشت

1 - پلنگ  سیاه
بودجه تولید: ۲۱۰ میلیون دلار

فروش جهانی: ۱ میلیارد و ۳۰۰ میلیون دلار
»پلنگ سیاه« رایان کوگلر اولین فیلم ابَرَقهرمانی 
است که از هنرپیشگان تمام رنگین پوست بهره 
برده است. این فیلم رکورد نهمین فیلم پرفروش 
تاریخ را به خود اختصاص داده است. شاید فیلم 
»انتقام جویان: نبرد ابدی« درآمد بیشتری نسبت 
به این فیلم کسب کرده باشد لیکن »پلنگ 
سیاه« موقعیت خود را به عنوان بزرگ ترین فیلم 
آمریکای شمالی با 7٠٠ میلیون دلار از زمان 
آغاز اکران در ماه فوریه را تثبیت کرده است. 
»انتقام جویان« با اینکه ۲ میلیارد دلار فروش 
داشته اما نتوانسته این جایگاه آمریکای شمالی 
را همچون »پلنگ سیاه« بدست آورد زیرا میزان 

بودجه آن دوبرابر فیلم مذکور است.

2 - شگفت  انگیزان2
بودجه تولید: ۲۰۰ میلیون دلار

فروش جهانی: ۱ میلیارد و ۲4۰ میلیون دلار
همانطور که انتظار می رفت، کمپانی دیزنی 

هیولای  یک  از  بیش  گذشته  ماه   ۱۲ طی 
از  است. ده سال پس  پرطرفدار خلق کرده 
به  انیمیشن  فیلم  این  انگیزان۱«  »شگفت 
یکی از پرفروش ترین های جهان در سال جاری 
تبدیل شد. حالا این فیلم پس از »یخ زده« به 
عنوان دومین فیلم بزرگ انیمیشن تاریخ ثبت 

شده است.

3 - مکانی آرام
بودجه تولید: ۱۷ میلیون دلار

فروش جهانی: ۳4۰ میلیون دلار
سازنده  هوپرت«  »جیم  از  چندانی  انتظار 
فیلم »دفتر کار« نمی رفت که فیلمی در ژانر 
وحشت بسازد که به یکی از فیلم های موفق 
سال ۲٠۱۸ تبدیل شود. »جان کراسینسکی« 
در مقام کارگردان و همسرش »امیلی بلانت« 
هر دو در این فیلم بازی می کنند. فیلم در مورد 
هیولاهایی ست که زمین را تسخیر کرده اند 
به صدا خیلی حساس هستند و چنانچه  و 
کوچک ترین صدایی ایجاد شود انسان را پیدا 
کرده و از پای درمی آورند حال در این فیلم 

کراسینسکی و بلانت و فرزندشان خانواده ای 
در  ماندن  زنده  برای  مجبورند  که  هستند 
سکوت مطلق زندگی کنند. این موضوع بدیع از 
مهم ترین دلایل فروش بالا و موفقیت این فیلم 

خوش ساخت به حساب می آید.

4 - راهبه
بودجه تولید: ۲۲ میلیون دلار

فروش جهانی: ۳6۵ میلیون دلار
»راهبه« از جمله فیلم های ژانر وحشت است. 
اندك  بودجه  با  معمولا  ژانر  این  فیلم های 
ساخته می شوند و همین امر باعث می شود 
چنانچه به موفقیتی نسبی در گیشه برسند 
در مقایسه با فیلم های پربودجه، راحت تر به 
موفقیت مالی برسند که »راهبه« نیز به این 

موفقیت دست یافت.

5 - هالووین
 بودجه تولید: ۱۰ میلیون دلار

فروش جهانی: ۲۵۲ میلیون دلار
فیلم  این  کننده  تولید  کمپانی  بلوم هاوس 

است که متعلق به »جیسون بلوم« تهیه کننده 
نامدار و موفق است. او این فیلم ژانر وحشت 
را با بودجه بسیار اندك زیر ۱٠ میلیون دلار 
ساخته است. این فیلم بهترین اکران افتتاحیه 
را برای فیلمی با هنرپیشه نقش اصلی زن بالای 
٥٥ سال را به نام خود ثبت کرد. این فیلم در 
حال حاضر موفق ترین فیلم ژانر وحشت )اسلشَِر 

فیلم( تاریخ سینماست.

5 - آسیایی های ثروتمند دیوانه
 بودجه تولید: ۳۰ میلیون دلار

فروش جهانی: ۲۳6 میلیون دلار
این فیلم محصول کمپانی »برادران وارنر« است 
اولین فیلم تمام عوامل آسیای در طول  که 
۲٥ سال گذشته است. این فیلم با اقتباس از 
رمان »کِوین کوان« ساخته شده و به عنوان 
پرفروش ترین فیلم ژانر کمدی رمانتیک در یک 

دهه گذشته ثبت شده است.
حتما شماره های آتی »دنیای هوادار« را دنبال 
کنید تا با ده فیلم شکست خورده در گیشه 

امسال هم آشنا شوید.

آرام آرام به آخرین روزهای سال ۲01۸ نزدیک می شویم و تمامی آمار و ارقام این سال، در حال رسیدن از گرد راه هستند. یکی از این آمارها که برای سینماگران 
اهمیت بالایی دارد، میزان فروش فیلم ها در باکس آفیس است. هالیوود و جهان از نظر »فروش«، سال بسیار خوبی را سپری کردند و در اکثر ژانر ها، فیلم ها به فروش 
مطلوبی رسیدند. سینمای جهان در سال ۲01۸ با موفقیت در گیشه همراه بود. این موفقیت تنها در بخش فیلم های اکشن نبود و از تریلر گرفته تا انیمیشن و کمدی 
را شامل می شد. پس از رکودی سه ساله که تا سال ۲017 ادامه داشت، گیشه سینماهای جهان با فروش ۴0 میلیارد دلاری و موفقیت فیلم هایی چون »آسیایی هی 
ثروتمند دیوانه« و »مکانی آرام« دچار تحولی چشمگیر شد لیکن فیلم های ناموفق هم در این سال کم نبودند اما مساله ای که امید را در دل فیلمسازان بدنه بعد از 

این رکود زنده کرد، همین فروش خوب اکثر فیلم ها بود.
حالا به همین مناسبت، نگاهی می اندازیم به فهرست 10 فیلم موفق گیشه های جهان در سال ۲01۸ با ذکر میزان فروش و میزان بودجه فیلم و توضیحاتی مختصر 

که در مورد فیلم آمده است؛

موفق ترین فیلم های جهان در گیشه

از » پلنگ سیاه«  تا »آسیایی های ثروتمند دیوانه«
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روزنامه اقتصادی - ورزشی

سبک زندگی

دیدن خواب پلیس می تواند بسیار جذاب 
از شخصیت مان  را  زوایای جالبی  و  باشد 
پدیدار کند. دیدن خواب آدم های پرقدرت 
نیازمند  همواره  شکل،  هر  به  بانفوذ،  و 
نماد شناسی عمیق تر و پرمعناتری است. 
خواب  تعبیر  از  می خواهید  اگر  بنابراین، 
پلیس آگاه شوید، این قسمت از تعبیر خواب 

این شماره دنیای هوادار را بخوانید

1- پلیس در خانه
اگر خواب ببینید پلیس وارد خانه تان می شود یا 
از قبل داخل خانه تان بوده است، نشان دهنده ی 
سلامت و کامیابی است. اگر یکی از دوستان 
صمیمی تان دچار بیماری شدیدی شده باشد، 
این خواب قطعا نشانه ای از بخت سعیدی است 
که بار دیگر به زندگی وی باز خواهد گشت. 
لزوما ممکن است این فرد متعلق به دایره ی 
دوستان صمیمی تان نباشد، و می تواند جزئی از 

افراد خانواده یا شریک زندگی تان باشد.

۲- دستگیری توسط پلیس
اگر در خواب به هر دلیل توسط پلیس دستگیر 
شوید، احتمالا نشان دهنده ی وسوسه ای است 
که در آینده دچار آن خواهید شد. این وسوسه 
ممکن است با مسائل مالی در ارتباط باشد، و 
شاید در مورد استفاده از فنون و ترفندهای 
مشکوك و غیر انسانی برای به دست آوردن 
پول بیش تر باشد. به خاطر بسپارید،  این روش ها 
قطعا خطر به همراه خواهند داشت، و ممکن 
است بیش تر از آن که پول به دست بیاورید، 
پول تان را به باد بدهید. این خواب به مثابه ی 
هشداری است که می گوید، اگر قدم در این راه 
بگذارید و دچار این وسوسه شوید، احتمالا ضرر 

خواهید دید.

3- متوقف شدن توسط پلیس
اگر در خواب، پلیس جلوی تان را بگیرد، احتمالا 

حاکی از این مطلب است که مشکلاتی در 
بزرگ  آن چنان  که  دارد  وجود  زندگی تان 
نیستند، ولی لازم است حل شان کنید. احتمالا 
ایجاد  اختلال  مشکلات  این  حل  فرایند  در 
کرده اید، ولی اکنون مجبور هستید با آن ها 

مقابله کنید.

۴- تعقیب شدن توسط پلیس
اگر خواب ببینید، پلیس در حال تعقیب تان 
و  درگیری  نشان دهنده ی  احتمالا  است، 
اختلافی است که با فردی ایجاد خواهد شد. 
از اشخاص نزدیک به شما است و  این فرد 
هوشمندانه ترین کار این است که راه مذاکره را 
در پیش بگیرید. اگر از کوره در بروید و به وی 
اهانت کنید، احتمالا فرد عزیزی را فقط به دلیل 
یک اختلاف بی معنی از دست خواهید داد. 
هم چنین، این خواب می تواند نشان دهنده ی 
مشکلاتی باشد که توسط دیگران در زندگی 
ایجاد می شوند. احتمالا فردی در زندگی تان 
و  قرار داده  است  را در شرایط سختی  شما 
نمی دانید چه طور از وی بخواهید اندکی شما 
را به حال خود رها کند. این فرد ممکن است 
شریک زندگی تان یا یکی از دوستان تان باشد 
که به شما وابسته است و با درخواست های اش 

در شرایط سختی قرارتان داده است.

۵- پلیس شدن
اگر خواب ببینید که پلیس شده اید، احتمالا به 
این معنی است که یکی از دستاوردهای گذشته 
افتخارتان  مایه  زندگی  در  داشته های تان  و 
خواهد شد. یکی از دستاوردهای گذشته تان 
ارزش های  و  استعدادها  متوجه ی  را  شما 
که  استعدادهایی  کرد؛  خواهد  درونی تان 

هم اکنون در حال تباه شدن هستند.
اکنون وقت اش رسیده است، قبل از آن که دیر 
شود، از استعدادهای تان به بهترین شکل ممکن 
باشد  بهتر  شاید  مثال،  برای  کنید.  استفاده 

سرانجام از رئیس تان درخواست ترفیع کنید یا 
شاید بدون هیچ چشم داشتی به فردی در حل 

مشکل جدی اش کمک کنید.

6- پلیس یگان ویژه
اگر خواب یگان ویژه ی پلیس را ببینید، احتمالا 
به این معنی خواهد بود که با مشکلات سختی 
مواجه خواهید شد. این مشکلات می توانند 
تقریبا با هر چیزی در زندگی تان مرتبط باشند؛ 
از این رو، همواره مراقب باشید و از هر طریق 
ممکن از دردسر دوری کنید. اگر چیزی به 
نظرتان مشکوك می آید، پیش از آن که خودتان 
را گرفتار مشکلات جدی و دردسرساز کنید، از 

آن دور بایستید.

7- عدم کمک پلیس به شما
اگر خواب ببینید به کمک نیاز دارید، ولی 
پلیس، به راحتی و بدون هیچ واکنشی نسبت 
به وقوع جرم علیه شما، تماشای تان می کند، 
احتمالا به این معنی است که به کمک نیاز 
در  نمی کنید.  دریافت  کمکی  ولی  دارید 
می یابید  در  تقریبا  زندگی،  لحظات سخت 
هیچ یک از نزدیکان تان در کنارتان نیست 
و کمک و پشتیبانی تان نمی کند. دلیل این 
مسئله شاید این باشد که شما نیز در هنگام 
مشکلات، به نزدیکان تان کمک نکرده اید؛ و 
حالا نوبت شما رسیده است که از کمک شان 
محروم بمانید. برای جلوگیری از این اتفاق، 
سعی کنید به آدم هایی که قبلا کمک تان 
کرده اند نزدیک شوید، زیرا ممکن است روزی 
بار دیگر به کمک شان نیاز پیدا کنید؛ و اگر 

نیاز  موقع  در  نباشید،   کنارشان  در  اکنون 
نمی توانید انتظاری از کمک شان داشته باشید.

۸- کلانتری
احتمالا  ببینید،  کلانتری  خواب  اگر 
در  زودی  به  که  است  این  نشان دهنده ی 
محل کارتان دچار استرس خواهید شد. شاید 
مسئولیت جدیدی به شما محول شود، یا این که 
میزان کارتان بیش از اندازه افزایش یابد. اگر 
چنین اتفاقی برای تان رخ دهد، پیش از آن که 
این میزان از استرس سلامتی تان را نابود کنید، 

باید این مسئولیت ها را از دوش تان بر دارید
.

9- صحبت کردن با پلیس
اگر در خواب با مامور پلیس صحبت کرده اید، 
ممکن است نشانه ی این باشد که با فردی 
خاطر  به  احتمالا  می شوید.  درگیری  دچار 
حرفی یا کاری که قبلا زده اید یا انجام داده اید، 
دچار دردسر خواهید شد و فردی به خاطر این 

حرف یا کارتان با شما برخورد خواهد کرد.

10- زنگ زدن به پلیس
اگر خواب ببینید در حال شماره گیری تلفن 
بروز  نشان دهنده ی  احتمالا  هستید،  پلیس 
یک آبروریزی عمومی است. احتمالا کاری که 
در گذشته انجام داده اید، افشا می شود،  و سر 
و صدای زیادی میان اطرافیان  ایجاد می کند. 
اگر آدمی هستید که دیگران به شما احترام 
می گذارند، اتفاقاتی که برای تان رخ خواهد داد، 
قطعا بر نحوه ی نگاه دیگران به شما تاثیر خواهد 

گذاشت.

معرفی جاذبه های گردشگری 
و دیدنی »همدان« )3(

اگر به همدان سفر کردید خیال نکنید آن جا جای دیدنی ندارد یا کم 
دارد و اگر برنامه سفر چند روزه به »هگمتانه«، نخستین پایتخت ایران 
زمین را دارید،  توصیه می کنم به مکان هایی که امروز به شما معرفی 
می کنیم بروید و از نزدیک ببینید. همراه ما باشید با معرفی بهترین 

مکان های دیدنی همدان که ارزش یک بار بازدید را دارند.

1- تپه هگمتانه
هگمتانه، اولین پایتخت ایران با قدمتی ۳ هزار ساله است. این 
شهر ، نخستین پایتخت ایران بوده و همراه آتن در یونان و رم 
در ایتالیا، از معدود شهرهای باستانی دنیاست که همچنان زنده و 
مهم مانده است. هرودوت این شهر را ساخته دیااکو دانسته و گفته 
هفت دیوار داشته که هر کدام به رنگ یکی از سیاره ها بوده اند. در 
حفاری های باستان شناسی سال های اخیر در تپه  هگمتانه مشخص 
شد که محل کاخ های باشکوه این ناحیه ی باستانی، در تپه هگمتانه 
کنونی واقع بوده. نکته  قابل توجه این شهر باستانی، شبکه ی منظم 

و پیشرفته ی آب رسانی آن بوده است.
آدرس: در دو سوی خیابان اکباتان یا آیباتان

۲- دریاچه و سد اکباتان
دریاچه ی اکباتان در ۱۱ کیلومتری شرق همدان قرار گرفته است. 
این دریاچه ی زیبا به دلیل دارا بودن فضای سبز و امکانات تفریحی 
وگردشگری مسافران بسیاری را به سوی خود جذب نموده است. 
از جمله تفریحاتی که در این دریاچه وجود دارد ورزش های آبی 

همانند قایقرانی و اسکی روی آب است. 

3- دشت میشان
دشت زیبای میشان در دامنه های الوند قرار گرفته است که یکی از 
مهم ترین جاذبه های گردشگری همدان است. برای رسیدن به این 
دشت نیاز به یک کوه پیمایی نیمه سنگین داریم. قبل از رسیدن 
به مسیر کوه پیمایی از جاده ی زیبایی که درون دره ی عباس آباد 
قرار گرفته است عبور می نماییم. در انتهای این جاده و درست قبل 
از مسیر کوه پیمایی به کتیبه های باستانی گنج نامه می رسیم که 

متعلق به دوران هخامنشیان بوده است.

بود.  صحنه  بر  لباس«  »تعویض  کمدی 
هنرپیشه ای جوان و خوش بر و رو به اسم کلاودیا 
ماتوییونا دولسکایا کائوچوکوا که تمام وجود خود 
را با شور و اشتیاق به هنر مقدس بازیگری تئاتر 
وقف کرده بود، دوان دوان وارد رختکن خود 
شد، لباس مخصوص کولی ها را از تن در آورد 
تا در یک چشم به هم زدن لباس مخصوص 
سوارکاران را بپوشد. این بازیگر خوش قریحه از 
آن جا که مایل نبود لباسی که می پوشد چین و 
چروك اضافی داشته باشد تصمیم گرفت سراپا 
لخت شود و لباس سوارکاران را بر تن برهنه 
ـ   ـو بقول معروف روی جامه ی حضرت حوا ـ ـ
بپوشد. پس لخت شد و در حالی که تنش از 
خنکای اتاق رختکن اندکی می لرزید مشغول 
صاف کردن چین های شلوارش شد. اما ناگهان 
صدای یک آه به گوشش رسید. چشم هایش از 
فرط تعجب گرد شدند. به دقت گوش فرا داد. 

صدا بار دیگر آه کشید و به نجوا گفت: 
 ـخدایا از سر گنا هانم بگذر ... آه... ـ

هنرپیشه ی جوان حیرت زده به پیرامون خود 
نگریست اما هیچ چیز شبهه انگیزی ندید با 
وجود این از سر احتیاط تصمیم گرفت به زیر 
یگانه مبل رختکن یعنی کاناپه ای که در گوشه ی 
اتاق قرار داشت نگاهی بیفکند. و تصور می کنید 
چه دید؟ آنجا، اندام بلند یک مرد، درازکش 
بود. زن جوان وحشت زده واپس جهید، نیم 
تنه ی لباس اسب سواری را روی شانه های خود 

انداخت و با صدایی خفه فریاد کشید: 
 ـتو کی هستی؟  ـ

از زیر کاناپه زمزمه ای لرزان به گوش رسید: 
 ـمنم ... من ... نترسید، من هستم ... هیس!  ـ
هنرپیشه ی جوان وقتی زمزمه ی تودماغی را که 
به فش فش روغن در ماهیتابه ی داغ می مانست 
شنید به آسانی به هویت مردی که زیر کاناپه 
مخفی شده بود پی برد. او کسی جز ایندیوکف 
تهیه کننده و اجاره دار تئاتر نبود. خانم هنرپیشه 
مانند گل صد تومانی سرخ شد و با لحنی آکنده 

از خشم گفت: 
 ـشما؟ چطور ... چطور جرأت کردید؟ پیرمرد  ـ
پست فطرت! پس در تمام این مدت،  همین جا 

قایم شده بودید؟ فقط همین را کم داشتم! 
کاناپه  زیر  از  را  ایندیوکف کله ی طاس خود 

بیرون آورد و فش فش کنان جواب داد: 
 ـعزیز من ... عمر من! عصبانی نشوید عزیزم!  ـ
مرا بکشید! فکر کنید مار هستم، زیر پایتان له ام 
کنید ولی شما را به خدا قسم می دهم سر و 
صدا راه نیندازید! من تن لخت شما را ندیدم 
و نمی بینم و دلم هم نمی خواهد ببینم. عزیز 
من،  خوشگل من آن قدر نمی بینم که حتی 
لازم نیست خودتان را بپوشانید! به حرف من 
پیرمرد که پا بر لب گور دارم گوش بدهید! من 
از ترس جان به زیر کاناپه پناه آورده ام! نزدیک 

است قالب تهی کنم! مگر نمی بینید که از ترس، 
موی سرم سیخ شده است؟ می دانید، پریندین 
شوهر گلاشا جان از مسکو برگشته و حالا تمام 
تئاتر را زیر پا گذاشته است و در به در دنبال من 
می گردد تا بکشدم. می ترسم! وحشتناك است! 
آخر گذشته از رابطه ای که با گلاشا جان دارم 

پنج هزار روبل هم به این قاتل جانم بدهکارم! 
 ـاین حرف ها اصلاً به من مربوط نیست! همین  ـ
الان گورتان را از اینجا گم کنید وگرنه ... وگرنه 
خدا می داند که چه بلایی بر سرتان می آورم ... 

پست فطرت رذل! 
 ـهیس! ... عزیزم هیس! التماستان می کنم،   ـ
جلو پایتان زانو می زنم! چه جایی مناسب تر از 
رختکن شما؟ هر جایی که مخفی شوم حتماً 
پیدا می کند ولی جرأت نخواهد کرد به این جا 
می کنم!  التماستان  می کنم!  خواهش  بیاید! 
در  دیدمش!  که  بود  پیش  ساعت  دو  حدود 
دکور ها  پشت  نمایش،  اول  پرده ی  جریان 
ایستاده بودم، یک وقت دیدم که از سمت لژ به 

طرف صحنه می آید. 
خانم بازیگر وحشت زده پرسید: 

 ـپس در تمام مدت نمایش درام همین جا  ـ
افتاده بودید؟ و ... و هر دفعه هم که لباس عوض 

می کردم مرا دید می زدید؟ 
ایندیوکف گریه کنان جواب داد: 

 ـدارم می لرزم! سراپا می لرزم! وای مادر جان،  ـ
دارم می لرزم! آن مردکه ی لعنتی می کشدم! 
پیش از این هم یک بار در نیژنی به طرف من 
تیراندازی کرده بود ... قضیه آن قدر مهم بود که 

حتی روزنامه ها چاپش کردند! 
 ـآه ... رفتار شما غیر قابل تحمل است! بیرون!  ـ
من وقت ندارم، الان باید لباس بپوشم و روی 
صحنه بروم! بیرون، وگرنه ... فریاد می کشم،  
داد و بیداد راه می اندازم ... چراغ رومیزی را به 

سرتان می کوبم! 
 ـهیس! ... امید من ... ساحل نجات من! ...  ـ
اگر بیرونم نکنید ٥٠ روبل به حقوقتان اضافه 

می کنم. ٥٠ روبل! 
با  را  خود  برهنه ی  تن  جوان  هنرپیشه ی 
لباس هایی که دم دستش بود پوشاند و به سمت 
در دوید تا هوار بکشد. ایندیوکف از زیر کاناپه 
بیرون خزید و چار دست و پا از پی او راه افتاد 
و پای زن را اندکی بالاتر از قوزك پا گرفت و 

هن هن کنان گفت: 
 ـ7٥ روبل! از اینجا بیرونم نکنید! 7٥ روبل به  ـ

اضافه ی نصف درآمد تئاتر! 
 ـدروغ می گویید!  ـ

قسم  بگویم!  دروغ  اگر  کند  لعنتم  خدا   ـ ـ
می خورم! از زندگی ام خیر نبینم اگر دروغ بگویم 

... 7٥ روبل و نصف درآمد! 
هنرپیشه ی جوان لحظه ای دچار تردید شد و از 
در فاصله گرفت. آن گاه با صدایی آلوده به گریه 

گفت: 
 ـمن که می دانم دروغ می گویید!  ـ

 ـبه خاك سیاه بنشینم اگر دروغ بگویم! خدا  ـ
مرا ذلیل کند اگر دروغ بگویم! خیال کرده اید 

اینقدر رذلم! 
زن جوان سرانجام رضایت داد: 

 ـبسیار خوب ... فقط قولتان را فراموش نکنید  ـ
... حالا برگردید زیر کاناپه. 

فس فس کنان  و  کشید  بلندی  آه  ایندیوکف 
و هن هن کنان به زیر کاناپه خزید. دولسکایا 
کائوچوکوا نیز با عجله مشغول تعویض لباس 
شد. از این که مرد غریبه ای زیر کاناپه ی اتاق 
رختکنش دراز کشیده است احساس وحشت 
حقیقت  این  درك  از  اما  می کرد  ناراحتی  و 
به  علاقه اش  و  عشق  از  صرفاً  گذشتش  که 
هنر مقدس بازیگری ناشی می شود چنان به 

اشتیاق آمده بود که لحظه ای بعد وقتی نیم تنه 
را از روی شانه هایش به زیر می انداخت نه تنها 

درشت گویی نکرد که هم دردی هم کرد: 
 ـکوزما آلکسی یویچ، عزیزم می ترسم لباستان  ـ
کثیف شود! آخر من هر آشغالی که به دستم 

می رسد می چپانم زیر کاناپه! 
نمایش به پایان رسید. تماشاچیان، هنرپیشه ی 
خوش قریحه را هلهله کنان یازده بار به روی 
روی  که  گلی  دسته  و  خواندند  فرا  صحنه 
روبانش نوشته شده بود: »هرگز ترکمان نکنید!« 
تقدیمش کردند. همین که هلهله ی تماشاچیان 
فروکش کرد زن جوان به طرف اتاق رختکن 
خود راه افتاد اما پشت دکور ها با ایندیوکف روبرو 
شد. تهیه کننده با موی ژولیده و لباس مچاله و 
غبارآلود، دست های خود را به هم می مالید و به 
قدری خوشحال بود که در پوستش نمی گنجید؛ 
همین طور که به زن جوان نزدیک می شد با 

خوشحالی گفت: 
هه هه هه! ... تصورش را بکنید! ... نه، پیش 
از هر کاری به ریش من پیر خرفت بخندید! 
فکرش را بکنید، یارو اصلاً پریندین نبود! هه 
را  بورش  و  ... مرده شوی ریش دراز  هه هه! 
ببرد که پاك گیج و منگم کرده بود ... آخر 
بور و دراز دارد  می دانید، پریندین هم ریش 
... و من خنگ، یارو را عوضی گرفتم! هه هه 
هه ... متأسفم که بی جهت مزاحم شما شدم، 

خوشگلم ... 
 ـولی قولی را که به من داده اید فراموش نکنید  ـ

 ...
 ـفراموش نکرده ام عزیزم،  عمر من ... ولی  ـ
یارو که پریندین نبود! قرار و مدار من و شما 
بر سر پریندین بود،  نه هر کسی ... و حالا که 
یارو پریندین نبود دلیلی نمی بینم وفای به عهد 
کنم. البته یارو اگر خود پریندین می بود، وضع 
کاملاً فرق می کرد ولی می بینید که عوضی 
گرفته بودم ... مردکه ی احمق الدنگ را بجای 

پریندین گرفته بودم! 
دولسکایا کائوچوکوا با لحنی آمیخته به خشم، 

اعتراض کرد: 
 ـرذل! رذل و بی شرم!  ـ

حق  شما  می بود  پریندین  خود  یارو  اگر   ـ ـ
داشتید متوقع باشید ... ولی پریندین نبود! 
یارو شاید کفاش یا ببخشید خیاط بود و شما 
می فرمایید که بنده باید بابت چنین آدمی پول 
بدهم؟ عزیزم،  من آدم شرافتمندی هستم ... 

می فهمید ... 
می داد،  ادامه  خود  راه  به  که  حالی  در  و 

دست هایش را در هوا تکان داد و اضافه کرد: 
 ـباز اگر یارو خود پریندین می بود البته وظیفه  ـ
داشتم وفای به عهد کنم ولی من چه می دانم 
یارو کی و چکاره بود! ... یک مرد موبور ... او 

که پریندین نبود!

»تهیه کننده در زیر کاناپه«  
آنتوان چخوف

داستان کوتاه
رازهای بزرگ روانشناسی 

برای فروش بیشتر در بازاریابی )4(
مردم چیزی را می خرند چون سایر 

آدم ها نیز آن را خریده اند
ما در مدرسه  در مورد قدرت فشار همسالان در مورد رابطه  ی جنسی، 
مواد مخدر و الکل صحبت های زیادی را شنیدیم )و همان طور که 

بزرگ شدیم، متوجه شدیم که اوضاع آن قدرها هم بد نبوده است(.
اما شاید آن چه که باید یاد می گرفتیم این بود که در هنگام خرید 
خانه، اتومبیل و کابینت های جدید آشپزخانه، باید فشار همسالان 

را نادیده بگیریم.
از آن جایی که من هم یک بازاریاب و هم یک مشتری هستم، 
می توانم استدلال کنم که فشار همتایان زمانی که پای خرید به 
میان می آید )که ما را به نقطه ی بعدی در رابطه با روانشناسی فروش 
می رساند( قوی تر می شود: در واقع مردم برخی چیزها را می خرند 

زیرا آدم ها دیگر آن ها را خریده اند.
چند بار پیش آمده که شما یک جفت کفش را به پای یکی از 
دوستان تان دیده اید و وسوسه شده اید که بیرون بروید و همان کفش 
را ) شاید به رنگ دیگری( خریداری کنید؟ اگر صاق باشید، دست 
کم یک بار یا دو بار یا حتی سه بار این اتفاق برای تان رخ داده است.

دلیلی وجود دارد که گاهی اوقات فروش بعضی از محصولات در 
سایت آمازون حسابی بالا می گیرد!  آن ها به طور فزاینده ای محبوب 
می شوند، زیرا افراد بیش تری از آن ها استفاده می کنند، آن ها را 

می پوشند و آن ها را به دیگران نشان می دهند.
در روانشناسی اجتماعی یک مفهوم به نام »تفکر گله ای« وجود دارد. 
تفکر گله ای اساسا به این معنی است که انسان ها می توانند توسط 
همسالان خود تحت تاثیر قرار بگیرند و بدین منوال برخی رفتارهای 
عاطفی را )بعضی اوقات رفتارهای بسیار غیرمنطقی( اتخاذ کنند. 

هرچند تفکر گله ای می تواند خطرناك باشد...
به عنوان مثال، هزاران نفر از آدم ها به خیریه ها کمک می کنند 
تنها به این دلیل که همتایان شان این کار را کرده اند. این جاست 
که تفکر گله ای فوایدی برای جامعه دارد. کسی چالش سطل آب 
یخ را به یاد می آورد؟ این چالش باعث شد ۱۱٥ میلیون دلار برای 
بیماری A.L.S جمع آوری شود. در حین این که جنبش محبوب تر و 
چالش ها ویروسی شد، تصور می کردم که مردم کم کم معرفی خود 

را برای چالش سطل آب یخ شروع کنند.

روانشناسی فروش: اعتماد
در حالی که فروشنده می تواند به عنوان یک آدم طماع به نظر برسد 
اما دوستان قابل اعتماد به چشم می آیند. بنابراین، اگر دوست شما 
توصیه می کند که فلان رستوران جدید را در فلان خیابان امتحان 
کنید، در واقع سطح اعتمادی را در رابطه با آن رستوران در شما 
ایجاد می کند. و آن چه در مورد این مفهوم از اعتماد بسیار جالب 
است این است که ۸٤ درصد از خریداران آنلاین در حال حاضر به 
نظرات دیگران در مورد محصول اعتماد دارند به همان اندازه که به 

توصیه های دوستان واقعی شان اعتماد دارند. 
خب معنی این ها چیست؟ به عنوان یک بازاریاب، بسیار آگاه باشید که 
مشتریان تان خواه آنلاین و خواه آفلاین در مورد محصول یا سرویس 
شما چه می گویند. لزومی برای گفتن این نکته وجود ندارد که شما 
باید محصولات یا خدماتی تولید کنید که به راحتی به اشتراك گذاشته 

می شوند، و شانس ویروسی شدن  آن ها بسیار بالا است. 

اقتصاد

در هنگام »سرگیجه«
کدام غذاها را مصرف نکنیم؟

مواد غذایی شیرین شده با قندهای مصنوعی نیز همان خاصیت 
غذاهای شور را در برهم زدن تعادل مایعات بدن دارند. غذاهایی 
مانند میوه های تازه یا منجمد، غلات سبوس دار، چای گیاهی 
شیرین نشده را جایگزین شربت ذرت با فروکتوز بالا، آب نبات، 
مربا، ژله، نان شیرین، نوشابه ها، غلات شیرین و انواع کیک کنید 

تا تجربه سرگیجه در شما کاهش یابد.
سیستم دهلیزی در مغز به شما این اجازه را می دهد که بایستید، 

آزادانه حرکت کنید و تعادلتان را حفظ نمایید.

یک رژیم غذایی سالم ممکن است علائم سرگیجه را در شما 
بهبود بخشد. توصیه ها بر این است که در هنگام سرگیجه از 

مصرف ٤ گروه عمده غذایی اجتناب کنید:
غذاهای شور: یک رژیم غذایی با سدیم بالا، با بهم زدن تعادل 
مایعات بدن، می تواند افزایش خطر ابتلا به سرگیجه را شعله 
ور کند. این در حالی است که یک چهارم قاشق چای خوری 
نمک، حاوی ٦٠٠ میلی گرم سدیم است؛ یعنی بیش از یک 
سوم میزان نیاز روزانه یک فرد بزرگسال به سدیم. از آنجایی 
که تمامی غذاها به طور معمول حاوی سدیم هستند، نمک 
بیش از حد، غذاهای شور، سبزیجات کنسرو شده و منجمد 
و غذاهای پردازش شده، چیپس های سیب زمینی ،کراکر و 
چوب شور را از رژیم غذایی خود حذف کنید. جایگزین های 
مغذی برای این غذاها عبارتند از سبزیجات تازه، سوپ خانگی، 

پاپ کورن، چاشنی ها و گیاهان.
قندهای  با  شده  شیرین  غذایی  مواد  شیرین:  غذایی  مواد 
مصنوعی نیز همان خاصیت غذاهای شور را در برهم زدن تعادل 
مایعات بدن دارند. غذاهایی مانند میوه های تازه یا منجمد، 
غلات سبوس دار، چای گیاهی شیرین نشده را جایگزین شربت 
ذرت با فروکتوز بالا، آب نبات، مربا، ژله، نان شیرین، نوشابه 
ها، غلات شیرین و انواع کیک کنید تا تجربه سرگیجه در شما 

کاهش یابد.
گوشت های فراوری و پنیرهای کهنه: اگر شما مستعد ابتلا به 
سرگیجه و میگرن توامان هستید، از غذاهایی مانند پپرونی، 
کالباس، سوسیس، جگر پخته، پنیر کهنه، موتزارلا، و ... پرهیز 
کنید. این محصولات حاوی اسیدآمینه تیرامین هستند که خود 
یک ماشه برای بروز علائم میگرن است. در عوض می توانید از 
جایگزین هایی مانند ماهی و گوشت تازه، پنیر کوتاژ، پنیر ریکوتا 
و پنیر امریکایی استفاده کنید. از طرفی در صورت استفاده از 
فرآورده های لبنی و ایجاد دردهای میگرنی یا علائم گوارشی، 
انتخاب جایگزین های غیرلبنی از جمله توفو، شیربرنج و پنیر 

سویا می تواند مناسب باشد.
آجیل و دانه ها: انواع مغز آجیل و دانه ها از جمله بادام زمینی، 
کره بادام زمینی، گردو، دانه کدو تنبل، دانه کنجد و ... اگرچه برای 
سلامت قلب مفیدند، ولی حاوی تیرامین هستند. شما می توانید 
برای حفظ سلامت قلب، از چربی های سالم کم تیرامین مانند 
روغن کانولا، روغن زیتون، ماهی قزل آلا، آووکادو، استفاده کنید. 
اگر مستعد ابتلا به میگرن نیستید، فراموش نکنید که باید آجیل 
شور، دانه ها و کره مغزها را برای بهبود تعادل مایعات در بدن، از 

رژیم غذایی خود حذف کنید.

سلامت

تفسیر خواب هایی که همه ما تا به حال دیده ایم )16(

» پلیس« و معانی متفاوت
و واقعی آن در رویا

قوانین مدیریت

»مدیریت«، کار عجیب و هیجان انگیزی است. عده ی کمی 
از آدمیان هستند که تمایل به انجام آن در طول زندگی شان 
دارند. اما با این وجود، بیشتر ما با اندکی تامل در می یابیم که 
برهه ای خاص و زمانی از زندگی مان این کار را انجام داده ایم. 
من بعد در این ستون، »دنیای هوادار« در هر شماره به یکی از 
قوانین مدیریت می پردازد. مطالب این ستون برگرفته از آثار 
نویسنده هایی چون »ریچارد تمپلر«، »جان گری« و... می باشد 

و بازخوانی چندین باره ی آنها برای خود ما لذت بخش است. 

قانون شماره 17:  
جشن  بگیرید

»رابرت تان سند« عقیده دارد:»اگر اعضای یک تیم با شادی و 
هیجان به سرکار می آیند... اگر بدون رس و آزادانه مرتکب خطا می 
شوند... اگر تفریح دارند، اگر روی انجام کارها تمرکز دارند، پس در 

جایی پای یک رهبر یا مدیر در کار است.«
من هر روز دلیلی برای پاداش دادن - هرچند کوچک - به تیم خود 
پیدا می کنم، یک جشن کوچک برای نتیجه و دستاوردی هرچند 
کوچک. اگر شما نیز چنین کنید، کارمندانی با انگیزه دارید که عادت 
می کنند برای هر موفقیتی جشن بگیرند و این مسئله پراهمیتی 
است. و پاداش ها؟ »کوچک«. یک جعبه نان گردویی، یک فنجان 
کاپوچینو، فرصتی برای بیرون رفتن و نشستن در آفتاب. من گاهی 
اوقات، روزها را با نام های بخصوص می نامم و آن ها را برای ناهار 
دعوت می کنم، به آن ها فرصت استراحت می دهم؛ به آن ها اجازه 
می دهم بدترین جوك ها را برایم تعریف کنند، البته نه همه را یک جا 
و با هم و هرازگاهی، حتی روزهایی را که موفق نشده باشیم سفارشی 
را آماده کنیم، روز »خاص« می نامم. من به خاطاها هم جایزه می 
دهم به شکست ها و به اتفاق ها. چرا؟ چون آن ها تلاش خود را 
کرده اند و سعی خود را کرده اند و از جان مایه گذاشته اند. چرا نباید 
جایزه بدهم؟ فقط به این دلیل که در کار شکست خورده اند؟ من 
به تلاش آن ها پاداش می دهم. من به خاطر »تلاش«، »کوشش«، 
»قاطعیت«، »کار تیمی«، و کارمندان وفادار و ساعی پاداش می دهم. 
بنابراین فقط پیروزی های بزرگ را جشن نگیرید –پیروزی های 
کوچک را نیز جشن بگیرید- قدر مسلم، جشن ای کوچکتر را برای 
پیروزی های کوچک تر برگزار کنید. به هر دلیلی، رفتن و قهوه 
خوردن و یک کیسه نان گردویی برای شما چه هزینه ای دارد؟ 
خیلی کم، اما احساس گرمی که در میان اعضا ایجاد می شود بسیار 
پرفایده است. به هر حال شما »مدیر« و »رهبر« آن ها هستید و 

کوچکترین تحسینی برای آن ها مایه دلگرمی است.

در ایام صدارت میرزاتقی خان امیرکبیر روزی احتشام الدوله )خانلر میرزا( عموی 
ناصرالدین شاه که والی بروجرد بود به تهران آمد و به حضور میرزاتقی خان رسید. 

امیر از احتشام الدوله پرسید: »خانلر میرزا وضع بروجرد چطور است؟«
حاکم لرستان جواب داد: »قربان اوضاع به قدری امن و امان است که گرگ و میش 

از یک جوی آب می خورند!«
امیر برآشفت و گفت: »من می خواهم مملکتی که من صدراعظمش هستم آنقدر 
امن و امان باشد که گرگی وجود نداشته باشد که در کنار میش آب بخورد. تو 

می گویی گرگ و میش از یک جوی آب می خورند؟«

گرگ و میش از یک جوی آب می خورند!

دیدنی ها
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روزنامه اقتصادی - ورزشی

ورزشی

بانوان  فوتسال  اول  دسته  لیگ  رفت  دور 
کشور در حالی با برگزاری بازی ها در گروه 
های چهارگانه به پایان رسید که البرز دو 
نماینده خود را راهی این مسابقات کرده بود.
به گزارش »دنیای هوادار«، در این مسابقات 
تیم بیست با سابقه حضور چندین ساله در 
بانوان کشور و دیگری  لیگ های فوتسال 
برای  امتیاز  خرید  با  که  البرز  پارسای 
نخستین بار پای به این سطح از مسابقات 

گذاشته است حضور دارند.
از کنار نتایج گروه های مختلف و اتفاقات آن 
ها که بگذریم می توان درخشش تیم تازه 
وارد پارسا البرز را به عنوان یک اتفاق مهم 

در دور رفت مسابقات عنوان کرد.
جایی که تیم نوپای البرزی توانست با ارائه 

نمایشی درخور و شایسته نظرها را به خود 
جلب کند و در نهایت با کسب ۱۳ امتیاز 
از مدعیان  به عنوان یکی  بازی خود  از ٦ 
بانوان  فوتسال  برتر  لیگ  به  صعود  اصلی 

مطرح نماید.
پارسایی ها که برای حضور در این مسابقات 
تمرینات خوبی را پشت سر گذاشته بودند و 
مدیریت دلسوزانه باشگاه را پشت سر خود 
داشتند خیلی خوب از فرصت ایجاد شده 
برای کسب امتیازات لازم و معرفی خود به 
عنوان یکی از مدعیان فصل جاری لیگ یک 

فوتسال بانوان کشور بهره بردند.
وکسب  درخشان  های  بازی  انجام  با  آنها 
فوتسال  دادند  نشان  پرگل  های  پیروزی 
بانوان البرز به مانند بخش مردان ظرفیت 

و  حمایت  اگر  و  دارد  بالایی  بسیار  های 
سرمایه گذاری لازم صورت بگیرد می تواند 

بدرخشد و خود را مطرح کند.
محوریت  و  حضور  با  البرز  پارسا  باشگاه 
رضا آزاد فلاح از چهره های باسابقه ورزش 
کارخود در عرصه باشگاه داری را با شکل 
دهی و حضور تیم بانوان در لیگ فوتسال 
تا  رود  می  امید  این  و  کرده  آغاز  کشور 
وسرمایه  حمایت  با  البرز  بانوان  فوتسال 

غیبت  سالها  به  بتواند  باشگاه  این  گذاری 
پایان دهد و در  برتر کشور  خود در لیگ 
نهایت شاهد حضور تیمی البرزی در لیگ 

برتر فوتسال بانوان باشیم.
و  مانیم  می  ها  بازی  برگشت  دور  منتظر 
امیدواریم پارسا البرز و البته دیگر نماینده 
استان یعنی بیست بتوانند با درخشش لازم 
توانمندی های بانوان فوتسالیست البرز را 

دوباره به نمایش بگذارند.

رقابت های  در  ایران  تکواندوکاران  سرمربی 
ایران  تکواندوی  گفت:  چین،   ۲٠۱۸ گرنداسلم 
در گذشته سه هیچ از حریفانش جلو بود و الان 
باید مهم ترین هدف، حفظ اقتدار خانواده بزرگ 

تکواندوی ایران در جهان باشد.
به گزارش »دنیای هوادار«، سید نعمت خلیفه در 
تکواندو  گرنداسلم  رقابت های  برگزاری  خصوص 
برای   )WTF(جهانی فدراسیون  داد:  توضیح 
سال  از  رشته  این  کردن  همگانی تر  و  جذاب تر 
گذشته مسیر دیگری را برای هوگوپوشان تعریف 
کرد تا از این طریق نیز به المپیک راه پیدا کنند 
که آن مسیر رقابت های گرنداسلم بود. کشورهایی 
که می خواهند با صد در صد سهمیه در رقابت های 
المپیک حاضر شوند مسابقات گرندپری، گرنداسلم 
و رقابت های قاره ای را پیش رو دارند. خدا را شکر 
رقابت ها  این  در  توانستند  هم  ما  تکواندوکاران 
عملکرد خوبی را داشته و امتیازات قابل قبولی را 

از این طریق کسب کنند.
وی همچنین ادامه داد: در دور نخست رقابت های 
گرنداسلم مدال آوران و طلایی های گرندپری در 
مسابقات حضور یافتند و این دوره نفرات اول تا 
طلایی های  و  المپیک  رنکینگ  هفتم-هشتم 
فینال گرندپری شرکت کردند. به جرات می گویم 
رقابت های این دوره چیزی از المپیک کم نداشت 

شاهد  البته  داشتند.  حضور  قدر  رقبای  همه  و 
شگفتی های زیادی نیز بودیم که همگی نشان از 
سطح بالای رقابت ها بود. همچنین این رقابت ها 
نوعی حیاط خلوت برای فدراسیون جهانی است تا 
قوانین جدید مدنظر خود را در آن امتحان می کند 
تا در صورت تایید آن ها، در همه رقابت ها استفاده 

کند.
رقابت های  دوره  دومین  در  ملی پوشان  سرمربی 
این  در  ایران  نماینده  دو  مورد  در  گرنداسلم، 
مسابقات توضیح داد: مردانی به دلیل داشتن برنز 
دور نخست رقابت های گرنداسلم و هادی پور به 
دلیل کسب طلای فینال گرندپری در منچستر، 
جواز حضور در گرنداسلم را داشتند که خوشبختانه 
در این رقابت ها هم توانستند یک عملکرد صد در 
صدی را از خود به نمایش گذاشته و یک طلا و یک 
برنز را برای ایران کسب کنند. امتیازات خوبی در 
این مسابقات کسب شد اما همانطور که می دانید 
ما مسابقات گرندپری و قهرمانی جهان سال بعد 
را هم پیش رو داریم که امیدواریم بهترین نتایج 

را کسب کنیم.
وی همچنین در مورد روند آماده سازی ملی پوشان 
ایران برای رقابت های گرنداسلم، اظهار کرد: ما برای 
حضور در گرنداسلم تکواندوکاران را برای برگزاری 
تمرینات آماده سازی در اختیار نداشتیم اما سطح 

فنی و بدنی ملی پوشان برای حضور در این رویداد 
قابل قبول بود. جا دارد از فریبرز عسکری سرمربی 
تیم ملی ایران تشکر کنم که بعد از رقابت های 
فینال گرندپری با زحمات خود مردانی و هادی پور 

را در سطح قابل قبولی از آمادگی نگه داشته بود.

خلیفه با بیان اینکه جا دارد به دلیل شرایط خوب 
تکواندوکاران به فریبرز عسکری تبریک گفت، در 
بیژن  بدانند که  باید همه  تاکید کرد:  این مورد 
سید  عسکری،  فریبرز  بی باك،  مهدی   مقانلو، 
نعمت خلیفه و ... همگی از یک خانواده هستیم 
و مهم ترین خواسته ما باید موفقیت و حفظ اقتدار 
خانواده بزرگ تکواندوی ایران در جهان باشد. در 
مسابقات  به  ایران  تکواندوی  که  زمانی  گذشته 
از  هیچ  سه  ابتدا  همان  از  می رفت  بین المللی 
رقبایش جلو بود اما مدتی بود که این مهم کم رنگ 
شده و خیلی ها می گفتند تکواندوی ایران دیگر بین 
قدرت ها نیست. خدا را شکر که اینطور نیست و باز 
هم شاهد موفقیت تکواندوی ایران هستیم. همه 
کسانی که گفتم همگی از یک خانواده هستند و 
به همین دلیل باید در کنار هم باشیم تا تیم ملی 

به موفقیت برسد.
طبق قوانین جدید تکواندو، در رقابت های گرنداسلم 
مسابقات به صورت راندی برگزار شد و خلیفه در 

پاسخ به این سوال که آیا این قانون جدید می تواند 
باعث جذاب تر شدن مسابقات تکواندو شود؟ گفت: 
من با این روند برگزاری رقابت های تکواندو موافقم. 
فدراسیون جهانی قصد دارد با قوانین جدید تکواندو 
را در جهان فراگیرتر کند تا با بالا بردن جذابیت 
در  و  کرده  را جذب  بیشتری  مخاطب  رقابت ها 
المپیک بماند. من نیز با این روند برگزاری رقابت ها 
موافقم چرا که جذابیت دیدارها را بالاتر برده و 

تکوندوکار با همه توان مبارزه می کند.
 خلیفه در پاسخ به این سوال که آیا موفقیت سجاد 
مردانی در رقابت های گرنداسلم می تواند نوید پایان 
روزهای افت او باشد؟ خاطرنشان کرد: به هر حال 
مردانی یک ورزشکار حرفه ای است، هر ورزشکاری 
یک دوران افت دارد و یک دوران اوج. فراز و نشیب 
برای همه ورزشکاران حرفه ای وجود دارد و مردانی 

به شرایط ایده آل خود باز می گردد. در رقابت های 
گرنداسلم هم سجاد کاملا توصیه هایم را گوش داد 
و تابع تصمیمات من بود. مو به مو توصیه هایم را 
روی شیاپ چانگ مقابل حریفانش عملی کرد تا 

اینکه به بهترین نتیجه)مدال طلا( دست یافت.
وی افزود: همچنین در مورد آرمین هادی پور هم 
باید بگویم حق او نیز مدال طلا بود اما متاسفانه به 
دلیل یکسری اشتباهات داوری هم از نوع انسانی و 
هم از نوع ماشینی از کسب مدال طلا بازماند. در 
یک صحنه اگر ضربه سر آرمین با اشتباه سیستم 
می توانست  مطمئنا  نمی سوخت،  دهی  امتیاز 
به نتیجه بهتری دست پیدا کند. با این حال او 
توانست بار دیگر نفر یک رنکینگ المپیکی جهان از 
کره جنوبی را شکست دهد و خود را به عنوان یکی 

از قدرت های برتر وزن ٥۸- کیلوگرم معرفی کند.

پس از کسب یک طلا و یک برنز در گرند اسلم چین

خلیفه: خیلی ها می گفتند تکواندوی ایران دیگر بین قدرت ها نیست

تکواندو فردیس در جایگاه چهارم 
لیگ نوجوانان کشور

تیم هیئت تکواندو شهرستان فردیس در جایگاه چهارم مسابقات 
لیگ نوجوانان کشور قرار گرفت.

به گزارش »دنیای هوادار«،دیدارهای هفته پنجم، ششم و هفتم 
)پایانی( از مرحله نهایی بیست و دومین دوره لیگ نوجوانان پسر 
»جام آینده سازان المپیک« روز گذشته در »لاهیجان« رشت 
برگزار و سکونشینان این دوره از رقابت ها مشخص و معرفی شدند.

لوازم خانگی کن موفق  تیم  ها  رقابت  از  این دوره  پایان  در 
شد با کسب ۲۲ امتیاز چهارمین قهرمانی خود در سال ۹7 

را کسب نماید.

برای رقابت های جهانی
انتخاب اردونشنیان تکواندوی بانوان 

در غیاب »کیمیا«
بانوان ۱۸  در پایان مسابقات ورود به اردوی تیم ملی تکواندو 

هوگوپوش به اردو راه پیدا کردند.
به گزارش »دنیای هوادار«،از صبح چهارشنبه ۲۸ آذر مسابقات 
بانوان به منظور حضور در  ورود به اردوی تیم ملی تکواندوی 
میزبانی  به  انگلیس،   –  ۲٠۱۹ جهان  قهرمانی  رقابت های 
فدراسیون تکواندو برگزار شد که در پایان ۱۸ هوگوپوش جواز 

حضور در اردوهای تیم ملی را دریافت کردند.
کیمیا علیزاده، هوگوپوش المپیکی تیم ملی بانوان پیش از این به 
دلیل مصدومیتش حضور در رقابت های جهانی را از دست داد و 

به همین منظور در انتخابی ها حضور نداشت.

قلی زاده با ایران به جام ملت های می رود
مصدومیت شدید ستاره ایرانی در بازی با اندرلخت باعث شد تا 
حضور ملی پوش شارلروا در جام ملت های آسیا در هاله ای از 

ابهام قرار بگیرد.
در  آندرلخت  با  به گزارش »دنیای هوادار«،رویارویی شارلروا 
چون  نداشت  خوشی  پایان  زاده  قلی  علی  برای  ژوپیرلیگ 
آسیب دیدگی از ناحیه مچ پا باعث شد تا این بازیکن نه تنها 
بازی های چند هفته گذشته را از دست بدهد بلکه حضورش 
در فهرست نهایی ایران برای جام ملت های آسیا در هاله ای 

از ابهام قرار بگیرد.

اخبار استان

بی توجهی کی روش به شایعه منچستر
در حالی که کی روش ایران را برای حضور در جام ملت های آسیا 
آماده می کند، این شایعات دست به دست چرخید و رسانه های 
کشور انگلیس هم روی آن مانور دادند. در عصر طلایی فرگوسن و 
منچستر، کی روش هم حضور داشت. او با تاکتیک های دفاعی خود 
توانست منچستر را تبدیل به یک تیم قدرتمند کند. بعد ها فرگوسن 
از نقش پررنگ کی روش در موفقیت های این تیم گفت. طبیعی 
بود که بعد از برکناری مورینیو، نام کی روش برای نیمکت این تیم 
مطرح شود. فرگوسن هم چندین و چند بار در مصاحبه هایش به 
این نکته اشاره کرده که رسیدن به نیمکت منچستر حق اوست. 
مثلاً وقتی او در آستانه بازنشستگی بود در مصاحبه ای این حرف را 
گفت و وقتی از کی روش سؤال کردیم، لبخندی زد و گفت: »این 
باعث افتخار است که فرگوسن چنین حرفی درباره من زده است.«
حالا شنیده می شود هیچ بعید نیست او در آینده سرمربی منچستر 
شود. جالب اینجاست که کارلوس این روز ها در اردوی تیم ملی 
کوچکترین توجهی به اخبار رسانه های انگلیسی ندارد. مسئولان 
تیم ملی می گویند تمرکز او تنها و تنها روی تیم ملی و حضور 

موفقش در جام ملت هاست و به این مسائل و اخبار توجهی ندارد.

نگاه هوادار

پایان سال ۲01۸ با قرار گرفتن ایران 
بین 30 تیم برتر

آخرین رنکینگ فدراسیون جهانی فوتبال در سال ۲٠۱۸ 
اعلام شد که ایران بدون تغییر در جایگاه قبلی، سال را با قرار 

گرفتن در جمع ۳٠ تیم برتر جهان به پایان برد.
رنکینگ فدراسیون جهانی فوتبال در ماه دسامبر با قرار گرفتن 
ایران در جایگاه مشترك بیست و نهم با صربستان توام شد تا 
بدون تغییر به نسبت ماه قبل سال میلادی ۲٠۱۸ برای کی روش 
و شاگردانش با حضور در جمع ۳٠ تیم برتر جهان به پایان برسد.

در رنکینگ اعلام شده فیفا برای ماه دسامبر تغییری در میان 
۱٠ تیم برتر جهان ایجاد نشد تا بلژیک به عنوان شیاطین 
سرخ اروپا همچنان با ایستادن در جایگاه اول، سال ۲٠۱۸ را 
بالاتر از فرانسه قهرمان جام جهانی همین طور برزیل پرستاره 

به پایان ببرد.
با  ماه گذشته  نسبت  به  تغییر  بدون  ایران هم  ملی  تیم 
با امتیازی برابر صربستان جایگاه بیست و  ۱٤۸۱ امتیاز 
نهم مشترك را به خود اختصاص داد تا به عنوان برترین 
تیم آسیا در رنکینگ سال میلادی در میان ۳٠ تیم برتر 

دنیای فوتبال به پایان برساند.

داستان یک تردید؛ 
بهداد به وزنه برداری برمی گردد؟

بهداد سلیمی در جاکارتا تصمیم غافلگیر کننده ای گرفت. او بعد 
از بالا بردن آخرین وزنه اش در حالی که هنوز طلایی شدنش 
هم قطعی نبود، کفش هایش را از پا درآورد و تخته وزنه برداری 
را برای آخرین بار بوسید تا نشان دهد قصد خداحافظی از دنیای 

قهرمانی را دارد.
از نظر خودش این بهترین زمان برای خداحافظی از دنیای وزنه 
برداری بود. با اینکه بهداد سلیمی ۲۸ سال بیشتر نداشت؛ اما به 
تمامی افتخارات موجود در وزنه برداری رسیده بود؛ از قهرمانی 
در المپیک ۲٠۱۲ تا کسب مدال طلای جهان در سال های 
۲٠۱٠ و ۲٠۱۱ و البته هت تریک در کسب مدال طلای بازی 

های آسیایی.
کسی خیلی هم به بهداد سلیمی برای بازگشت اصرار نکرد چون 
همه می دانستند او با توجه به عمل جراحی سنگینی که قبل 
از المپیک ۲٠۱٦ روی زانوی خود انجام داده، شرایط سختی را 

سپری می کند.
با وجود تاکید بهداد سلیمی بر خداحافظی از دنیای قهرمانی 
این روزها شایعات زیادی پیرامون او شنیده می شود. برخی می 
گویند این قهرمان دسته فوق سنگین قصد بازگشت دارد و امضا 
نکردن نامه بازنشستگی اش در فدراسیون هم این شائبه را تقویت 

کرده است.
تصمیم  سلیمی  بهداد  اینکه  به  توجه  با  پیش  چندی 
برداری  وزنه  فدراسیون  گرفته،  برای خداحافظی  قطعی 
بدین  او  تا  کرد  ارسال  بردار  وزنه  این  برای  را  ای  نامه 
قهرمانی  دنیای  از  گیری  کناره  رسمی  و  کتبی  ترتیب 

را اعلام کند. 
به همین خاطر فدراسیون از بهداد سلیمی خواسته بازنشستگی 
اش را کتبا اعلام کند تا این موضوع برای IWF ارسال شود و وزنه 

بردار ایرانی رسما از لیست جهانی کنار برود.
با این حال بهداد سلیمی تاکنون حاضر به امضای این نامه نشده 
است چند هفته قبل بود که ماموران ضددوپینگ فدراسیون 
جهانی وزنه برداری به صورت سرزده به ایران آمدند و یکی از 
اهداف آنها تست گرفتن از بهداد سلیمی بود. این وزنه بردار به 
صورت شفاهی به این ماموران اعلام کرده که از دنیای قهرمانی 
خداحافظی کرده؛ اما تا زمانی که این موضوع کتبا اعلام نشود، 

رسمی نخواهد شد.
برای  سلیمی  بهداد  بودن  مردد  دلیل  نیست  مشخص  حالا 
امضای نامه بازنشستگی چیست؟ آیا او هنوز به بازگشت فکر 
می کند و ممکن است برای المپیک ۲٠۲٠ بخواهد وزنه بزند؟

قبلا یک بار این ماجرای بازنشستگی برای یکی از وزنه برداران 
ایرانی دردسرساز شد. در دوران ریاست حسین رضازاده، سهراب 
از  بود،  به خاطر دوپینگ چند سالی محروم شده  مرادی که 
سوی فدراسیون ایران بازنشسته اعلام شد! سهراب هم وقتی می 
خواست برای المپیک ۲٠۱٦ بازگردد، متوجه این اتفاق شد، در 
شرایطی که خودش نامه را امضا نکرده بود و فدراسیون بدون در 
جریان گذاشتن این وزنه بردار چنین تصمیمی را به فدراسیون 

جهانی اعلام کرده بود.
به دلیل اینکه امضای سهراب مرادی پای نامه بازنشستگی اش 
نبود، فدراسیون جهانی مجوز بازگشت او را داد. با این حال بهداد 
سلیمی خوب می داند اگر برگه بازنشستگی را امضا کند، دیگر 

راهی برای بازگشت نخواهد داشت.

سوژه روز

گفت:  والیبال  فدراسیون  سرپرست 
قصد داریم درباره مسائل و مبلغ قرارداد 
با  دستیارانش  و  ملی  تیم  سرمربی 
امیدواریم  و  کنیم  کولاکوویچ صحبت 
با توجه به شرایط ارزی موجود بتوانیم 

امتیازاتی از او بگیریم.
به گزارش »دنیای هوادار«، افشین داوری 
فدراسیون  سالیانه  مجمع  حاشیه  در 
والیبال اظهار داشت: فدراسیون والیبال 
در سال ۹٦ مجمعی برگزار نکرده بود، 
ولی من برای اینکه اجازه اعضای مجمع را 
برای تصمیماتی که خواهم گرفت داشته 
باشم، مجمع را برگزار کردم و اعضا به من 

اختیار تصمیم گیری دادند.
وی درباره انتخاب دبیر فدراسیون والیبال 
گفت: این موضوعی است که من از همان 
هفته اول ورود به فدراسیون با آن درگیر 
بودم. ما بین چند گزینه موجود به دو 
مورد رسیدیم و من با هر دو مورد که 

هستند،  کشور  والیبال  زبده های  از 
صحبت هایی کرده ام. در نهایت اینکه دبیر 
فدراسیون در هفته جاری یا آتی انتخاب 

و معرفی خواهد شد.
درباره  والیبال  فدراسیون  سرپرست 
کرد:  عنوان  کولاکوویچ  ایگور  قرارداد 
قرارداد او از اول اردیبهشت سال ۹۸ تا 
ماه هشتم سال ۲٠۲۱ میلادی اعتبار 
دارد و ما موظف به اجرای آن هستیم. ما 
با کولاکوویچ تماس گرفتیم و او ۱۸ دی 
ماه در تهران خواهد بود. بنا داریم با توجه 
فدراسیون،  حقوقی  کمیته  استقرار  به 
درباره مسائل و مبلغ قرارداد سرمربی تیم 
ملی و دستیارانش با او صحبت کنیم و 
امیدواریم با توجه به شرایط ارزی موجود 

بتوانیم امتیازاتی از کولاکوویچ بگیریم.
امیر  حضور  احتمال  به  پایان  در  وی 
خوش خبر سرپرست پیشین تیم ملی در 
فدراسیون اشاره کرد و گفت: خوش خبر 

از مدیران موفق فدراسیون والیبال و یکی 
از عوامل موفقیت تیم ملی در سال های 
اخیر است، رابطه خوبی با بازیکنان دارد، 
ولی در حال حاضر باید به او فرصت داد. 
ما باید تجربیات خوش خبر در فدراسیون 
استفاده کنیم، ولی شاید حضور او در 
فدراسیون در پست سرپرستی تیم ملی 

نباشد.

داوری: 

موظف به اجرای قرارداد کولاکوویچ هستیم
محمد طلایی، سرمربی جدید تیم ملی 
آزاد جوانان گفت: ما در زمان  کشتی 
رسول خادم تمرینات مشترك دو تیم 
کردیم  تجربه  را  بزرگسالان  و  جوانان 
تکرارش  باز  و  بود  موفقی  تجربه  که 

می کنیم.
محمد  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
مسئولیت  قبول  مورد  در  طلایی 
سرمربیگری جوانان اظهار داشت: قبلا 
هم سابقه کار در رده جوانان را داشتم 
و بعد به کادرفنی تیم ملی بزرگسالان 
از من خواسته شد  بار هم  این  رفتم. 
که با جوانان کار کنم، من هم با تقی 
اکبرنژاد تماس گرفتم و با کسب اجازه 
از او، مسئولیت این تیم را قبول کردم. 
اکبرنژاد دو سال برای این تیم زحمت 
کشید و تیم را به جای خوبی رساند، 
از آن طرف هم تیم غلامرضا محمدی 
)تیم ملی نوجوانان( هم به رده جوانان 

آمده و قرار است با آنها کار کنیم.
با  ما  اردوهای  تمام  داد:  ادامه  وی 
بزرگسالان مشترك خواهد بود و فقط 
یک جام هاشمی نژاد است که جوانان 
به صورت مجزا در آن شرکت خواهند 
کرد، ضمن اینکه ظاهرا امسال مسابقات 
اوپن نداریم. سایر برنامه ها با بزرگسالان 

مشترك است.
سرمربی تیم ملی کشتی آزاد در جهانی 
۲٠۱7 پاریس در پاسخ به این سوال که 
با این شیوه، در کار بزرگسالان و جوانان 
تداخل ایجاد نخواهد شد؟ تصریح کرد: 
تداخل که نه، ما سال های گذشته هم 
موفق  تیم  و  می کردیم  را  کار  همین 
بود. ما با خادم چنین شیوه ای را تجربه 

کردیم و نتیجه خوبی داشت.
که  جا  هر  اینکه  بر  تاکید  با  طلایی 
کشتی به او احتیاج داشته، وارد کار شده 
است، گفت: من حتی در رده نوجوانان 

هم کار کردم، مهم این نبود کجا قرار 
باید  که  است  می گیرم، مهم خدمتی 
به کشتی بکنیم. من تجربه کار کردن 
در همه رده های سنی را دارم هرچند 
که کار در رده های پایه متاسفانه کمتر 
دیده می شود و این اصلا خوب نیست 
درحالیکه زیربنای کشتی در تیم های 

پایه شکل می گیرد.

طلایی:  

مدل موفق خادم را باز هم در تیم ملی اجرا می کنیم

تحلیل »دنیای هوادار« از درخشش بانوان فوتسالیست؛

»پارسا« به غیبت البرز در سطح 
اول فوتسال ایران پایان می دهد

ابراهیم صادقی گفت: پس از حضور قابل 
قبول ایران در جام جهانی انتظارات مردم 
می  بینی  پیش  و  رفته  بالا  ملی  تیم  از 
شود که ایران با کی روش بتواند پس ٤ 

دهه به قهرمانی آسیا دست یابد.
به گزارش »دنیای هوادار«،بازیکن سابق 
های  تیم  تمامی  کرد:  اظهار  ملی  تیم 
حاضر در جام ملت ها از آمادگی بسیار 
نیز  ایران  اما  هستند  برخوردار  خوبی 
در  که  کیفیتی  با  بازیکنان  به  باتوجه 
اختیار دارد این امید را دارد که یکی از 
شانس های اصلی قهرمانی به شمار برود.

صادقی با بیان این که اکنون زمان بهره 

چندین  های  وتلاش  زحمات  از  برداری 
ساله کی روش است گفت: پس از گذشت 
در  پرتغالی  مربی  این  از حضور  سال   ۸
شاهد  که  رسیده  آن  وقت  اکنون  ایران 
موفقیت ایران در سطح قاره کهن باشیم.

به آخرین وضعیت  اشاره  با  ادامه  با  وی 
گفت:  سایپا  یعنی  اش  باشگاهی  تیم 
مواجه  بدشانسی  با  فصل  این  متاسفانه 
شدیم و علاوه بر جدایی قلیزاده و ترابی 
دیگر  تاثیرگذار  بازیکن   ٥ مصدومیت  با 
را  کار  موضوع  همین  که  شدیم  روبرو 

برای ما سخت تر کرد.
کرد:  تصریح  سایپا  تیم  البرزی  مربی 

داریم  جام حضور   ۳ در  حاضر  حال  در 
و بدون شک در تعطیلات نیم فصل به 
تقویت تیم می پردازیم و در پست های 
را جذب می  بازیکنان مدنظر  نیاز  مورد 

کنیم.
برای  ماه  بهمن  که  این  بیان  با  صادقی 
سایپا از حساسیت خاصی برخوردار است 
گفت: ۲۳ و ۳٠ بهمن در دو بازی پلی 
آف باید به مصاف نماینده هند و الریان 
قطر برویم تا بتوانیم پس از یک دهه در 
لیگ قهرمانان آسیا حضور داشته باشیم 
و برای رسیدن به این مهم از هیچ تلاشی 

دریغ نمی کنیم.

مربی البرزی سایپا تاکید کرد؛

ایران با کی روش قهرمان جام ملت های آسیا می شود

سیامک نعمتی به حضور پرسپولیس در کورس قهرمانی نیز اشاره کرد و گفت: صد درصد برای 
هت تریک قهرمانی تلاش میکنیم. با نفراتی هم که اضافه شدند فکر میکنم تیم ما بهتر هم میشود. 
امیدوارم که بچه ها بتوانند به تیم کمک کنند تا روند نیم فصل اول رو ادامه بدهیم به سمت قهرمانی.

نعمتی: هدف ما هت تریک قهرمانی است

خبر
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روزنامه اقتصادی - ورزشی

ورزشی

جدول کلمات متقاطع - 2

افقی :حل جدول شماره 1
۱-کمدی جدید »کمال تبریزی« با بازی »حامد 
بهداد« که این روزها به روی پرده است - نویسنده 

»چمدان«
آخرین   - جلجلان   - پزشکی  نرم  کفش   -۲

پادشاه ایران قبل از ورود اسلام
۳- کوچه - مروارید - نیم صدای سگ - قوم 

آریایی
٤- خراب و ویران - جیوه - بازگشت

٥- کبوتر چاهی - کشور تزارها - شهر طغرل 
٦- دماغ - جاودان و ابدی - گنج

7- نظر و عقیده - وعده تبلیغاتی - پایتخت کوبا
۸- واحد سطح - تیر و پیکان - مشخص - اشاره 

به دور
۹- رودخانه مشترك ایران و افغانستان - سرباز 

نیروی دریایی - بازی و غفلت
۱٠- قطع سینمایی - آبگوشت بیرونی - شهری 

در استان خراسان جنوبی
۱۱- فلز سرخ - پروردگار - احمق

۱۲- سریع ترین حیوان دونده - نامی دخترانه 
- پیشگاه منزل

۱۳- نزد و مقابل - غذای رقیق - عزیز تازی - 
نخستین چهار رقمی

۱٤- انیمیشن - با انصاف - رفیق مشهدی
۱٥- نژادپرست - نویسنده »رازهای سرزمین 

من«.

عمودی :
۱-دفتر پزشک - هافبک ایرانی الاهلی قطر - 

ویتامین انعقاد خون
۲- هوای شاعرانه - کمک - دریچه اطمینان خودرو

۳- دقت - سخن صریح - برای اینکه
٤- مشهور و بنام - سمبل - ابل

نمایی  بزرگ   - قورباغه - حرف همراهی   -٥
رسانه ای - پوستین

٦- سلسله کریم خان - خوشبخت و مبارك - 
الهه شکار

7- زنگ کاروان - گونه ای موسیقی غربی - علم
۸- ناپسند - انتظار و نگرانی - توان - بالا آمدن 

آب دریا
۹- ستون - پرنده ای شکاری - رژه

۱٠- گیاهی که میزان سوخت و ساز بدن را تحریک 
می کند - جهنم - محل تلاقی رودخانه با دریا

۱۱- سوغات اصفهان - معضل بزرگ جامعه 
ما - از حروف الفبای انگلیسی - شکوه

۱۲- نیستی - تا این زمان - کلیه گاو و گوسفند
۱۳- دارای تکلیف - حرف فاصله - از اقوام ایرانی 

- داخل شدن
۱٤- امر خودمانی به برداشتن - منع کننده از 

کاری - پسر کاوه آهنگر
۱٥- عنصر تیروئید - سنگربان اول تیم ملی 
»محمدحسن  تخلص   - کشورمان  فوتبال 

معیری«.

روزنامه دانلود همه شماره های  برای 
 به سایت  » دنیای هوادار« مراجعه کنید
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موافقت به ادامه حضور دست نشان 
در کرمان

پس از انتشار برخی اخبار کذب در رابطه با جدایی نادر دست نشان 
از تیم فوتبال مس در نیم فصل دوم رقابت های لیگ دسته اول 
کشور و تکذیب صریح این موضوع از سوی سرمربی تیم فوتبال 
مس، سرپرست و رئیس هیات مدیره باشگاه مس کرمان نیز بر 

حضور دست نشان در تیم مس تاکید کامل خود را اعلام کردند.
 به گزارش »دنیای هوادار«، سرهنگ عیسی ابراهیمی رئیس 
نادر دست نشان  با اشاره به حضور  هیات مدیره باشگاه مس 
برروی نیمکت تیم مس گفت: بهرشکل برخی با کم لطفی محض 
درصدد ایجاد حاشیه برای تیم ما هستند که خوشبختانه عوامل 
باشگاه مس و هواداران فهیم ما هرگز اجازه نخواهند داد اهداف 

طرح این مطالب برآورده شود.
رئیس هیات مدیره باشگاه مس با اعلام حمایت کامل از نادر 
دست نشان برروی نیمکت مس گفت: تحت هیچ شرایطی بحثی 
برای تغییر برروی نیمکت مس اصلا وجود نداشته است و آقای 
دست نشان با قدرت تمام کار خود را در نیم فصل دوم برروی 
نیمکت تیم مس ادامه خواهند داد تا به امید خدا و تلاش بازیکنان 
و حمایت هواداران و لطف مقامات عالی شرکت مس، هدف صعود 

برای تیم فوتبال مس محقق شود.

امامیان: کاظمی روی تک تک 
بازیکنان وقت گذاشت

حسین امامیان مهاجم تیم فوتبال سرخ پوشان پاکدشت گفت: هنوز 
نیمی از راه قهرمانی مانده و نباید بابت صدرنشینی مغرور شویم.

به گزارش »دنیای هوادار«، امامیان در خصوص اینکه برخی تصور 
نمی کردند تیم تازه تاسیس سرخ پوشان در پایان نیم فصل اول 
قهرمان شود گفت: ما خیلی دیر کارمان را شروع کردیم ولی چون 
مربی ای مثل فرهاد کاظمی را روی نیمکت  داشتیم، خیلی ها تصور 
می کردند که رتبه تک رقمی داشته باشیم. قهرمانی در نیم فصل برای 
خیلی ها قابل پیش بینی نبود ولی ما با شایستگی و درایت کادر فنی 
صدرنشین شدیم و امیدوارم این روند را ادامه دهیم. البته نیمی از راه 
قهرمانی مانده و نباید مغرور شویم در ضمن کار ما در نیم فصل دوم 

سخت تر خواهد شد.
وی در مورد اینکه برخی معتقدند اگر کاظمی هدایت سرخ پوشان را 
بر عهده نداشت، این تیم نمی توانست چنین جایگاهی داشته باشد 
تاکید کرد: اینکه خیلی ها چنین نظری دارند، به دلیل سابقه روشن 
کاظمی است. او در این سال ها بارها خودش را در تیم های مختلف 

ثابت کرده است.

اخبار لیگ 1

خیز  گفت:  فوتبال  فدراسیون  رییس 
در  قهرمانی  برای  ایران  فوتبال  مجموعه 
آسیاست و امیدوارم پس از سال ها این 
اتفاق رخ دهد و خوشبختانه وزیر ورزش و 
جوانان نیز حمایت لازم را از فوتبال ایران 

داشته است .
تاج   مهدی  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
در حاشیه نشست روسای فدراسیون ها 
پایگاه خبری وزارت ورزش  با  در گفتگو 
و جوانان نشست روسای فدراسیون ها را 
بسیار خوب توصیف کرد و اظهار داشت: در 
این نشست دکتر سلطانی فر هم برای تیم 

ملی فوتبال ایران آرزوی موفقیت کردند .
رییس فدراسیون فوتبال گفت: تیم ملی 

فوتبال ایران اکنون اردوی خوبی را در قطر 
آغاز کرده است و بعد از این اردو هم در 
کیش آخرین مرحله اردوی آمادگی قبل از 
جام ملت های آسیا  برپا می شود و مراسم 

بدرقه هم در کیش برگزار خواهد شد.
تاج با اشاره به این مهم که تیم ملی ٤۲ 
سال است قهرمان جام ملت های آسیا 
نشده است ، اظهار داشت:ظرفیت تیم ها  
با دوران گذشته تفاوت پیدا کرده اسا و 
امیدواریم تیم ملی فوتبال ایران نتایج لازم 
و آبرومند را کسب کند و خیز مجموعه 
هم برای قهرمانی است و خوشبختانه در 
جلسه فدراسیون ها هم دکتر سلطانی فر با 
آرزوی موفقیت تاکید کردند حمایت لازم 

را انجام می دهیم.
رییس فدراسیون فوتبال امکانات سخت 
افزاری فدراسیون را مورد توجه قرار داد  
و با بیان اینکه  زمین چمن مصنوعی که 
دارای کیفیت بسیار عالی  است و قابلیت 
دارد  را  المللی  بین  مسابقات  برگزاری 
است  شده  افتتاح  فوتبال  آکادمی  در   ،
، اظهار داشت :  زمین های شماره یک 
و دو ، ساختمان پک و ایایفمارك همراه 
با امکانات جانبی دیگر از جمله استخر و 
سونا همچنین هتل های خوبی که در 
اختیار داریم ، باعث شده  با ظرفیت  نظام  
بی  مجموعه  صاحب  اسلامی  جمهوری 

نظیری در آسیا هستیم.

رییس فدراسیون فوتبال:

مراسم بدرقه تیم ملی فوتبال در کیش انجام می شود

در تازه ترین نشست هیات رئیسه سازمان 
لیگ برتر هیچ تصمیمی در خصوص تغییر 
به  برتر و سقوط  لیگ  به  روند صعود  در 
دسته دوم گرفته نشد و آئین نامه قبلی به 

قوت خود باقی است.
همین  بر  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
اساس تیم های اول و دوم لیگ یک راهی 
انتهای  تیم  سه  و  شوند  می  برتر  لیگ 
جدول دسته اول هم دسته دومی خواهند 
شد. اما از آنجایی که در ابتدای فصل نفت 
تهران از حضور در بازی ها انصراف داد و 
در ادامه تیم سیاه جامگان با رای کمیته 
انضباطی از جدول بازی ها کنار گذاشته 
سقوط  دوم  دسته  به  تیم  یک  تنها  شد 
می کند تا مجدد فصل آینده رقابت های 
های  باشگاه  اول  دسته  قهرمانی  فوتبال 
بر  شود.  برگزار  تیم   ۱۸ حضور  با  کشور 
همین اساس این فصل تیم های قعرنشین 
لیگ یک فصل کم فشاری را تجربه می 
به  تیم  یک  تنها  است  قرار  چون  کنند 
این ممکن است  دسته دوم سقوط کند. 
به بی انگیزگی آنها در هفته های پایانی 
منجر شود. در فصل های گذشته با توجه 

به سقوط سه تیم به دسته دوم بیشتر تیم 
در  بقاء  درگیر  جدول  پایین  نیمه  های 
جدول بازی ها بودند و بازی های خود را 
در هفته های پایانی با جدیت دنبال می 

کردند.
تواند  می  تصمیم  این  ها  خیلی  باور  به 
دور  در  را  اول  دسته  های  بازی  سلامت 
شرط  که  خصوص  به  کند!  کم  برگشت 
بندی و تبانی آنطور که برنامه نود نشان 
دسته  و  اول  دسته  های  بازی  وارد  داد 
دوم شده است. فصل گذشته هم دیدیم 
های  هفته  در  و  ها  بازی  از  برخی  در 
پایانی نتایجی رقم می خورد که در تاریخ 
تیم های  از سوی  و  اول  مسابقات دسته 
در حال سقوط کمی عجیب بود و همان 
موقع زمزمه هایی شده بود مبنی بر اینکه 
بازیکنان این تیم ها چون دستمزد نگرفته 
اند وارد شرط بندی شده اند و به همین 
خاطر در جریان بازی گل های زیادی می 
خوردند و دست به رفتارهای عجیب می 
زنند! هر چند این اتهامات منجر به شکایت 

شد و رایی هم درباره آن صادر نشد!
کاهش  برای  ای  حرفه  فوتبال  در 

بی انگیزگی تیم ها در هفته های پایانی 
های  تیم  جدول  بالای  نیمه  در  حتی 
بقاء می کنند.  و  را درگیر صعود  زیادی 
از لیگ یک  باشد  اگر قرار  به طور مثال 
گام  در  کند  صعود  برتر  لیگ  به  تیم   ۲
نخست به ٦ تیم بالای جدول اجازه صعود 
ادامه ٦ تیم  به دور دوم می دهند و در 
بالای جدول برای کسب دو سهمیه صعود 
در  ایده  این  و  دهند  می  مسابقه  هم  با 
نیمه پایین جدول هم اجرایی می شود. 
برای ۱٦  بهترین فرصت  البته  این فصل 
تیمی کردن بازی های دسته اول بود و 
می  اجرایی  این طرح  تیم  با سقوط سه 
شد اما سازمان لیگ برتر تصمیم گرفت 
با توجه به کناره گیری نفت تهران و هم 
با  جدول  از  جامگان  سیاه  خروج  چنین 
رای کمیته انضباطی تنها یک تیم را به 
دسته دوم بفرستد. به عبارت ساده تر 7 
تیم نیمه پایین جدول از سقوط به دسته 
دوم مصون هستند و این طبیعی است در 
هفته های پایانی و در صورتی که بقایشان 
قطعی شده باشد بی انگیزه فوتبال بازی 
کنند. به این ها اضافه کنید برخی از تیم ها 

دچار مشکلات مالی هستند و دستمزدها 
را پرداخت نکرده اند و اینجاست که شرط 
بندها وارد می شوند و با پیشنهادهای اغوا 
کننده زمینه ساز تبانی می شوند. نمونه 
بازی  را در هفته ای که گذشت در  اش 
های دسته دوم و در برنامه ۹٠ دیدید. هر 
چند اگر فدراسیون فوتبال سلامت مالی 
روی  و  گرفت  نظر می  زیر  را  ها  باشگاه 
پرداخت دستمزدها سخت گیری می کرد 
و به بهانه عدم پرداخت دستمزدها مانع 
از حضور تیم در بازی ها می شد سلامت 
این  با  می شد.  برابر  ها چند  لیگ  همه 
حال تصمیم سازمان لیگ برتر مبنی بر 
سقوط تنها یک تیم به دسته دوم خواه 
ناخواه سلامت بازی های دسته اول را در 

هفته های پایانی کم می کند 
هم اکنون ملوانی که با کسر ٦ امتیاز فصل 
را شروع کرد در قعر جدول دسته اول جا 
خوش کرده است. هر چند سقوط این تیم 
به دسته دوم باور کردنی نیست و خیلی 
ها معتقدند ملوان با امتیازاتی که در دور 
دسته  جدول  در  گرفت،  خواهد  برگشت 

اول می ماند.

سقوط یک تیم به لیگ دسته دو

سلامت لیگ یک در خطراست

وزیر ورزش و جوانان با اشاره به اهمیت مسابقات جام ملت های آسیا گفت: انتظار داریم همان تیم که برای 
جام ملت های آسیا هم آماده می شود با همان بازیکنان و کادر فنی بزرگ  و حمایت گسترده وزارت ورزش 

و جوانان، دولت، فدراسیون و مردم بتواند به انتظار ٤۲ ساله مردم برای قهرمانی در این رویداد پایان دهد.

سلطانی فر: انتظار داریم تیم ملی قهرمان آسیا شود

معضل داوران در نیم فصل دوم؛ 
تیم های طلبکار

بعد از انتشار آمار اشتباهات تأثیرگذار داوری در نیم فصل اول رقابت ها، 
رییس هیأت فوتبال استان مازندران و رییس سابق کمیته داوران 
فدراسیون فوتبال هم زیان هایی که تیم فوتبال نساجی از داوری 
متحمل شده است را تأیید کرده. این تأییدیه حالا به معنای بروز 
مشکلات جدیدی است در داوری های نیم فصل دوم. چه VAR بیاید 
و چه نیاید. سوال اینجاست که آیا فدراسیون فوتبال تدبیری برای حل 
این مشکل دارد؟ حالا که می توان این معضل را پیش بینی کرد، بهتر 
نیست راه حلی برای آن پیدا کرد؟ به خصوص حالا که مدت هاست 
نوع چینش داوران از سوی دپارتمان و کمیته داوری مورد انتقاد 
است و در تمام طول این مدت نه فریدون اصفهانیان به این نقدها 
پاسخی داده است و نه مسوولان فدراسیون برای رسیدگی به این 

نقدها تلاشی داشته اند.
اواسط نیم فصل اول بود که در فریدون اصفهانیان در یکی از دوره های 
آموزشی در حضور داوران الیت سخنرانی کرد و گفت که قضاوت 
داوران در لیگ، اشتباهات تأثیرگذاری نداشته اند. او حتی در بخشی از 
صحبت هایش باشگاه ها و مربیانی که مدام نسبت به داوری ها اعتراض 
می کردند را به شلوغ کاری برای پوشاندن نقطه ضعف های تیم خود 
متهم کرد. همان زمان هم البته مسوولان باشگاه نساجی نسبت به 
این صحبت های رییس کمیته داوران واکنش نشان دادند اما حالا که 
نیم فصل به پایان رسیده و بررسی دقیق تری درباره اشتباهات داوری 
نیم فصل صورت گرفته، مشخص شده که تیم های نساجی و ذوب 
آهن بیش از همه تیم ها از داوری های لیگ متضرر شده اند. دقیقاً دو 
تیمی که بارها و بارها در طول نیم فصل اول، نسبت به قضاوت داوران 

معترض بودند و متهم شدند به شلوغ کاری.
حالا حتی اعتراض ها نسبت به اشتباهاتی که علیه تیم فوتبال نساجی 
صورت گرفته  است، از اعتراض مربی، بازیکن یا حتی مدیریت باشگاه 
هم فراتر رفته و رییس هیأت فوتبال استان مازندران، به عنوان 
شخصی که هم عضو هیأت رییسه فدراسیون بوده و هم مدتی 
مسوولیت کمیته داوران را بر عهده داشته، آمار اشتباهات داوری علیه 
تیم فوتبال نساجی را ۹ مسابقه از ۱٥ بازی انجام شده اعلام کرده 
است و این یعنی نساجی در بیش از نیمی از بازی هایش به خاطر 

اشتباهات داوری متضرر شده و امتیاز از دست داده است.
در واقع در داوری های نیم فصل دوم، با پدیده جدیدی مواجه خواهیم 
بود که می تواند قضاوت داوران را در برابر تیم هایی که بیش از حد 
متضرر شده اند و یا بیش از حد سود برده اند، تحت تأثیر قرار دهد. 
همان طور که پیش از این هم تا حدودی شاهد چنین اتفاقاتی بودیم. 
همیشه وقتی هجمه ای علیه تیم خاصی شکل می گیرد، خواه ناخواه 
قضاوت داوران در بازی های آن تیم را تحت تأثیر خود قرار دهد. چه 
برسد به حالا که آمار و ارقامی هم در همین رابطه منتشر شده تا از این 

به بعد مشکلات جدیدی در زمینه داوری داشته باشیم.
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از  تراکتورسازی  باشگاه  مدیرعامل 
بازگشت آنتونی استوکس به تمرینات تیم 

تراکتورسازی خبر داد.

دکتر علی رضا اسدی مدیرعامل باشگاه 
بازگشت استوکس  تراکتورسازی درباره 
به تبریز اظهار داشت: آنتونی استوکس 
در  زودی  به  تراکتورسازی  تیم  بازیکن 
تبریز حضور پیدا می کند و به تیم اضافه 

خواهد شد.
وی افزود: تمرینات تیم تراکتورسازی با 
توجه به تعطیلات نیم فصل  در حال حاضر 
تعطیل بوده و از هفته آینده در تبریز آغاز 
خواهد شد و استوکس نیز از روز ۱۳ دی 

ماه به تمرینات تیم اضافه خواهد شد.
مدیرعامل باشگاه تراکتورسازی با اشاره 
به انتشار ویدیوئی از این بازیکن گفت: 
آنتونی  از  که  تصاویری  خصوص  در 
منتشر  مجازی  فضای  در  استوکس 
شده است باید به مواردی اشاره کنم تا 
افکار عمومی و هواداران پرشور و شعور 
تراکتورسازی در جریان برخی از امور 

قرار بگیرند.
حدفاصل  استوکس  داد:  ادامه  وی 
تیم  عضو   ۲٠٠۹ تا   ۲٠٠7 سالهای 
فوتبال ساندرلند انگلیس بوده است، در 
بین این سال ها یعنی چیزی حدود ۱٠ 
سال پیش انتشار ویدیوی خصوصی  با 

همسرش وی را دچار مشکل می کند و 
این اتفاق باعث می شود که پرونده ای در 
دادگاه تشکیل شده و در پایان، دادگاه 
قرار  صدور  و  استوکس  تبرئه  به  رای 
مجرمیت برای متخلفین منتشر کننده 

تصاویر می نماید.
ارکان  برای  ولی  افزود:  اسدی  دکتر 
مدیریتی باشگاه و بنده جای سوال دارد، 
چرا باید این ویدیو بعداز حدود ۱٠سال 
و درست در زمانیکه قرار بود جلسه ای 
با استوکس برگزار شود تا مقدمات لازم 
پرشورها  جمع  به  وی  بازگشت  برای 
فراهم شود، این ویدیو در فضای مجازی 

منتشر می شود.

اسدی: 

استوکس در تمرینات تراکتورسازی حاضر می شود
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نیمکت جذابی مانند نیمکت »منچستریونایتد« که نشستن روی آن می تواند آرزوی هر مربی بزرگ و کوچکی باشد، قطعا خالی از نام های بزرگ نمی ماند. درست است از وقتی که »سر الکس فرگوسن« کبیر از این باشگاه جدا 
شد، حال و روز نیمه سرخ شهر منچستر آنچنان تعریفی نداشته و هدایت این کشتی جذاب با میلیون ها هوادار دو آتیشه که از دوران اوج »تئاتر رویاها« این تیم را تا سر حد مرگ دوست دارند، کار هرکسی نیست و می تواند برای هر 
»نام« بزرگی چالش بزرگتری ایجاد کند. از »مویس« و »فن خال« گرفته تا مربی بزرگی مانند »ژوزه مورینیو« که در دنیای فوتبال حسابی اسم و رسم دارد، همگی پس از مدت کوتاهی بخاطر عدم کسب نتایج موفقیت آمیز، مجبور به 
ترک باشگاه شدند. ظاهرا این فصل کابوس وار را شیاطین سرخ باید با یک مربی نه چندان اسمی به پایان ببرند. اما قطعا چالش اصلی آن ها برای انتخاب سرمربی، برای فصل بعدی خواهد بود. جایی که این شیر زخم خورده نیمه قرمز 
منچستر، نمی خواهد بیش از این قافیه را به رقبای دیرینش ببازد و »تئاتر رویاها«یش در فصل »تراژدی« قصه، گیر کند. در ادامه، »دنیای هوادار« مروری خواهد داشت بر گزینه های جذاب سرمربیگری فصل آتی شیاطین سرخ که 

خواندنش خالی از لطف نخواهد بود. 

محمدحسین سیفی

حتی  که  بود  امسال  همین  شهریور  اواسط 
»زین  از  منچستریونایتد  باشگاه  شد  اعلام 
الدین زیدان« لیست خرید بازیکن هم گرفته 
و حضور زیزو در تئاتر رویاها قطعی است! این 
اتفاق نیفتاد و مورینیو به کارش ادامه داد اما 
شایعه های حضور زیزو در یونایتد کماکان به 

قوت خودش باقی است. 
مقایسه رئال مادرید فصل ۲٠۱٦-۲٠۱٥ که 
در میانه فصل »زیزو« جانشین »رافائل بنیتز« 
برای  را  رویایی  فصل  سه  و  شد  تیم  آن  در 
لوس بلانکوس رقم زد، باعث شد تا خیلی ها 
منچستر فعلی را با آن رئال مادرید مقایسه 
کنند و زیدان را بهترین گزینه برای هدایت 
تئاتر رویاها بدانند. اتفاقی که در فصل آتی با 
توجه به بدون تیم بودن زیدان خیلی دور از 
دسترس نیست که اگر این اتفاق بیفتد، باید 
منتظر فصل تازه و انقلاب دیگری در فوتبال 
منچستریونایتد باشیم. هرچند شایعات حضور 
زیزو در یوونتوس برای فصل بعد نیز، این تصور 

جذاب را تا حدی خاموش می کند.

زین الدین زیدان

و  مورینیو«  »ژوزه  ماجراهای جدایی  شباهت 
»آنتونیو کونته« از چلسی، به طرز اعجاب انگیزی 
تصور جانشینی دوباره کونته به جای مورینیو را 
بر  ایتالیایی  کونته  روزگاری  کند.  می  جذاب 
تخت پادشاهی مورینیو در چلسی نشست و این 
تیم را از بحران نجات داد و به قهرمانی رسید. اما 
کونته هم مانند مورینیو اسیر »دست به یکی« 
بازیکنان شد و از چلسی رفت و احتمالا او نیز 
کینه های زیادی از چلسی به دل گرفته که 
بدش نمی آید روزگاری بر سر آبی های لندن 
لوگوی  »بوسیدن  بیاورید  یاد  به  کند.  تلافی 
منچستریونایتد« توسط مورینیو درست مقابل 
کونته  طرفی  از  را.  چلسی  هواداران  چشم 
همان چیزی است که منچستریونایتد به آن 
نیاز دارد؛ »شور فوتبال«، »نظم و دیسیپلین« 
دو کلیدواژه ای هستند که خلاء آن در نیمه 
قرمز منچستر حس می شود و دقیقا همین واژه 
ها ساختار »تاکتیک« و فوتبال آنتونیو کونته 
را تشکیل داده است. بعید نیست که تابستان 

آینده، کونته دوباره بر تخت مورینیو تکیه بزند.

آنتونیو کونته

ژاردیم را همه با موفقیت هایش در »موناکو« 
فرانسه می شناسند. جایی که از سال ۲٠۱٤ در 
آن تیم کار کرد و نسلی درخشان از بازیکنان 
امباپه«،  مانند »کیلیان  را  اروپایی  و  فرانسوی 
»بنجامن مندی«، »برناردو سیلوا«، »فابینیو« و... 
را به فوتبال دنیا معرفی کرد و با آن تیم توانست 
به موفقیت های فوق العاده ای از جمله قهرمانی 
در لوشامپیونا فرانسه و همچنین حضور در جمع 
چهار تیم برتر لیگ قهرمانان اروپا برسد. تفکرات 
این مرد پرتغالی که از او به عنوان مورینیوی 
جدید یاد می کنند، درست همان چیزی است 
که باشگاه منچستریونایتد بدان نیاز دارد و از 
همین رو از وی به عنوان گزینه سرمربی گری 

برای فصل آینده یاد می شود.
اما  است  تیم  بدون  حاضر  حال  در  ژاردیم 
منچستری ها برای توافق با او، رقیب های جدی 
مانند »رئال مادرید« را کنار خود می بینند که 
سخت دنبال این مربی پرتغالی هستند. باید 
منتظر ماند و دید که در نهایت این سرمربی 

کدام مسیر را انتخاب خواهد کرد.

لئوناردو ژاردیم

اما قطعا یکی از جذاب ترین گزینه ها برای 
اسطوره  منچستریونایتد،  تلاطم  پر  نیمکت 
باشگاه است. »رایان گیگز« ولزی که اکنون 
هدایت تیم ملی کشورش را بر عهده دارد و 
خلف  شاگردان  از  نکرده،  کسب  بدی  نتایج 
»الکس فرگوسن« است که بسیار هم مورد 
های  اسطوره  از  او  که  همین  اوست.  اعتماد 
باشگاه به حساب می آید و افتخارات زیادی زیر 
نظر فرگوسن کسب کرده است، دلیل خوبی 
است برای اینکه گیگز منچستریونایتد را بهتر 
نزد  ثانی  در  و  بشناسد  از هرکسی  بیشتر  و 
بازیکنان باشگاه نیز ارج و قرب ویژه ای داشته 

باشد و از او حساب بیشتری ببرند.
اتفاقی که برای »زیزو« در رئال مادرید افتاد 
و توانست آن شرایط کابوس وار رافا بنیتز را 
از یاد ببرد، باشگاه ها را به این وا داشته که 
از اسطوره های نامی خود که استعداد خوبی 
»رایان  و  کنند  استفاده  دارند  مربیگری  در 
گیگز« گزینه خوبی برای این منچستریونایتد 

محسوب می شود.

رایان گیگز

تاتنهام  با  پوچتینو  که  بود  پیش  ماه  چند 
قراردادش را برای پنج سال دیگر تمدید کرد. 
و  ندارد  وجود  آن  فسخ  بند  قرارداد،  این  در 
به همین دلیل هر باشگاهی اگر بخواهد این 
سرمربی آرژانتینی را از چنگ زنبق های سفید 
لندنی در بیاورد، باید مبلغی نزدیک به پنجاه 
میلیون پوند تنها به عنوان »غرامت« به باشگاه 
این  چقدر  ببینید  خودتان  بپردازد.  تاتنهام 
سرمربی آرژانتینی در فوتبال امروز می ارزد که 
با این وجود از او به عنوان یکی از گزینه های 
جدی نیمکت منچستریونایتد در فصل آینده 

یاد می شود. 
قدم  با  آرژانتینی  پوچتینوی  مائوریتسیو 
گذاشتن در »وایت هارت لین« باشگاه تاتنهام 
از چهار فصل پیش، انقلاب بزرگی در این تیم 
شمالی لندن به پا کرده و همواره این تیم را در 
چهار تیم بالای جدول حفظ کرده است. توجه 
او به »آکادمی باشگاه« و ارائه »بازی هجومی« 
نیمکت  به  را  او  که  است  هایی  ویژگی  از 

منچستریونایتد نزدیک کرده است.

مائوریسیو پوچتینو

   محمدحسین سیفی

»دنیای هوادار« از شانس های اصلی سرمربیگری منچستریونایتد گزارش می دهد؛ 

از »زیزو«  تا »گیگزی«
نیمکت داغ »تئاتر رویاها« به کدامیک می رسد؟ 

یکی از دوست داشتنی ترین گزینه ها برای 
هواداران منچستر یونایتد، می تواند سرمربی 
فعلی تیم ملی کشور ما، ایران باشد. »کارلوس 
کی روش« پرتغالی، بیش از چهار سال سابقه 
و  داشته  را  فرگوسن«  »الکس  دستیاری 
رابطه خوبی با او دارد. همین دو دلیل یعنی 
در  او«  »دستیاری  و  فرگوسن«  با  »دوستی 
دوران درخشش باشگاه، می تواند کافی باشد 
برای اینکه هواداران شیاطین سرخ از نشستن 
او روی نیمکت تیم محبوبشان استقبال کنند. 
دیگر چه برسد به اینکه کی روش در سال های 
اخیر، کارنامه درخشانی هم با تیم ملی ایران از 
خود بر جای گذاشته و می تواند گزینه مناسبی 

برای منچستری ها باشد.
قرارداد کی روش با تیم ملی ایران پس از جام 
ملت های آسیا به پایان می رسد و احتمالا فارغ 
تورنمنت کسب  این  نتیجه ای که در  از هر 
کند، از ایران جدا خواهد شد و قطعا یکی از 
تماس هایی که سران منچستر یونایتد برقرار 

خواهند کرد با این پیرمرد پرتغالی خواهد بود.

کارلوس کی روش

پرده اول / ورود به »تئاتر رویاها« 
»لطفا من را مغرور نخوانید اما من قهرمان اروپا شدم 
و مسلما مرد خاصي هستم!« نخستین سخنان 
»آقای خاص« در بدو حضور در لیگ جزیره همزمان 
با اوج رقابت و درگیری های نفسگیر سرآلکس-ونگر 
بود. او تمام فاکتورهای لازم برای جذابیت را داشت. 
خوشتیپ و جذاب. پرانرژی، دیوانه، شرور و دوست 
داشتنی. از اولین سال دوره اول حضورش در چلسی 
تا پایان همکاری اش با مالک متمول چلسی، تنها با 
یک سرمربی بزرگ درگیری مطبوعاتی پیدا نکرد و 
همواره به نیکی از او یاد کرد. »سرآلکس فرگوسن«. 
شایعات  و  سرآلکس  قلب حساس  عمل  از  پس 
فراوان حول و محور باشگاه در آن وقت، از همان 
زمان همواره چند گزینه برای جانشینی سرآلکس 
فرگوسن پس از بازنشستگی اش مطرح می شد. 
پس از گمانه زنی ها در مورد»فابیو کاپلو«، نوبت به 
»ژوزه« رسیده بود. هرچند که همه این ها در حد 
گمانه زنی باقی ماند و پس از آن، سرآلکس دستکم 
7 فصل دیگر در تئاتر رویاها به حکمرانی اش ادامه 
داد. فرگی در سال ۲٠۱۳ اعلام بازنشستگی کرد و 
ذهن ها دوباره به سمت یک جانشین مناسب برای 
او به تکاپو افتاد. از مورینیو و گواردیولا تا آنچلوتی 
و هیدینک و فان خال... و نهایتا در تعجب همگان 
»دیوید مویس« به عنوان آقای جانشین از سوی 

سرآلکس انتخاب شد. »آقای برگزیده« به یک فصل 
هم نرسید و پس از کسب نتایج ضعیف رفتنی شد. 
فان خال هم آمد و حتی او دوام نیاورد و نهایتا با 
کسب تنها یک قهرمانی در جام حذفی رفتنی شد. 
تا اینکه بالاخره و پس از سال ها انتظار، آقای خاص 
به آرزوی دیرینه اش رسید. »ژوزه مورینیو« هدایت 
منچستریونایتد را بر عهده گرفته بود. هردوی آن ها 
در دو چیز مشترك بودند و آن »تلاش برای اثبات 
خویش« و »پس گیری جایگاه از دست رفته« بود.

پرده دوم / از »اوج« تا »سقوط« آقای خاص
هم  چلسی  است،  بزرگ  باشگاه  یک  »لیورپول 
باشگاهی بزرگ است اما منچستریونایتد یک باشگاه 

هیولاست.« / ژوزه مورینیو
نخستین فصل حضور مورینیو در یونایتد با ریخت 
بود.  همراه  تابستانی  انتقالات  و  نقل  در  پاش  و 
آن ها نزدیک به ۲٠٠ میلیون پوند هزینه صرف 
بازیکنانی چون »پل پوگبا« )۱٠٠ میلیون(، »اریک 
بایی« )۳٠ میلیون(، »میختاریان« )۳٥ میلیون( 
و »زلاتان ایبراهیموویچ« و... کردند و گرچه فصل 
اول حضور آقای خاص در اولدترافورد شروع چندان 
خوبی نداشت اما میانه و انتهای شیرینی داشت. 
آن ها ابتدا فصل را با قهرمانی »جام خیریه« آغاز 
و در اواسط فصل با فتح »جام اتحادیه« ادامه و در 
نهایت با نخستین قهرمانی تاریخ منچستریونایتد در 
»لیگ اروپا« به اتمام رساندند که این آخری، تا حد 
بسیار زیادی رتبه ضعیف آن ها در لیگ برتر - رتبه 
ششم - را پوشانید که به نوعی جواز حضور دوباره 
آن ها پس از چندسال دوری از لیگ قهرمانان اروپا 
»پسافرگوسن«  دوران  اروپایی  جام  نخستین  و 
آقای  دوم  فصل  آمد.  می  شمار  به  ها  یونایتدی 

خاص و اولدترافورد با امیدواری و هیجان بیشتری 
آغاز شد. آن ها پس از لوکاکو، ماتیچ و لیندلوف در 
نقل و انتقالات نیم فصل، »الکسیس سانچز« را با 
دستمزد بسیار گزاف هفتگی خریداری کردند که 
عملا در حد خرید جنجالی فرگوسن یعنی »به به« 

هم ظاهر نشد! 
آغاز  مدعی  یک  قامت  در  را  دوم  فصل  ها  آن 
کردند. اما چند تساوی خانگی، مصدومیت های 
پی در پی، آن ها را از سیتی گواردیولا عقب انداخت 
و نهایتا با رتبه دوم - بهترین پایان لیگ پس از 
فرگوسن- فصل را به پایان رساندند. شاید چیزی 
که بیش از هر نکته دیگری در آن فصل به ابهت 
ژوزه خدشه وارد کرد، دو شکست مهم و بد موقع 
بود. نخست حذف ناباورانه از لیگ قهرمانان مقابل 
سویا و »بازنده« خواندن یونایتد در کنفرانس خبری 
جنجالی پس از آن! و سپس شکست غیرمنتظره 
فینال جام حذفی.  در  زده  بحران  مقابل چلسی 
اوضاع چندان بروفق مراد آقای خاص پیش نرفت اما 
آنقدر هم شدید نبود که کسی پیش بینی شرایط 
اسفناك فصل سوم را داشته باشد. درگیری ها از 
همان تابستان لعنتی آغاز شد. جایی که مورینیو 
لیستی بلند بالا را به مدیران منچستر جهت تقویت 
تیمش ارائه داد اما از آن لیست مورد نیاز تنها »فرد« 
و »دالوت« جذب شدند که جزو اولویت های »نیمه 
اصلی« هم نبودند! آقای خاص بارها و بارها تاکید 
داشت که به مدافعان مطمئنی نیاز دارد و فصل 
سختی پیش رویشان خواهد بود؛ اما به قول »گری 
نویل« عدم تامین خواسته های سرمربی از سوی 
مدیران نشان از »بی اعتمادی« آن ها به ژوزه داشت 
و از همان جا می شد که سرنوشت ناخوشی را برای 

پایان قصه عاشقانه ژوزه - منچستر متصور شد.

فصل سوم هم آغاز شد. با ژوزه ای سردتر، آشفته 
تر و بی انگیزه تر از همیشه در کنار زمین. ژوزه ای 
که از اصل خودش دور و دورتر شده بود. بدترین 
شروع ۲ دهه اخیر منچستر در لیگ، بدترین آمار 
دفاعی نیم قرن اخیر و تفاضل گل صفر! درگیری 
با ستاره های - بخوانید »سلبریتی ها«!- بزرگ 
باشگاه مثل پوگبا، الکسیس سانچز، آنتونی مارسیال 
و لوك شاو به اوج رسید و نهایتا شکست سنگین 
سه بر یک مقابل »لیورپول« دشمن دیرینه شان، 
تیر خلاصی بود بر پیکره آقای خاص در اولدترافورد. 

پرده آخر / »تئاتر رویاها« در وضعیت قرمز؟
فوتبال بسیار بی رحم است. دیگر کسی از نخستین 
نایب  اتحادیه،  جام  قهرمانی  اروپا،  لیگ  قهرمانی 
قهرمانی لیگ و درخشش لوکاکو در فصل دوم و 
کامبک های متوالی آقای خاص با یونایتد سخن نمی 
گوید. همه جا حرف از شکست مقابل لیورپول، سیتی 
و نتایج ضعیف این فصل است. »اوله گانر سولسشیر« 
ستاره فینال ۹۹ هدایت آن ها را تا نیم فصل به 
صورت موقت در دست گرفته است. نگارنده عقیده 
دارد که مدیران یونایتد با اخراج مورینیو دست به یک 
تصمیم عجولانه زده اند. البته این قبیل از تصمیم 
چیز  یونایتد  مدیران  از  عجولانه  و  نابخردانه  های 
جدید و عجیبی نیست! آن ها »تصمیم« گرفته اند. 
تصمیمی که شاید آینده باشگاه را دچار تحول کند و 
به سمتی منتقل کند که هیچگاه در آن نبوده است. 
سمتی که باج دادن به بازیکنان »خودبزرگ پندار« 
مثل پوگبا که همواره در تلاش است تا در کورس 
»حاشیه« از نیمار عقب نماند و »ایجنت سالاری« 
است! جایگاهی که به هیچ وجه با DNA منچستر و 

تاریخچه اش همخوانی ندارد.

»دنیای هوادار« از شرایط نابسامان اولدترافورد
گزارش می دهد؛

» تئاتر  رویاها« 
در وضعیت  قرمز؟
به بهانه اخراج »آقای خاص«

 از منچستریونایتد 
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مهدی تیموری

قهرمانی در لیگ اروپا و چهارمین 
جام اروپایی »آقای خاص«

قهرمانی در جام اتحادیه
 فصل ۲٠۱7-۲٠۱٦

کامبک معجزه آسا در »تورین« 
و واکنش به فحاشی هواداران یوونتوس

حذف ناباورانه به دست »سویا«
 از لیگ قهرمانان اروپا در اولدترافورد

شکست در فینال جام حذفی 
فصل ۲٠۱۸-۲٠۱7 مقابل »چلسی«


